
مدیرکل کمیته امداد استان کرمان:

مشکل اصلی در ساخت مسکن مددجویان 
کمیته امداد، نداشتن زمین است
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پیمانکار معدن زغال سنگ خمرود 
از دستگاه قضا وقت اضافه گرفت

 معاون شهردار کرمان خبر داد

اجرای طرح ترافیکی گلزار شهداء 
و »پردیسان قائم)عج(« کرمان از 

 اوایل مهرماه

2

رفع آسیب های 
اجتماعی استان نیازمند 

هم افزایی است

مدیرکل بهزیستی کرمان: 

 مدیرکل بهزیسـتی 
کیـد  تا بـا  کرمـان 

بـر اینکـه بهزیسـتی درگیـر جناح بنـدی 
سیاسـی نمی شـود گفـت: بهزیسـتی در 
حل مشـکلات و آسـیب های اجتماعی 
این اسـتان نیاز به هم افزایی و استفاده 
از تمـام ظرفیت هـای جامعـه دارد. 
علیرضـا وحیـدزاده در نشسـت معارفه 
رییـس جدیـد بهزیسـتی شهرسـتان بـم 
افـزود: خـط قرمـز مـا رهبـری و الگـوی 
عمـل مـا مکتـب سـپهبد شـهید حـاج 

قاسـم سـلیمانی اسـت.
او بـا بیـان اینکـه احتـرام گذاشـتن بـه 
مددجـو از الگوهـای غیرقابـل انـکار در 
سـازمان بهزیسـتی اسـت اظهار داشت: 
بـه همیـن منظـور بـرای تقویـت ارتباط 
مردم با بهزیسـتی، نشسـت های مداوم 
در مسـاجد و حاشـیه  شـهرها برگـزار 

می شـود.
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خانه نوساز در مرکز شهر کرمان متری ۱۸ تا ۲۱ میلیون تومان
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سـتاد اسـتانی اجـرای سیاسـت های کلـی 
اقتصـاد مقاومتـی اسـتان کرمـان بـه شـرکت 

فـولاد زرنـد ایرانیان بـه عنـوان پیمانـکار معـدن زغال سـنگ تـا پایان 
سـال ۱۴۰۲ وقـت دادنـد تـا بـا بـه بهـره بـرداری رسـاندن ایـن معـدن 
در ایـن بـازه زمانـی، حـق السـهم دولـت را پرداخـت کنـد. رییـس 
کل دادگسـتری اسـتان کرمـان در نشسـت سـتاد اسـتانی اجـرای 
سیاسـت های کلی اقتصـاد مقاومتـی و رفع موانـع تولید دادگسـتری 
اسـتان کرمـان گفـت: مقـرر بـود کـه از سـال ۱۳۹۷ معـدن خمـرود 
حق السـهم دولـت را پرداخـت می کردنـد اما بـه دلایلـی نتوانسـته به 

بهره بـرداری برسـد.

معـاون حمل ونقـل و امـور زیربنایـی شـهردار 
کرمـان بـا بیـان اینکـه طراحی طـرح سـاماندهی 

ترافیکی گلزار شـهداء و مجموعۀ »پردیسـان قائم)عج(« از دی ماه سـال 
گذشـته آغـاز شـده و چندین جلسـه برگـزار شـد تـا در نهایت ایـن طرح 
به تصویب شـورای ترافیک اسـتان رسـید، افزود: براسـاس ایـن طرح، 
تعدادی از معابر و دسترسـی های گلزار شـهداء و »پردیسـان قائم)عج(« 

بایـد تعریض شـود.
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اجاره یک سوم درآمد اجاره یک سوم درآمد 
خانوار  در  کرمان را بلعیدخانوار  در  کرمان را بلعید

مدیر منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم

توسعه منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم
 در گرو حمایت قاطع سیستم سیاسی استان است

قتصـادی ارگ جدیـد بـم  مدیـر منطقـه ویـژه ا
گفـت: بـرای توسـعه منطقـه ویـژه اقتصـادی ارگ 
جدیـد نیازمنـد حمایـت و همراهی قاطع سیسـتم 
سیاسـی اسـتان و به خصوص منطقه شـرق اسـتان 

هسـتیم
به گـزارش کرمان نو، هـادی شهسـوارپور در دیدار 
بـا سرپرسـت فرمانـداری بـم اظهارداشـت: اگـر 
اسـتان کارهای اقتصـادی خـود را رها کنـد و تنها 
همیـن مجموعـه را حمایت کنند مشـکل اشـتغال 
اسـتان برطـرف خواهـد شـد و درآمد بسـیاری هم 
از طرف ایـن منطقـه وارد خزانه کشـور می شـود .
وی عنوان کـرد: شـغل ایجاد کردن بسـیار سـخت 
اسـت ولـی اگـر از کسـی کـه شـغل ایجـاد نکـرده 
بخواهیـم شـغلی ایجـاد کنـد بـه نوعـی بدهـکار 

بیـکار بـرای خودمـان بوجـود آورده ایـم.
قتصـادی ارگ جدیـد بـم  مدیـر منطقـه ویـژه ا

توضیـح داد: در حـال تشـکیل یـک اتاق فکـر برای 
پـرورش متخصصـان خـودرو هسـتیم بـه همیـن 
منظور بایـد نخبـگان ما مـورد حمایت قـرار گیرند 
فـراد در صنعـت  یـن ا ز ا نیـم در آینـده ا تـا بتوا

خودروسـازی بـه درسـتی اسـتفاده کنیـم .
وی همچنین با اشـاره بـا الحـاق اراضی بـه منطقه 
ویـژه اقتصـادی ارگ جدیـد بم گفـت: الحـاق این 
اراضـی بایـد از سیاسـتهای اصلی مسـئولان باشـد 
و منابـع طبیعـی هر چـه سـریعتر این واگـذاری را 
انجـام دهـد زیـرا زمانی کـه ۲ هـزار هکتـار اراضی 
لحـاق شـود توسـعه  بـه مجموعـه ارگ جدیـد ا

منطقـه نیـز پیشـرفت بهتـری خواهـد گرفـت.
شهسـوارپور افـزود: در سـالهای گذشـته برخـی 
اتفاقـات باعـث می شـد مشـکلاتی بـرای سـرمایه 
گـذار رخ دهـد و رونـد توسـعه را کنـد مـی کـرد 
ز مدیـران اسـتانی و  ا ا یـن نگاههـا ر یـد ا کـه با

شهرسـتانی برداریـم و نـگاه حمایتی باشـد تا روند 
توسـعه شـتاب گیـرد.

قتصـادی ارگ جدیـد بـم  مدیـر منطقـه ویـژه ا
اظهارداشـت: قـول مـی دهیـم بـا حمایـت ایـن 
منطقه ظـرف چند سـال آینده، دغدغه شهرسـتان 
یر  ز سـا ا در بحـث نیـرو حـل کنیـم و حتـی ا ر
شهرسـتان ها و اسـتان هـای همجـوار نیـز نیـرو 

دعـوت بـه کار شـود.
او اضافـه کـرد: منطقه ویـژه اقتصـادی ارگ جدید 
برای سـاخت ۱۰ هـزار منـزل مسـکونی و اسـکان 
۵۰ هـزار نفـر حمایت خـود را انجـام خواهـد داد .

او تصریـح کرد:کمـک خواهیـم کـرد تا طـرح ارگ 
بـه ارگ )اتصـال ارگ قدیـم بـه ارگ جدیـد (در 

منطقـه اجـرا شـود
شهسـوار پور همچنین با اشـاره به یکپارچه سـازی 
و یکسان سـازی و تسریع در روند پیشـرفت منطقه 
گفت: قـول مـی دهیم هـر آن چـه در منطقـه ویژه 
اقتصـادی ارگ جدیـد تولیـد شـود و باعـث ایجـاد 
سـرمایه ای گـردد در شهرسـتان بـم هزینـه شـود 
اما ایـن امـر در صورتـی رخ مـی دهـد کـه بتوانیم 

تولید داشـته باشـیم و درآمـد کسـب کنیم.
او با اشـاره بـه یکسـری اولویت هـا در منطقـه ویژه 
اقتصـادی ارگ جدیـد ادامه داد:آسـفالت،فضای 
ری و بروزرسـانی فضاهـای  سـبز، جدول گـذا
ورزشـی و تفریحـی از اولویت هـا و خواسـته های 
به حـق مجموعـه ارگ جدیـد اسـت کـه متاسـفانه 
چندین سـال رها شـده انـد کـه در نهایـت در بازه 
زمانی ۶ ماهه پایان سـال یکسـری از ایـن موارد را 

بـه مرحلـه خوبی مـی رسـانیم .

مناقصه عمومی یک مرحله ای
 فراخوان شماره 01-1401/5 ج
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱4۰۱ مــاه   شــهریور   ۲9 ســه  شــنبه        ۱3۲۲ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

 هیچ کنترلی روی قنوات نداریم
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمان:

عسـکری نژاد گفـت: مشـکل عمـده ایـن نهـاد در زمینـه حـل مشـکل 
مسکن مددجویان نداشتن زمین جهت سـاخت مسکن برای جامعه 
هـدف اسـت کـه در صـورت حـل ایـن مشـکل کمیتـه امـداد اسـتان 
آمادگـی دارد بـرای کلیـه مددجویـان فاقـد مسـکن، مسـکن مناسـب 

احـداث کنـد.

ناصر عسـکری نژاد در دیدار بـا مدیرکل سـتاد اجرایـی فرمان امـام )ره( 
گفت: با وجـود ثروتی کـه در اسـتان وجود دارد متأسـفانه شـاهد فقر 
و محرومیـت هسـتیم کـه بـا توجـه بـه شـرایطی کنونـی وظیفـه داریـم 
از خانواده هـای نیازمنـد حمایـت کنیـم و امیـد آفرینـی در جامعـه بـه 

وجـود بیاوریـم.

آگهي مزایده فروش زمین )مزایده شماره 81( 
شــهرداری کرمــان در نظــر دارد جهــت فــروش تعــداد 66 قطعــه زمیــن )بــه صــورت نقــد( 

امــلاک خــود، از طریــق برگــزاری مزایــده عمومــی اقــدام نمایــد.  لــذا كلیــه متقاضیــان شــرکت در 
ــه مدیریــت امــلاک و  ــد از نقشــه هــا و موقعیــت امــلاک ) ب ــده  مــی تواننــد جهــت بازدی مزای
مســتغلات شــهرداری ( و دریافــت اســناد از تاریــخ 1401/6/22 لغایــت 1401/7/9 بــه مدیریت امور 
قراردادهــای شــهرداری و جهــت تســلیم پیشــنهادات تــا مــورخ 1401/7/14 بــه دبیرخانه شــهرداری 
)واقــع در میــدان شــورا ســاختمان شــهرداری مرکــزی ( مراجعــه نماینــد. بازگشــایی پــاکات در 
تاریــخ 1401/7/16 انجــام خواهــد شــد. لیســت مشــخصات امــلاک و ســایر اطلاعــات تکمیلــی در 

ســایت شــهرداری بــه آدرس kermancity.ir قابــل رویــت مــی باشــد.

شناسه آگهی: 1380484 مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمان

مناقصه عمومی یک مرحله ای

اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمان  در نظر دارد فراخوان مناقصه یک مرحله ای انجام امور خدماتی و نظافتی  به شماره 
2001005483000001  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان 

تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

مجتمع سنگ آهن جلال آباد زرند به نمایندگی از سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران  در نظر دارد فراخوان شماره 01-1401/5 ج با موضوع اجاره 
یکدستگاه خودرو سوزوکی ویتارا )سال ساخت( 1396 به بعد، به شماره )سیستمی( 2001096671000001 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

فراخوان 1401/1  

شناسه آگهی: 1383179

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به 
صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
- تاریخ انتشار فراخوان:  1401/06/29

- مهلت دریافت اسناد فراخوان:  1401/07/06
- مهلت ارسال پیشنهادات:  1401/07/17
- زمان بازگشایی پاکت ها:   1401/07/18

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار:  ضمانتنامه بانکی یا فیش بانکی
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : کرمان – بزرگراه امام )ره( – جنب پل ایثار-اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمان

034-32163990

بازگشایی  تا  فراخوان  اسناد  تحویل  و  دریافت  از  فراخوان  برگزاری  مراحل  کلیه 
آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  پاکت ها 

www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز 

و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

- تاریخ انتشار فراخوان:1401/06/31
- مهلت دریافت اسناد فراخوان:1401/07/06

- مهلت ارسال پیشنهادات:1401/07/17
- زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 10 صبح روز دوشنبه 1401/07/18 

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار: مبلغ 552.000.000 ریال به صورت ارائه 
ضمانت نامه معتبر بانکی 

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه : مجتمع سنگ آهن جلال آباد زرند به آدرس 35 
–جاده  سیریز)بافق(  زرند  جاده   18 زرند- کیلومتر  غرب شهرستان  کیلومتری شمال 
اختصاصی مجتمع سنگ آهن جلال آباد – سایت اداری مجتمع سنگ آهن جلال آباد 

شماره تلفن 33420343-034 فکس 034-33420341
 www.jio258.ir :آدرس وب سایت

اداره کل بنياد شهيد و امور ایثارگران استان کرمان  

مدیرعامل شـرکت آب منطقه ای اسـتان کرمان گفت: قنوات 
باعـث تخلیـه مـداوم آب و آبخـوان مـی شـوند و متاسـفانه 

هیـچ کنترلـی روی قنـوات نداریـم.
علی رشـیدی در نشسـت هیئـت امنـای قنـوات اسـتان کرمان 
اظهار کرد: قنات در ایران یکـی از زیباترین نعمـت های حیات 

بخـش اسـت و قدمـت قنـات در ایـران بـه عمـر تاریـخ کهـن 
کشـور اسـت و به حدود ۶۰۰۰ سـال می رسـد. او با بیـان اینکه 
صدهـا محاسـن را بـرای قنـوات مـی تـوان برشـمرد افـزود: 
طولانی ترین قنـات دنیا، قنـات گناباد در ایران اسـت که بیش 
از ۷۰ کیلومتـر طـول دارد. رشـیدی بـا اشـاره به عیـوب قنوات 

بیان کرد: قنـوات باعث تخلیه مداوم آب و آبخوان می شـوند 
و متاسـفانه هیچ کنترلی روی قنـوات نداریـم. مدیرعامل آب 
منطقه ای اسـتان کرمـان گفت: در باغ شـهر بم از اول شـهریور 
تا ابتدای اردیبهشـت سـال بعد آب قنات ها رها اسـت و باید 

برای ایـن مسـئله فکر اساسـی بشـود.

مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان خبرداد

اجرای طرح ویژه وصول برای حمایت از تولید
بـه گـزارش کرمان نـو، مدیـر سـتادی شـعب بانـک کشـاورزی 
جنوب کرمان از اجرایی شـدن طـرح وصول بـرای حمایت از 

تولیـد تا پایـان مهرمـاه سـال جاری خبـر داد .
بابک کلانتـری با بیـان اینکه مسـاعدت بانک کشـاورزی این بـار در قالـب این طرح 
اجرایی می شـود، افزود: در شـروع سـال زراعی جدید و راسـتای حمایـت از تولید 
کنندگان بخـش کشـاورزی و تامیـن منابـع مالـی طرح هـای تولیدی و مسـاعدت 
بـا بدهـکاران ، بانک کشـاورزی طـرح ویـژه وصـول بـرای حمایـت از تولیـد را اجرا 

می کنـد .

صفحه 2 را 
بخوانيد
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رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کرمان خبر داد
افزایش 3۰ تا 3۵ درصدی 

اجاره بهاء در کرمان
رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کرمان در ادامه درباره میزان 
افزایش قیمت فروش مســکن در مناطــق مختلف کرمان گفت: 
افزایش قیمت مسکن در مناطق مختلف بین ۲۵ تا 3۰ درصد بوده 

و میزان افزایش اجاره بهاء نیز بین 3۰ تا 3۵ درصد است.
محسن شهریاری درباره وضعیت خرید و فروش مسکن در کرمان 
اظهار کرد: در حال حاضر معاملات مسکن دچار رکود است و آمار 

خرید و فروش به شدت کاهش یافته است.
او افزود: از آنجا که بخش مسکن در اقتصاد به عنوان محرک بوده و 
صدها شغل و حرفه وابسته به این بخش است، رکود بخش مسکن 

به سایر بخش ها نیز سرایت نموده است.
شــهریاری بیان کرد: در بخش اجاره نیز به دلیل رکود در تولید 
مسکن و افزایش تقاضا، شاهد افزایش اجاره بهاء هستیم و بایستی 

در این مورد چاره اندیشی شود.
رئیس اتحادیه صنف مشاوران املاک کرمان در ادامه درباره میزان 
افزایش قیمت فروش مســکن در مناطــق مختلف کرمان گفت:  
افزایش قیمت مسکن در مناطق مختلف بین ۲۵ تا 3۰ درصد بوده 

و میزان افزایش اجاره بهاء نیز بین 3۰ تا 3۵ درصد است.
او افزود: در مورد قیمت ساختمان فاکتورهای زیادی از جمله نوع 
مصالح استفاده شده، سن بنا، محل و موقعیت منطقه و موارد دیگر 
موثر است اما به طور متوسط میانگین قیمت هر متر آپارتمان نوساز 
در مناطق مرکزی شهر کرمان حدود ۱8 تا ۲۱ میلیون تومان است.

شهریاری در پایان درباره وضعیت بازار مسکن در نیمه دوم سال 
گفت: با توجه به رکود فعلی فکر نمی کنم در بخش اجاره و فروش، 

در نیمه دوم سال جاری قیمت ها افزایش پیدا کند.

مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان خبرداد
اجرای طرح ویژه وصول برای 

حمایت از توليد
به گزارش کرمان نو، مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان 
از اجرایی شــدن طرح وصول برای حمایت از تولید تا پایان مهرماه 

سال جاری خبر داد .
بابک کلانتری با بیان اینکه مساعدت بانک کشاورزی این بار در قالب 
این طرح اجرایی می شود، افزود: در شروع سال زراعی جدید و راستای 
حمایت از تولید کننــدگان بخش کشــاورزی و تامین منابع مالی 
طرح های تولیدی و مساعدت با بدهکاران ، بانک کشاورزی طرح ویژه 

وصول برای حمایت از تولید را اجرا می کند .
کلانتری، در خصوص این طرح توضیح داد: در صورتی که مشتری 
نســبت به پرداخت و تســویه نقدی کامل بدهی خود )تسهیلات 
کشاورزی و یا غیر کشاورزی( که از محل منابع داخلی پرداخت شده 
است اقدام کند و دارای میانگین حســاب باشد تا ۱۰۰ درصد اصل 
تسهیلات وصول شــده و چنانچه فاقد میانگین حساب باشد تا 8۰ 
درصد اصل تسهیلات وصول شده خود را می تواند با ارائه درخواست 

مطابق ضوابط اعتباری سال جاری تسهیلات جدید دریافت کند.
او تصریح کرد: در صورت تسویه بدهی توسط بدهکار ، بخشودگی 

جرایم دیرکرد طبق قوانین و مقررات انجام می شود.
مدیر ستادی بانک کشاورزی جنوب  کرمان ، خاطر نشان کرد : تمامی 
بدهکاران بانک کشاورزی فقط تا پایان مهرماه سال جاری مهلت دارند 
تا با مراجعه به شعب این بانک مطابق مقررات و ضوابط اعلام شده از 

این فرصت استثنایی بهره مند شوند.
کلانتری با بیان اینکه این مســاعدت مشمول تمام بدهکاران بانک 
کشاورزی می شود ، عنوان کرد: آن دسته از مشتریانی که میانگین 
حساب ندارند نیز با ارائه درخواست و مطابق با سایر ضوابط اعتباری 
سال جاری تا 8۰ درصد اصل تسهیلات وصول شده خود می توانند 

تسهیلات جدید دریافت کنند.
به گزارش کرمان نو، مشتریان بانک کشــاورزی در صورت پرداخت 
نقدی قسط آخر تسهیلات سرمایه ای خود به شرط داشتن معدل 
حساب، می توانند تقاضای دریافت تسهیلات جاری تا ۱۰۰ درصد 

اصل قسط واریزی را به شعبه مربوطه داشته باشند.

خبـر ارائـه رایـگان 8 خدمـت دندانپزشـکی 
در مراکـز جامـع سـلامت روسـتایی و تخفیف 
۶۵ درصـدی همین خدمـات در شـهرها برای 
مردمی کـه این روزهـا اغلب به خاطـر بی پولی 
در زمـره بی دندان هـا قـرار می گیرنـد، خبری 
مسـرت بخش و امیدوار کننـده اسـت؛ هرچند 
حـالا و در ابتـدای راه قـرار اسـت ایـن تخفیف 
شـامل حـال یـک جامعه هـدف خاص شـود و 
بعد هـا بـه رده هـای سـنی دیگـر تسـری یابد. 
گران بـودن خدمـات دندانپزشـکی و زیربـار 
نرفتـن بیمه هـا بـرای جبـران خسـار ت های 
درمانـی در ایـن حـوزه باعـث شـده اسـت تـا 
سالانه شـاهد از دسـت رفتن بالای 3۰ میلیون 
دندان در کشـور باشـیم. ایـن آماری اسـت که 
محمد اعظـم مسـعودی زاده، رئیـس جامعـه 
دندانسـازان و مـدرس دانشـگاه تهـران در 
گفت وگـو بـا همشـهری اعـلام می کنـد و 
می گویـد ایـن آمـار براسـاس تحقیقـات اتاق 
بازرگانـی ایـران بـرای واردات پروتـز اعـلام 
شـده اسـت. مردمی که به مراکز دولتـی برای 
انجـام امـور دندانپزشـکی مراجعـه می کننـد، 
معتقدنـد بـرای ترمیـم ۲ تـا 3 دنـدان در مـاه 
بایـد کل حقـوق دریافتـی خـود را پرداخـت 
کننـد و همیـن مسـئله باعـث شـده  تـا اغلب 
مراجعـات افـراد به دندانپزشـکی، به کشـیدن 
دندان  هـای پوسـیده خلاصـه شـود  کـه البته 
برای همین کشیدن و ازدسـت دادن دندان هم 
باید حداقـل ۶۰۰ هـزار تومان تا یـک میلیون 

و ۲۰۰ هـزار تومـان پرداخـت کننـد. 
صورت گرفتـه  بررسـی های  براسـاس   
تعرفـه خدمـات »داشـت یا همـان نگهـداری 
دندان هـا« بـرای پـر کـردن ۱۰۰ هـزار تـا 
۲ میلیـون تومـان، درمـان »ریشـه یـا همـان 
عصب کشـی« ۷۰۰ هـزار تومـان تـا ۶ میلیون 
تومـان و »ارتودنسـی هـر فـک« بیـن ۶ تا ۱۵ 
میلیـون تومـان اسـت. کاشـت دنـدان هـم 
براسـاس ایـن تعرفـه بیـن 3 تـا ۱۵ میلیـون 
تومان بـرای هر بیمـار آب می خـورد؛ تعرفه ای 
کـه به گفتـه بیمـاران هنـگام مراجعـه بـه 
درمانگاه هـا بـه هیچ وجـه رعایـت نمی شـود و 
همـواره رقم هـای بالاتری بـرای ایـن خدمات 
مجبورند پرداخت کننـد. البته بهانه پزشـکان 
هـم بـرای دریافـت هزینـه بیشـتر حجـم کار 
و وقتـی اسـت کـه مجبورنـد بـرای هـر دندان 

صـرف کننـد؛ موضوعی کـه حتی باعث شـده 
تا به گفته دکتر حسـین تهرانی، دندانپزشـک، 
بحران سـن بی دندانی در کشـور پاییـن بیاید. 
به طوری که ما امـروز با کودکان 4، ۵  سـاله ای 
روبـه رو هسـتیم کـه حداقـل۲ تـا 3 دنـدان 
ترمیم شـده دارنـد و ایـن زنـگ خطـر بزرگـی 
بـرای حـوزه بهداشـت دهـان و دنـدان اسـت.

 مدیـرکل اداره سـلامت بهداشـت دهـان و 
دنـدان وزارت بهداشـت هـم در گفت وگـو بـا 
  DMFT  ایسـنا گفته است براساس شـاخص
کـه وجـود پوسـیدگی و یا کشـیدن دنـدان بر 
اثر پوسـیدگی و ترمیـم دندان های پوسـیده را 
نشـان می دهـد، ایـن شـاخص در گروه هـای 
سـنی مختلـف بررسـی شـده  و نتایـج آن در 
گـروه سـنی ۱۲سـال حکایـت از ایـن دارد که 
جامعه هـدف ما ۱.84پوسـیدگی دندانی دارد؛ 
این یعنی به طور متوسـط هر کودک ۱۲سـاله 
ایرانی نزدیـک به ۲دندان پوسـیده، پرشـده یا 
کشیده شـده دارد. وضعیـت بهداشـت دهان و 
دنـدان بـه همـان انـدازه کـه در شـهرها حال 
و روز خوبـی نـدارد، در روسـتاها هـم به دلیـل 
نبود امکانـات تعریـف چندانی نـدارد. هرچند 
تیم هـای پزشـکان داوطلب جهادی همـواره با 
حضـور در مناطق محروم می  کوشـند بخشـی 
از نیازهای ایـن جامعه را جامه عمل بپوشـانند 
امـا فعالیت هـای انجام شـده کافـی نیسـت و 

بایـد در سـطح وسـیع تری دنبال شـود.

 اداره کل سـلامت دهـان و دنـدان وزارت 
بهداشـت با توجه بـه وضعیت بهداشـت دهان 
و دنـدان در روسـتاها و مناطـق کم برخـوردار 
تصمیـم گرفتـه تـا بـا ارائـه  8 خدمـت رایگان 
دندانپزشـکی گام مؤثـری در مسـیر ارتقـای 
بهداشـت دهان و دنـدان در روسـتاها بـردارد.
 زهـرا سـیدمعلمی بـا بیـان اینکـه خدمـات8  
گانه فوق در روسـتاها در مراکز جامع سـلامت 
به صـورت رایـگان ارائـه می شـود، یـادآوری 

کـرد:  ایـن خدمـات در شـهرها بـا   ۶۵ درصـد 
تخفیـف بـه جامعـه هـدف ارائـه خواهد شـد.

 به گفتـه مدیـرکل اداره سـلامت بهداشـت 
دهان و دنـدان وزارت بهداشـت، در تعرفه های 
دندانپزشـکی کـه ابلاغ شـده اسـت، براسـاس 
مصوبـه هیـأت وزیـران تعدیـل پرداخـت 
مـردم بـرای خدمـات صـورت گرفتـه اسـت: 
» بسـته خدمتـی کـه قـرار اسـت در مناطـق 
روسـتایی به صـورت رایـگان و در مناطـق 

شـهری با ۶۵ درصد تخفیف ارائه شـود، شامل 
معاینـه، آمـوزش بهداشـت، فلورایـد تراپـی، 
شـیارپوش کردن دندان هـا یا فیشورسـیلانت، 
ترمیـم دندان ها، کشـیدن دندان های شـیری 
و دائمـی، درمـان عصـب زنـده و پانسـمان 
دندان ها ست.سـایر خدمـات دندانپزشـکی 
کـه در مراکـز جامـع خدمـات سـلامت ارائـه 
می شـود اما جزو بسـته خدمتـی نیسـتند نیز 
با تخفیـف ارائه می شـود. ایـن یـک گام بزرگ 

اسـت کـه افزایـش تعرفـه ای کـه طی ۲ سـال  
اخیـر اتفـاق افتـاده بـود را تعدیـل کرد«

 گـروه هدفـی کـه سـیدمعلمی از آن سـخن 
می گویـد و از ایـن پـس می تواننـد از بسـته 
حمایتـی8 خدمـت درمانـی دندانپزشـکی در 
روسـتاها بهره منـد شـوند، صفـر تـا ۱4سـال 
و مـادران بـاردار و شـیرده هسـتند البتـه این 
مدیـرکل می گویـد در تلاشـیم گروه هـای 
دیگـری هـم مشـمول ایـن بسـته خدمتـی 
بـا شـرایط ذکـر شـده شـوند. مدیـرکل اداره 
بهداشـت دهـان و دنـدان وزارت بهداشـت 
رایـگان  گانـه   8 »خدمـات  می گویـد: 
دندانپزشـکی از ایـن پـس، در 34۰۰ واحـد از 
مجمـوع ۵۶۰۰ مرکـز جامع خدمات سـلامت 
فعـال بـرای مـردم قابـل دسترسـی اسـت و 
مـردم بـا مراجعه بـه ایـن مراکـز می تواننـد از 
خدمـات فـوق بهره منـد شـوند.« البتـه ارائـه 
8 خدمـت رایـگان بهداشـت دهـان و دنـدان 
در 34۰۰ واحـد از مراکـز جامـع سـلامت 
روسـتایی به معنـای تعطیلـی کار یونیت هـای 
سـیار دندانپزشـکی در مناطـق کم برخـوردار 
روسـتایی نیسـت. ایـن وعـده ای اسـت کـه 
سـیدمعلمی داده و گفتـه ایـن یونیت هـا 
همچنـان بـه فعالیـت خـود ادامـه می دهنـد 
و در کنـارش گسـترش اردوهـای جهـادی 
دندانپزشـکان هـم بـه جـد از سـوی اداره کل 
بهداشـت دهـان و دنـدان دنبـال خواهد شـد.

عسکری نژاد گفت: مشکل عمده این نهاد در زمینه 
حل مشکل مسکن مددجویان نداشتن زمین جهت 
ساخت مسکن برای جامعه هدف است که در صورت 
حل این مشکل کمیته امداد اســتان آمادگی دارد 
برای کلیه مددجویان فاقد مسکن، مسکن مناسب 

احداث کند.
ناصر عسکری نژاد در دیدار با مدیرکل ستاد اجرایی 
فرمان امام )ره( گفت: با وجود ثروتی که در استان 
وجود دارد متأسفانه شاهد فقر و محرومیت هستیم که 
با توجه به شرایطی کنونی وظیفه داریم از خانواده های 
نیازمند حمایت کنیم و امید آفرینی در جامعه به 

وجود بیاوریم.
 مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمــان با تاکید بر 
اینکه باید در کنار همه مشــکلاتی که وجود دارد 
خدمات نظام و انقلاب را نیز در جامعه تبیین کنیم؛ 
افزود: توانمندســازی خانواده های تحت حمایت 
اولویت اصلی کار ما است که در راس توانمندسازی 

مددجویان ایجاد اشتغال برای آنان است.

او با بیان اینکه میانگین ســالانه حدود هزار خانوار 
تحت حمایت کمیته امداد خودکفا می شوند؛ ادامه 
داد: سال گذشــته ۱۵ هزار و 9۰۰ فرصت شغلی با 
اعتبار ۵۰۰ میلیارد تومان توسط کمیته امداد در 

استان ایجاد شد.
 عسکری نژاد بیان کرد: امسال به واسطه اعتمادی که 
دولت به کمیته امداد داشته تقریباً نیمی از اشتغالی 
که در تعهد دولت بوده به کمیته امداد محول شده که 
این نشان از اعتماد و سلامت کار توسط این نهاد است.
 مدیر کل کمیته امداد اســتان کرمان ادامه داد: در 
سال جاری ایجاد ۲۵ هزار و ۵۰ فرصت شغلی با اعتبار 
۱۲۵۰ میلیارد تومان از محل تسهیلات تبصره ۱۶ به 

کمیته امداد استان کرمان واگذار شده است.
 او همچنین از اختصاص ۵ هزار سهمیه ایجاد طرح 
نیروگاه های خورشیدی به استان کرمان در قالب 
طرح برکت آفتاب خبر داد و افزود: با اجرای این تعداد 
طرح نیروگاه خورشیدی شاهد تحول عظیمی در بین 

خانواده های تحت حمایت خواهیم بود.

 عسکری نژاد ادامه داد: با راه اندازی این نیروگاه ها 
هر خانواده میانگین ماهیانه بین دو میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان تا هفت میلیون تومان درآمد کســب 

خواهد کرد.
 او با بیــان اینکه این نهــاد در عرصه هــای دیگر 
توانمندســازی مددجویان از جمله تامین مسکن 
خانواده های تحت حمایت نیــز قدم های موثری 
برداشته است؛ خاطر نشــان کرد: طی دو سه سال 
اخیر حدود ۶ هزار مســکن مددجویی در استان 
احداث شده و یا در دست احداث است که تاکنون 4 
هزار واحد از این واحدهای مسکونی افتتاح شده است 

و مابقی نیز در حال ساخت هستند.
 او از اختصاص 3۲۰۰ واحد مسکونی به کمیته امداد 
استان کرمان در سال جاری خبر داد و گفت: تلاش 
می کنیم همه مددجویانی که توان دریافت تسهیلات 

دارند مشکل مسکن آن ها را برطرف کنیم.
 عسکری نژاد گفت: مشکل عمده این نهاد در زمینه 
حل مشکل مسکن مددجویان نداشتن زمین جهت 

ساخت مسکن برای جامعه هدف است که در صورت 
حل این مشکل کمیته امداد استان آمادگی دارد برای 
همه مددجویان فاقد مسکن، مسکن مناسب احداث 
کند.  او در ادامه بر لزوم همکاری همه مســئولان و 
دستگاه های اجرایی اســتان از جمله ستاد اجرایی 
فرمان امام)ره( با این نهاد در زمینه حل مشــکل 

مسکن مددجویان تاکید کرد.
 عسکری نژاد تصریح کرد: این نهاد هر ساله در آستانه 
بازگشــایی مدارس رویداد ملی شور عاطفه ها را به 
منظور حمایت از دانش یتیم و نیازمند در سراسر 
استان برگزار می کند که در این طرح ملی نیازمند 
مشارکت های خیران هستیم و هدف ما این است که 
فرزندان یتیم تحت حمایت غیر از رنج بی پدری رنج 

دیگری نداشته باشند.
 او گفت: امیدواریم ستاد اجرایی فرمان امام)ره( با 
استفاده از همه ظرفیت ها با مشارکت در این طرح 
ملی کمیته امداد استان را در حمایت از دانش آموزان 

نیازمند یاری کند.

قرار است 8 خدمت دندانپزشکی در روستاها به صورت رایگان و در شهرها با تخفيف ۶۵ درصدی ارائه شود

 تخفیف و خدمات رایگان،  تسکینی برای درد دندان

مدیرکل کميته امداد استان کرمان:
مشکل اصلی در ساخت مسکن مددجویان کمیته امداد، نداشتن زمین است

گزارش
همشهری

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمان:
هيچ کنترلی روی قنوات نداریم

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان کرمان گفت: قنوات باعث 
تخلیه مداوم آب و آبخوان می شوند و متاسفانه هیچ کنترلی روی 

قنوات نداریم.
علی رشیدی در نشست هیئت امنای قنوات استان کرمان اظهار 
کرد: قنات در ایران یکی از زیباترین نعمت های حیات بخش است 
و قدمت قنات در ایران به عمر تاریخ کهن کشور است و به حدود 

۶۰۰۰ سال می رسد.
او با بیان اینکه صدها محاسن را برای قنوات می توان برشمرد افزود: 
طولانی ترین قنات دنیا، قنات گناباد در ایران است که بیش از ۷۰ 

کیلومتر طول دارد.
رشیدی با اشــاره به عیوب قنوات بیان کرد: قنوات باعث تخلیه 
مداوم آب و آبخوان می شوند و متاسفانه هیچ کنترلی روی قنوات 

نداریم.
مدیرعامل آب منطقه ای استان کرمان گفت: در باغ شهر بم از اول 
شهریور تا ابتدای اردیبهشت سال بعد آب قنات ها رها است و باید 

برای این مسئله فکر اساسی بشود.
او در پایان با بیان اینکه حجم تخلیه قنوات اســتان 3۱9 میلیون 
مترمکعب بود که بیشترین حجم تخلیه با ۶۵ و میلیون مترمکعب 
مربوط به شهرستان بم است خاطرنشان کرد: شرکت آب منطقه ای 
فقط آمار قنات های پایدار و دائمی را دارد که این قنوات در دشت 
ها حفر شده اند و براین اساس ۱۵۶9 قنات دایر و 8۲۲ قنات بایر 

در استان کرمان داریم.
بر اساس این گزارش، محمدمهدی فداکار استاندار کرمان نیز در 
این جلسه اظهار کرد: قنات حوزه عجیبی است و در کنار قنوات یک 

فرهنگ و زندگی شکل گرفته و ساختارهایی وجود دارد.
او به موضوع مرمت قنوات در استان اشاره کرد و افزود: اعتباراتی در 
سفر ریاست جمهوری به استان برای نگهداری و بازسازی قنوات 
استان اختصاص داده شده و مرکز قنات نیز باید قدری اجرائی تر 

فکر کرده و در این زمینه کار بکند.
فداکار بیان کرد: لازم اســت اطلاعات منطقه ای قنوات را جمع 
آوری کرده و آنها که مهم تر و ضروری تر بوده و حفظ آنها بیشتر 
اهمیت دارد در اولویت کار قرار بگیرد و استانداری نیز در این راستا 

کمک های لازم را خواهد داشت.
استاندار کرمان گفت: سیل مردادماه خسارت زیادی به قنوات وارد 
کرد و بخش اول اعتبارات برای حل مشکل قنوات آسیب دیده از 

سیل گذاشته شد.

مدیر مرکز قنات استان کرمان گفت: اولین 
جلسه ثبت جهانی قنات داوران رفسنجان را 
برگزار کرده  ایم چراکه این قنات از لحاظ نظام 

آبیاری و ... منحصر به فرد است.
محمد برشان در نشست هیئت امنای قنوات استان کرمان 
اظهار کرد: استان کرمان از لحاظ آورد آب قناتی، رتبه سوم 
کشور و از لحاظ جایگاه تاریخ تمدن قناتی رتبه نخست کشور 

را داراست.
او با اشاره به اینکه تاریخ فرهنگ مردم شناسی قنات از سال 
89 تا 9۲ در میراث فرهنگی استان کرمان تدوین شده، افزود: 
قنوات ما از لحاظ بهره وری در سال جاری رتبه نخست کشور 
را کسب کرد و تمام ساز و کارهای تمدن قناتی در استان 
کرمان آماده است و تمدن قناتی در بافت، راور، بم و سیرجان 

شناسایی شده است.
برشان با اشاره به اینکه در جنوب استان کرمان کمترین 
کار در بحث قنوات انجام شده، بیان کرد: در آخرین مرحله 
کاری در سال جاری، آبرسانی و احیاء قنات قنبرآباد شیخی 
بم بود که شاید خشک شدن این قنات معضل اجتماعی به 

وجود می آورد.
مدیر مرکز قنات استان کرمان گفت: اولین جلسه ثبت جهانی 
قنات داوران رفسنجان را برگزار کرده ایم چرا که این قنات از 

لحاظ نظام آبیاری و ... منحصر به فرد است.
او با اشاره به آسیب شناسی قنات ها اظهار کرد: در سیل اخیر 
رفسنجان)مردادماه(، سیل دهانه قنات ها را پر کرد که به 
دلیل عدم آسیب شناسی بود و در کرمان نیز همین مشکل به 

وجود خواهد آمد لذا باید کار کنیم.
در این جلسه از سوی نماینده سازمان جهاد کشاورزی استان 
کرمان اعلام شد: بیش از ۵۰۰۰ رشته قنات در استان کرمان 

شناسایی و ثبت شده است.
بنابراین گزارش، بیش از 84۰ رشته قنات در سیل مردادماه 
در استان کرمان آسیب دیده و 3۱۱ میلیارد تومان خسارت 

به این قنوات وارد شده است.

ر کرمان ضمن  ندا ستا نی ا مور عمرا معاون هماهنگی ا
ر شهر  بقاء مجدد شهردا تشریح ماجرای استیضاح و ا
علی آباد جیرفت، گفت: در حال حاضر طبق قانون ایشان 

همچنان شهردار علی آباد است.
ره به موضوع  شا للهی موسوی با ا سید مصطفی آیت ا
بع شهرستان  ز توا د ا با ر شهر علی آ استیضاح شهردا
یشان گفت: تاریخ استیضاح  بقاء مجدد ا جیرفت و ا
باد همزمان با مرخصی استعلاجی  ر شهر علی آ شهردا
شهردار بوده است و طبق قانون باید این فرایند به تعویق 

می افتاد.
او افزود: در همین راستا دفتر امور شهری و شوراهای 
ئه مستندات  ا ر ه با ا رسال نامه ای همرا ری با ا ندا استا
پزشکی شهردار، درخواست تعویق استیضاح را داده بود 

که شورای شهر به این مسئله توجه نکرده است.
ر کرمان اظهار  ندا ستا نی ا مور عمرا معاون هماهنگی ا
داشت: شورای شهر علی آباد بدون توجه به این موضوع 
ا  ری ر نجام و سرپرست شهردا ا ا ر ر استیضاح شهردا
انتخاب کرده است، در ادامه شهردار عزل شده با انجام 
اعتراض، درخواست بررسی این موضوع را داد و پس از 

بررسی، توسط استاندار دستور ابقاء وی  صادر شد.
او اضافه کرد: در این فرایند فرمانداری جیرفت نیز دقت 
لازم را نداشته است اما پس از بررسی و ارسال نامه مسئله 

مرتفع شد و در حال حاضر شهردار ابقاء شده است.
موسوی تصریح کرد: در چنین شرایطی سه راهکار وجود 
دارد که براین اساس طرفین اقدام به همکاری کنند، یا 
فرایند قانونی عزل شهردار انجام و یا شهردار استعفا کند.
او ادامه داد: طی جلسه ای با حضور ۲ نفر از اعضای شورای 
شهر علی آباد، توضیحات لازم به آنان داده شده است از 
ئه  را طرف دیگر چنانچه شورا به مدارک و مستندات ا
شده توسط شهردار اعتراض دارند، در صورت درخواست 

امکان بررسی مجدد وجود دارد.

ســتاد اســتانی اجرای سیاســت های کلی اقتصاد 
مقاومتی استان کرمان به شرکت فولاد زرند ایرانیان 
به عنوان پیمانکار معدن زغال ســنگ تا پایان ســال 
۱4۰۲ وقت دادند تا با به بهره برداری رســاندن این 
معدن در این بازه زمانی، حق السهم دولت را پرداخت 

کند.
رییس کل دادگستری استان کرمان در نشست ستاد 
استانی اجرای سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی و 
رفع موانع تولید دادگستری استان کرمان گفت: مقرر 
بود که از سال ۱39۷ معدن خمرود حق السهم دولت 
را پرداخت می کردند اما به دلایلی نتوانســته به بهره 

برداری برسد.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی اظهار کرد: دلایل عدم 
بهره برداری این معدن واضح و روشن است، تحریم ها 
و تفاوت قیمت دلار در زمان انعقاد قرارداد با امروز و ... 
از جمله دلایل عدم بهره برداری در زمان مقرر است که 

این دلایل خارج از اختیار پیمانکار بوده است.
رئیس کل دادگستری اســتان کرمان بیان کرد: این 
شرکت از دســتگاه قضا درخواســت فرصت دارند اما 
باید بررسی کرد این فرصت به نفع دولت است یا خیر؟ 
و با توجه به توضیحات ارائه شــده این فرصت به نفع 
دولت و مردم است؛ حقی از دولت از تضییع نشده زیرا 

هنوز این معدن به بهره برداری نرسیده است و فقط به 
تاخیر افتاده است.

او با بیان اینکه دولت زمان بهره برداری می تواند حق 
خودش را به قیمت روز بفروشد، ادامه می دهد: هیچ 
شرکتی سهم 3۱.۲ درصدی برای دولت نمی پذیرد و 

همیشه کمتر است.
به اعتقاد حمیدی، اگــر در خلع ید اصرار کنیم منافع 
دولت تامین نمی شــود و متضرر می شــود لذا ستاد 
استانی اجرای سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی و 
رفع موانع تولید مجوزی به ایمیــدرو برای مذاکره با 
پیمانکار شــرکت فولاد زرند ایرانیان شود و پیمانکار 
نیز جدول زمان بندی ارائه دهد و براساس آن جدول 
کار را اجرا کند و اگر طبق آن جدول پیش نرفتند ضرر 

و زیان دولت را جبران و پاسخگو باشند.
به گفته او، هیچ کس در توانمندی این شــرکت شک 
و شبهه ای ندارد و شرایط کشور باعث کندی اجرای 

پروژه شده است.
رئیس کل دادگســتری اســتان کرمان درخصوص 
مشکلات گروه صنعتی لاوان و شرکت پویش صالحین 
گفت: نظر ما این است که یک واحد تولید راه اندازی 
و اشــتغال زایی کند، و نظرم این است که یک مصوبه 
برد برد در خصوص مشــکلات گروه صنعتی لاوان با 

شرکت پویش صالحین داشته باشیم؛ موضوعی که با 
توافق پیش می رود بهتر از رفتن راه های دیگر اســت 
و کارشناســی از اموال این شرکت عادلانه انجام شود 
تا بدهی هــای گروه صنعتی لاوان به شــرکت پویش 

صالحین پرداخت شود.
شــرکت فولاد زرند ایرانیان در ســال ۱393 برنده 
مزایده برای استخراج زغال از معدن خمرود به مدت 
۱4 سال شده است و با توجه به ساختار این معدن باید 
استخراج مکانیزه باشد و شــرکتی از جمهوری چک 
برنده مناقصه برای طراحی معدن شد که حدود یک 
میلیون و ۷۰۰ هزار یورو هزینه طراحی دریافت کرد و 
باید براساس این طراحی تجهیزات وارد می کردند اما 
امکان تامین تجهیزات به دلیل تحریم ها نبوده است.

مــور اجتماعی و   مدیر کل ا
فرهنگی اســتانداری کرمان 
گفت: نقش مؤثــر آموزش و 
پرورش در مســائل فرهنگی 
و اجتماعی انکار ناپذیر است.
کــوروش احمــد یوســفی 
توجــه به حجــاب و عفاف را 
در مدارس ضروری دانســت 
و افــزود: بایــد از اســطوره 
تأثیرگــذار به ویــژه حضرت 

زهرا ســلام الله علیه و نخبگان علمــی در زمینه ترویــج حجاب و عفاف 
استفاده شود.

او با بیان اینکه تا زمانی ذائقه دانش آموزان را نشناســیم و برآورد درستی 
نداشته باشیم هر برنامه ای اجرا کنیم هدفمند نخواهد بود گفت: آموزش و 
پرورش نقش مؤثری در اندیشه سازی دارد و باید بعد از ذائقه شناسی در 
راستای اندیشه سازی و پاسخگویی به سوالات و رفع ابهامات گام بردارد.
احمد یوســفی اظهار کرد: اگر ذائقه دانش آموزان را خوب بشناسیم و بر 

اساس آن گام برداریم به نتایج اثربخشی خواهیم رسید.
مدیر کل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمان با بیان اینکه آموزش 
و پرورش به صورت مستقیم در اکثر مســائل اجتماعی و فرهنگی اثر گذار 
اســت بر راه اندازی میز تخصصی پاسخگویی به مســائل دانش آموزی با 

همکاری استانداری در مدارس استان تاکید کرد.

پيمانکار معدن زغال سنگ خمرود از دستگاه قضا وقت اضافه گرفت
مدیر کل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری کرمان:

نقش مؤثر آموزش و پرورش در مسائل 
فرهنگی انکار ناپذیر است

مدیر مرکز قنات استان کرمان:
پيگير ثبت جهانی قنات داوران 

رفسنجان هستيم

معاون استاندار کرمان در رابطه با ابقاء شهردارعلی آباد 
جیرفت توضیح داد

استيضاح شهردار علی آباد
 در زمان مرخصی استعلاجی 

بوده است 

خبر

خبر

مدیرکل اداره سلامت بهداشت دهان و دندان وزارت بهداشــت: بسته خدمتی که قرار است در مناطق 
روستایی به صورت رایگان و در مناطق شــهری با ۶۵ درصد تخفيف ارائه شود، شامل معاینه، آموزش 
بهداشت، فلوراید تراپی، شيارپوش کردن دندان ها یا فيشورسيلانت، ترميم دندان ها، کشيدن دندان های 
شيری و دائمی، درمان عصب زنده و پانسمان دندان ها ست.سایر خدمات دندانپزشکی که در مراکز جامع 
خدمات سلامت ارائه می شود اما جزو بسته خدمتی نيستند نيز با تخفيف ارائه می شود. این یک گام بزرگ 

است که افزایش تعرفه ای که طی 2سال اخير اتفاق افتاده بود را تعدیل کرد«

ری
شه

هم
س:  

عک

کاغذ استان



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1322
3سه شنبه  29   شهریور ماه 1401

اجاره یک سوم درآمد خانوار در کرمان را بلعید
خانه نوساز در مرکز شهر کرمان متری 18 تا 21 ميليون تومان

خبرخبر

به گفته رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق 
تعاون ایران به بیش از 8۵ کشور دنیا با وجود 
تحریم های ظالمانه خرما صادر می کند که 

بخشی از این کشورها اروپایی هستند.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، ارســلان 
قاسمی افزود: متاسفانه طی سال های اخیر 
تولید خرما در کشور از ۱.3 میلیون تن به 
کمتر از ۱.۱ میلیون تن در ســال رسیده 

است.
وی در ادامه با بیان اینکه مصر نخســتین 
کشــور تولید کننده خرما در جهان است، 
اظهارداشت: ایران، عربستان، یمن و عراق 
از نظر تولید خرما به ترتیب مقام دوم، سوم، 

چهارم و پنجم را به خود اختصاص داده اند.
رئیس کمیســیون کشــاورزی و صنایع 
غذایی اتاق تعاون ایران ضمن اشاره به اینکه 
گســترده صادرات خرمای ایران گســتره 
جهانی اســت، گفت: این بحث ناشــی از 
مرغوبیت و تولید ارقــام مختلف خرما در 

کشور است.
وی همچنین افزود: ایران از نظر تعداد ارقام 
خرما مقام نخست را در سطح دنیا به خود 
اختصاص داده و این به ســبب تنوع آب و 

هوایی در این مرز و بوم است.
قاســمی با بیان اینکه خرمای مجول گونه 
صادراتی بسیار مناسب از نظر قیمتی است، 
اظهارداشت: این خرما در کرمان و سیستان 

و بلوچستان تولید می شود.
وی اضافه کرد: همچنین با ارزش ترین خرما 
از نظر قیمتی در بازار داخل رقم کبکاب و 

مضافتی است.
قاســمی گفت: عمده ترین بازارهای هدف 
ایــران برای صــادرات خرما مــی توان به 
پاکستان، هندوستان، افغانستان، ترکیه و 

امارات اشاره کرد.
وی با بیان اینکه بیشترین خرما در داخل 
خود کشورهای تولید کننده خرما مصرف 
می شــود، افزود: برای مثال ایران ســال 
گذشته 3۲۰ هزار تن خرما صادر کرد و بقیه 

محصول در داخل به مصرف رسید.
قاسمی اضافه کرد: مصرف خرما فواید بسیار 
زیادی برای بدن انسان دارد به عبارتی ۱۰۰ 
گرم خرما ۲۰ درصد نیاز روزانه انســان به 

پتاسیم را برطرف می کند.

خودروهای از 8۵ 
به قبل فرسوده 

محسوب می شوند
رئیس انجمن مراکز اســقاط و بازیافت 
خودرو گفت:طبق قانون باید ۲۵ درصد 
خودرو های تولیدی کشور اسقاط شوند.

مشهدی شریف گفت:قانون ساماندهی 
صنعت خــودرو در تاریــخ ۱۶ خرداد 
ماه ۱4۰۱ به تصویب مجلس شــورای 
اسلامی رســید. در ماده ۱۰ این قانون 
اشــاره شــده تردد، حمل بار و مسافر 
توســط وســایط نقلیه موتوری پس از 
رسیدن به سن فرسودگی در کلانشهر ها 
ممنوع اســت. اصل قانون ماده ۱۰ این 
است، اما در تبصره های پایین تر شماره 
گــذاری خودرو هــا و موتورســیکلت 
منوط به ارائه گواهی اســقاط توســط 
خودروسازان و موتورســیکلت سازان 
معادل بیســت و پنــج درصد )%۲۵( 
تولید ماهانه است. مراکز اسقاط مکلف 
به ارائه گواهی اســقاط مورد تقاضای 
تولیدکنندگان خودرو و موتورسیکلت 
هستند. در سال گذشته حدود ۱۵ هزار 

برگه اقساط صادر شد.
او گفت:خرداد ماه ســال ۱4۰۰ هیات 
وزیران وقــت، آیین نامــه ای را درباره 
تعیین ســن فرســودگی خودرو ها به 
تصویب رساندند. براساس این آیین نامه، 
با توجه به کاهش ایمنــی و آلایندگی 
انواع وسایل نقلیه در اثر مرور زمان، سن 
مرز فرسودگی به جای سن فرسودگی 
تعیین شد.بنابراین خودرو های مشمول 
باید ســالانه دفعــات بیشــتری برای 

دریافت معاینه فنی اقدام کنند.
به گفتــه او، بر این اســاس ســن مرز 
فرســودگی برای خودرو های سواری 
۱۵ سال است. به طوری که خودرو های 
از ســال 8۵ به قبل فرسوده محسوب 

می شوند.
به گفته رئیس انجمن مراکز اســقاط و 
بازیافت خــودرو، در واقع با یک درصد 
نمی توان خودرو فرسوده خرید. به طور 
کلی مبنای تعویض خودرو فرســوده 
3 درصد هرکســی ۱ درصد بیان کرده 

کارشناسی نشده است
مشهدی شریف گفت:طبق قانون معادل 
۲۵ درصد خودرو های تولیدی که می 
شود حدود ۲۵۰ هزار دستگاه خودروی 
فرسوده باید اسقاط شــوند. در قانون 
بودجه ۱4۰۱ پیش بینی شده ۱۰ درصد 
از خودرو هــای عرضه شــده از طریق 
قرعه کشــی، به صاحبــان خودرو های 

فرسوده تعلق بگیرد.

معاون وزیر اقتصاد درباره تعیین قیمت پایه 
این خودروهای مزایده ای گفت: یک هیات 
سه نفره کارشناسی قیمت ها را مشخص 
کردند که به زودی قیمت ها در سایت سازمان 

امور تملیکی درج خواهد شد.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا عبدالمجید 
اجتهادی در نشست خبری اعلام جزییات 
مزایده ۱۰۶۲ خودرو متوقف شده در سازمان 
جمع آوری و فروش اموال تملیکی اظهار 
داشت: این خودروها با ظن قاچاق و با اتهام 
جعل ثبت سفارش از سال 9۶ توقیف شده اند 
و از آنجایی که شرایط نگهداری آنها مناسب 
نبوده و در حال فرسودگی بودند با دستور قوه 
قضاییه نسبت به فروش این تعداد خودرو از 

طریق مزایده الکترونیکی اقدام می کنیم.
وی با اشاره به نوع و مدل ۱۰۶۲ خودرو 
توقیف شده اظهار داشت: ۶۲ دستگاه لکسوز 
مدل RX، ان ایکس ۲۰۰ وان ایکس 3۰۰ 
، 4۰ دستگاه پورشه ماکان، 8۲ دستگاه کیا 
،سراتو، سورنتو و اپتیما، ۵۲ دستگاه بی ام 
و با مدل ۷3۰، ۵3۰ و ایکس 4، 8 دستگاه 
مرسدس بنز مدل ای ۲۰۰ ، 4۵9 دستگاه 
انواع هیوندا  از جمله توسان، سانتافه، سوناتا 
، ۱۵4 دستگاه تویوتا انواع کمری ، رافور و 
کمری هیبریدی، یک دستگاه ولووو، سه 
دستگاه پورشه باکس پر و یک دستگاه خودرو 
بی نام مزایده می شود که تمام این خودروها 

کمتر از ۲۵۰۰ سی سی هستند .
معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه با ورود 
دستگاه قضایی  تصمیم گرفتیم حداکثر تا 
پایان مهرماه در یک مزایده فوق العاده نسبت 
به فروش این خودروها اقدام کنیم گفت: این 
تعداد خودروها در سامانه ستان به مزایده 

می رسند و متقاضیان شرکت در این مزایده 
باید در سامانه ستان ثبت نام و نسبت به اخذ 

گواهی امضاء الکترونیکی اقدام کنند.
وی با تاکید بر اینکه توسعه می شود 
متقاضیان از این خودروها بازدید کنند 
ادامه داد: از ۷ مهرماه تا ۱۲ مهرماه امکان 
بازدید حضوری از این خودروها وجود دارد 
و پیشنهادات ثبت شده در سامانه مزایده 
الکترونیک ساعت ۱۲ روز شنبه ۱۶ مهرماه 
در محل سازمان مرکزی رمزگشایی و در 

همان روز برندگان اعلام می شوند.
وی ادامه داد: افراد سیزدهم مهرماه تا ساعت 
۱4 امکان انصراف دارند و در صورت انصراف 
وجه پرداخت شده و ضمانتنامه بانکی عودت 
خواهد شد. اجتهادی تاکید کرد: اطلاعات 
این خودروهایی که به مزایده گذاشته می 
شوند چهارشنبه ۶ مهرماه در سایت سازمان 
تملیکی قرار می گیرد و افراد می توانند برای 
اطلاعات بیشتر از این تاریخ به سایت مراجعه 

کنند.
ثبت  افراد در حین  اینکه  بیان  با  وی 

درخواست باید سپرده ای به اندازه ۱۵ درصد 
قیمت پایه اعلام شده از خودروها را تحت 
عنوان ضمانت بانکی سپرده گذاری کنند 
گفت: در صورت انصراف این ضمانتنامه 

عودت خواهد شد.
رییس سازمان جمع آوری وفروش اموال 
تملیکی با بیان اینکه تمام این خودروها صفر 
کیلومتر هستند و با وسیله نقلیه ماشین بر به 
بندر و یا انبارهای سازمان تملیکی منتقل 
شدند و سازمان استاندارد و سایر سازمان های 

مرتبط این خودروها تایید کردند.
وی در پاسخ به سوال ایلنا مبنی بر اینکه آیا 
خودروهایی که به مزایده گذاشته شده اند 
از خودروهایی که اخیرا لوازم آنها به سرقت 
رفته اند بود گفت: خودروهایی که برخی از 
لوازم آنها به سرقت رفته در بین خودروهایی 
که مزایده می شوند نیستند. خودروهایی 
که لوازم آنها به سرقت رفته مربوط به استان 
گیلان بوده که مقامات و دستگاه قضایی در 
حال پیگیری این موضوع هستند و ما اعلام 

جرم کرده ایم.

»مشتری گرامی! از ابتدای سال۱4۰۱ با توجه به 
بخشنامه بانک مرکزی و با تعرفه جدید اپراتورهای تلفن 
همراه، کارمزد پیامک واریز و برداشت همه حساب های 
بانکی شما نزد این بانک محاسبه و هر ۶ماه یک بار به 
ازای هر پیامک 9۰۰ریال اخذ خواهد شد.« این پیامکی 
است که روز گذشته یکی از بانک های خصوصی برای 
مشتریان خود ارسال کرده و این سؤال را به همراه 
داشته که آیا هزینه پیامک های واریز و برداشت بانکی 

افزایش یافته است؟
در صورتی که یک مشتری بانک در سال به طور 
میانگین 3۶۵پیامک واریز یا برداشت از حساب 
دریافت کند، با احتساب هر پیامک 9۰تومان، باید 
سالانه 3۲هزار و 8۵۰تومان هزینه استفاده از پیامک 
به بانک بدهد؛ درحالی که هم اکنون آبونمان سالانه 
اشتراک پیامک بانکی ۲۰هزار تومان است که به این 
ترتیب هزینه خدمات پیامک بانکی با شیوه جدید 

حداقل ۶4درصد افزایش می یابد. 
پیگیری خبرنگار همشهری از بانک مرکزی نشان داد 
بخشنامه مورخ ۷آبان سال۱399 در ارتباط با حداقل 
و حداکثر کارمزد خدمات بانکی تغییر نکرده و به این 
ترتیب تعرفه ارسال پیامک اطلاع رسانی در شبکه 
بانکی حداکثر 3۰۰ریال به اضافه هزینه پیامک یا 
آبونمان سالانه است و آبونمان سالانه هم متناسب با 
کارکرد و اخذ رضایت مشتری بانک دریافت خواهد 
شد. یک مقام مسئول در بانک مرکزی به همشهری 
می گوید: بخشنامه سال99 همچنان معتبر است و از 
آن تاریخ به بعد تغییری در تعرفه خدمات بانکی ایجاد 
نشده است اما بانک ها به ۲شیوه می توانند با اخذ رضایت 

مشتری اقدام به اخذ کارمزد پیامک اطلاع رسانی واریز 
یا برداشت وجه از حساب مشتریان کنند. 

او توضیح می دهد: یک روش اعلام یک مبلغ حق 
آبونمان سالانه است و روش دوم محاسبه کارکرد 
مشتریان و دریافت مبلغ 3۰۰ریال حداکثر به ازای هر 
پیامک به اضافه هزینه تمام شده پیامک. به این ترتیب 
بانک می تواند با رضایت مشتریان بر سر یکی از این 
۲روش به توافق برسد و اجازه دریافت مبلغ بیشتر را 

نخواهد داشت.
این مقام مسئول در پاسخ به این پرسش که مبلغ 
9۰۰ریال به ازای هر پیامک با توجه به تعرفه اپراتورهای 
تلفن همراه زیاد نیست؟ اعلام کرد: بستگی به تعداد 
کاراکترهایی است که در پیامک های ارسال شده 
استفاده می شود و ممکن است از این حیث هزینه 
تمام شده هر پیامک بیشتر باشد و البته آنچه بانک از 
مشتریان دریافت می کند بستگی به کارکرد مشتری 
دارد. خبرنگار همشهری از بانکی که این پیامک را 
برای مشتریان ارسال کرده، موضوع را پیگیری و 

کارشناس پاسخگو نیز در توضیح اعلام کرد: براساس 
بخشنامه بانک مرکزی این اقدام صورت گرفته، زیرا 
در روش اخذ حق آبونمان سالانه، از هر مشتری یک 
مبلغ ثابت دریافت می شود اما در روش جدید این 
بانک، به جای دریافت مبلغ ثابت حق آبونمان سالانه 
9۰۰ریال به ازای هر پیامک محاسبه و هر ۶ماه یک بار 

کسر خواهد شد.
در سال99 وقتی بخشنامه بانک مرکزی به بانک ها ابلاغ 
شد، نخست این بانک های خصوصی بودند که به توافق 
رسیدند که از هر مشتری و البته با اطلاع و رضایت او 
سالانه مبلغ ۲۰هزار تومان کارمزد پیامک اطلاع رسانی 
واریز و برداشت وجه دریافت شود که بانک های دولتی 
موافق نبودند اما بعدا آنها هم همراه شدند. آذرماه سال 
گذشته بود که محمدرضا جمشیدی، دبیر کانون 
بانک های خصوصی از افزایش هزینه سرویس پیامکی 
بانک ها به ۲۰هزار تومان خبر داد و اعلام کرد هزینه 
سرویس پیامکی بانک های خصوصی برای شرکت ها 

سالانه ۱۰۰هزار تومان تعیین شده است.

افزایش ۶4 درصدی هزینه 
خدمات پیامک بانکی

جزییات مزایده 10۶۲ خودروی لوکس

مدیرکل تجاری سازی و امور تشکل های وزارت راه و شهرسازی گفت: تلاش 
داریم تا قطار مستقیم چین به ایران را راه اندازی کنیم که نشانه مثبتی در 
چارچوب حمایتی و تقویت کننده عضویت در سازمان شانگهای برای بخش 
ترانزیت و حمل و نقل است. »امین ترفع« روز گذشته )دوشنبه( در گفت وگو 
با خبرنگار ایرنا، درباره منافع عضویت ایران در سازمان شانگهای اظهار کرد: 
امیدواریم چارچوب شانگهای بتواند باعث افزایش حجم تجارت و افزایش 
همگرایی اقتصادی بین اعضای این سازمان کمک کند. وی توضیح داد: ایران 
با اعضای سازمان همکاری شانگهای در چارچوب حمل و نقلی مشابهی عضو 
هستند، مثلًا با تعدادی زیادی از اعضای این سازمان در کریدور شمال- 
جنوب عضو و با تعدادی دیگر در چارچوب سازمان اکو و همین طور تراسیکا 
)کریدوری به سوی اروپا( عضویت و توافقنامه داریم. ترفع بیان کرد: عضویت 
در شانگهای می تواند علاوه بر همکاری ها در چارچوب های حمل و نقلی، 
زمینه های ایجاد چسبندگی اقتصادی و افزایش ظرفیت تجاری بین کشورها 
را فراهم کند؛ وقتی ظرفیت تجارت بین کشورها افزایش پیدا می کند که 
حمل و نقل و ترانزیت هم رشد کند. مدیرکل تجاری سازی و امور تشکل های 
وزارت راه و شهرسازی گفت: به جز چین با دیگر کشورها ارتباطات دو جانبه 
زمینی و ریلی وجود دارد. تلاش داریم در رابطه با افزایش همکاری ها با چین 
قطار مستقیم چین به ایران را احیا کنیم که مبدا آن از شانگهای خواهد بود 
که نشانه  مثبتی است که چارچوب سازمان همکاری شانگهای می تواند 
تقویت کننده باشد. ترفع در این باره توضیح داد: نکته مهم این است که برای 
تسهیل ترانزیت و حمل و نقل بین المللی در جریان صادرات و واردات، باید 
زنجیره های تامین بین اعضای شانگهای را شناسایی و تقویت کنیم؛ بدون 
اینکه زنجیره تامین به هم گره خورد و بدون رفت و آمد جریان تکنولوژی، 
مواد و توزیع کالای ساخته شده و ایجاد یک شبکه تجاری نمی توانیم بر 
موضوع ترانزیت تاثیرگذار باشد.  وی تصریح کرد: این اتفاق در صورتی که در 
سازمان همکاری های شانگهای رخ دهد، تمام زمینه های حمل و نقل اعم از 

ترانزیت چندجانبه و دوجانبه تقویت خواهد شد.

گزارش
همشهری

قطار چين به ایران 
راه اندازی می شود

کاهش 2۰ درصدی
 توليد خرما در کشور

رنا
: ای

س
عک

معاون وزارت اقتصاد، با اشاره به تخصیص زمین به تعاونی های مسکن 
جهت ساخت مسکن برای کارمندان فاقد مسکن، از دستگاه ها خواست 
تا میزان زمین مورد نیاز را به قید فوریت اعلام کنند. به گزارش خبرگزاری 
تسنیم، ذبیح الله سلمانی معاون توسعه مدیریت وزارت اقتصاد در بخشنامه 
ای به دستگاه های زیر مجموعه این وزارت خانه اعلام کرد، ضمن ایفاد 
تصویر نامه شماره ۱38۷۷۰ مورخ ۱۶/۶/۱4۰۱ وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در خصوص تخصیص زمین به تعاونی های مسکن در 
اجرای قانون جهش تولید مسکن و همچنین تاکیدات ریاست محترم 
جمهوری مبنی بر نقش و حضور تاثیرگذار تعاونی ها در ساخت و ساز 
کشور، خواهشمند است دستور فرمایید حداکثر تا پایان وقت اداری روز 
یکشنبه مورخ ۲۷/۶/۱4۰۱ نام تعاونی مسکن و مقدار زمین مورد نیاز برای 
کارکنان فاقد مسکن آن سازمان/شرکت را جهت اقدامات بعدی به این 

معاونت اعلام نمایند.

تامين مسکن برای کارمندان دولت با 
تاکيد رئيس جمهور

کاغذ وطن - سـال گذشته نزدیک یک سـوم از هزینه 
خانـوار کرمانی برای مسـکن خـرج شـده. وزن گیری 
سـهم هزینه اجـاره بها در سـبد هزینه خانوار شـهری 
این بـار از سـوی مرکـز آمار ایـران تایید شـده اسـت.  
متوسـط اجاره بهـا در شـهر کرمـان از پارسـال تـا بـه 
امسـال ۲۵ تا 3۰ درصـد افزایش یافته و هـم اکنون به 
گفته  رییس صنف مشـاوران املاک کرمان، میانگین 
خرید هر متر مربع خانه نوسـاز در نقاط مرکزی شـهر 

به ۱8 تـا 3۱ میلیون تومان رسـیده اسـت. 
بـه گـزارش کاغـذ وطـن، بـر اسـاس گـزارش مرکـز 
آمـار،، نسـبت هزینه خالـص مسـکن بـه هزینه های 
خانوارهای شهری کل کشور در سـال ۱4۰۰ برابر 3۷ 

درصـد بوده اسـت. 
بیشـترین نسـبت مربوط به خانوارهای شهری استان 
تهران با 49.8 درصد اسـت و اصفهان بـا 4۷ و فارس با 
39.۵ درصد و البرز با 38.۱ درصد که بالاتر از متوسـط 

کشوری هسـتند، در رده های ۲ تا 4 قرار دارند.
تبعات این وضعیت بر اسـاس داده های آماری رسـمی 
در گـزارش اخیر مرکـز آمـار ایـران در دو بخش عمده 
قابل بررسـی اسـت. بخش اول ناظر بر مشـکلی است 
که ایـن وضعیت بـرای متقاضیـان خانـه اولـی ایجاد 
کرده اسـت. بـا توجه بـه اینکه در شـهر تهران سـطح 
اجاره  بهـا از حـد متعارف بسـیار فراتـر رفتـه و حداقل 
نیمـی از درآمد خانوار صرف تامین مسـکن می شـود، 
متقاضیـان خانه اولـی که فعلا اجاره  نشـین هسـتند، 
دیگـر امـکان پس  انـداز و تجهیـز بـرای صاحب  خانـه 
شـدن را ندارنـد. بـا سـلب شـدن امـکان پس  انـداز از 
خانـه اولی  هـا عمـلا سـال های دور از خانـه افزایـش 
پیدا می کند و دسترسـی بـه خانه دشـوار و دشـوارتر 
می شـود. با ایـن وصـف می تـوان ناتوانـی در پس  انداز 
برای خرید مسـکن را هفتمین خوان پیش روی خانه 
اولی  ها برشـمرد که از سال گذشته آشـکار شده است. 
پیش  تـر نیز شـش خـوان دیگـر شـامل موانـع خرید 
خانه توسـط متقاضیان فاقد مسـکن شناسـایی شده 
بود. خـوان اول که از سـال 9۷ به بعد پیـش روی خانه 
اولی  هـا قـد علم کـرده، سـطح بـالای قیمت مسـکن 
اسـت. خوان دوم هـم که اندکی بعد مساله  سـاز شـده 
و همچنـان باقی اسـت، مسـاله کاهش قـدرت خرید 

وام مسـکن است.
پیش تـر دنیـای اقتصـاد در گزارشـی قیـد کـرده بود 
که  در بهتریـن حالت بانک عامل بخش مسـکن 48۰ 
میلیـون تومـان وام در ازای خریـد اوراقـی کـه اکنون 

قیمت هر فقره از آنها بـرای دریافت ۵۰۰ هـزار تومان 
وام حـدود ۱۱۰ هزار تومان اسـت، پرداخـت می کند. 
بنابراین ارزش واقعی این وام پس از کسـر هزینه اوراق 
کمتـر از 4۰۰ میلیـون تومـان اسـت کـه حتـی برای 
پوشـش قیمت خریـد ۱۰ مترمربع آپارتمان در شـهر 

تهـران کفایـت نمی کند.
اقساط وام مسکن سنگين تر از توان خانوار

خـوان سـوم اقسـاط سـنگین وام مسـکن اسـت کـه 
پرداخت آن از استطاعت بسیاری از خانه اولی  ها خارج 
اسـت و همین موضوع مانع اسـتقبال از این تسهیلات 
شـده اسـت. در حال حاضر برای زوج  هـای تهرانی که 
وام 48۰ میلیـون تومانی را دریافت می کنند، اقسـاط 
ماهانه حدود 8میلیـون و 3۰۰هزار تومان اسـت و این 
در حالی اسـت که حـول و حوش ۱۰۰میلیـون تومان 
نیز بابـت دریافـت ایـن وام بایـد هزینـه خریـد اوراق 

موسـوم به »تسـه« را پرداخـت کنند.
خـوان چهـارم در برابـر خانـه  دار شـدن بی  مسـکن  ها 
مسـاله ناپایداری قیمت بوده که همچنان هـم در بازار 
مسـکن مساله  ساز اسـت. طی سـال های اخیر با توجه 
به جهش پردامنه مسـکن، گروهی از خانـه اولی  ها که 
به واسـطه پس  انداز و کسـب امتیـاز وام صنـدوق یکم 
بانـک عامل بخش مسـکن آمـاده ورود بـه بـازار برای 
انجام معامله بودند، در فاصله سـپری شـدن دوره یک 
سـاله سـپرده  گذاری تا دریافت وام قـدرت خرید خود 
را در شـرایط تورمـی حاکـم بر بازار مسـکن از دسـت 
دادند. این وضعیت سـبب شـد گروهی از خانه اولی  ها 
تنها به دلیـل ناپایداری بـازار به کلی از خریـد انصراف 
دهنـد. در صورتی کـه ثبـات نسـبی در بازار مسـکن 
برقرار باشـد و ایـن بـازار مانند سـال های ثبـات صرفا 
ریـز نوسـان قیمتـی را تجربه کنـد، این فرصـت برای 
خانـه اولی  هـا وجـود دارد کـه در بـازه زمانـی یکی دو 
سـاله یا قدری بیشـتر، بودجه خـود را تجهیـز و آماده 
ورود بـه بـازار معاملات مسـکن کننـد. ایـن در حالی 
اسـت که طی چهـار سـال و نیم گذشـته بـه جز یک 
مقطع کوتاه در سـال ۱4۰۰بازار مسـکن روی ثبات را 
ندیده اسـت. پنجمین خـوان پیش روی خانـه اولی  ها 
نیز بـه موضوع »متـراژ عرضـه« و عـدم تناسـب آن با 
تقاضای موجود در بـازار باز می  گردد. عمـده خانه های 
عرضه شـده در بـازار مسـکن و نیـز عمـده سـاخت و 
سـازهای سـال های اخیر حداقل 3۰مترمربع بیشـتر 
از مسـاحت مورد تقاضای خرید توسـط خانـه اولی  ها 
اسـت. بسـیاری از خانه اولی  ها تمایل دارنـد خانه های 

4۰ تـا ۶۰ مترمربعـی خریـداری کنند امـا در ماه های 
اخیر عمـده عرضـه در گـروه متـراژی 8۰ مترمربع به 

بالا صـورت گرفته اسـت.
در نهایـت کمبـود فایل در بازار فروش مسـکن ناشـی 
از رکـود فراگیـر فعالیت  های سـاختمانی و نیـز تعلل 
فروشـنده های آپارتمان  هـای چنـد سـاله بـا توجه به 
نوسـان اخیر دلار طی هفته های اخیر، مسـاله دیگری 
اسـت که خانه اولی  ها با آن مواجه هسـتند. اکنون نیز 
افزون بر شـش خوان قبلـی، خوان هفتم یعنی سـلب 
امکان پس  انـداز با توجه بـه جهش اجاره  بهـا به عنوان 
مانع دیگری برای خرید مسـکن آشـکار شـده اسـت.

افزایش 3۰ درصدی اجاره بها در کرمان
روز گذشـته رئیـس اتحادیه صنـف مشـاوران املاک 
کرمان در ادامـه درباره میـزان افزایـش قیمت فروش 
مسـکن در مناطـق مختلـف کرمـان گفـت:  افزایش 
قیمـت مسـکن در مناطـق مختلـف بیـن ۲۵ تـا 3۰ 
درصـد بـوده و میـزان افرایـش اجـاره بهـاء نیـز بیـن 
3۰ تا 3۵ درصد اسـت. محسـن شـهریاری در گفت و 
گو با خبرنـگار ایسـنا دربـاره وضعیت خریـد و فروش 
مسـکن در کرمان اظهار کرد: در حال حاضر معاملات 
مسـکن دچار رکـود اسـت و آمـار خریـد و فـروش به 
شـدت کاهـش یافتـه اسـت. وی افـزود: از آنجـا کـه 

بخـش مسـکن در اقتصـاد بـه عنـوان محرک بـوده و 
صدهـا شـغل و حرفـه وابسـته بـه ایـن بخش اسـت، 
رکـود بخش مسـکن بـه سـایر بخش هـا نیز سـرایت 

نموده اسـت.
شـهریاری بیـان کـرد: در بخـش اجـاره نیز بـه دلیل 
رکود در تولید مسـکن و افزایش تقاضا، شاهد افزایش 
اجـاره بهـاء هسـتیم و بایسـتی در ایـن مـورد چـاره 
اندیشی شـود. رئیس اتحادیه صنف مشـاوران املاک 
کرمان در ادامـه درباره میـزان افزایـش قیمت فروش 
مسـکن در مناطـق مختلـف کرمـان گفـت:  افزایش 
قیمـت مسـکن در مناطـق مختلـف بیـن ۲۵ تـا 3۰ 
درصد بـوده و میزان افزایـش اجاره بهاء نیـز بین 3۰ تا 
3۵ درصد اسـت. وی افزود: در مورد قیمت سـاختمان 
فاکتورهای زیادی از جمله نوع مصالح اسـتفاده شده، 
سـن بنا، محـل و موقعیت منطقـه و مـوارد دیگر موثر 
اسـت اما بـه طـور متوسـط میانگیـن قیمت هـر متر 
آپارتمان نوساز در مناطق مرکزی شـهر کرمان حدود 

۱8 تـا ۲۱ میلیون تومان اسـت.
شـهریاری در پایـان دربـاره وضعیـت بازار مسـکن در 
نیمه دوم سـال گفت: با توجه به رکـود فعلی فکر نمی 
کنم در بخش اجاره و فروش، در نیمه دوم سـال جاری 

قیمت هـا افزایش پیـدا کند.

طن
ذ و

کاغ
س: 

عک

رئیس شورای تامین کنندگان دام از مازاد ۶ میلیون راس دام سبک و 4۰۰ هزار دام 
ســنگین در بازار خبر داد.  به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، منصور 
پوریان، رئیس شورای تأمین کنندگان دام گفت: در شرایط کنونی با حجم انبوهی از 

دام و گوشت روبرو هستیم که همین امر منجر به کاهش قیمت شده است.
وی قیمت هر کیلو بره نر کشتار را ۷۱ هزارتومان، بره نر لاغر کمتر از ۷۰ هزارتومان و 

لاشه ۱۷۰ هزارتومان اعلام کرد.
پوریان می گوید: بنابر آمار ۶ میلیون رأس دام سبک و4۰۰ هزار رأس دام سنگین نیاز به بازار دارد که به منظور 

تزریق نقدینگی یک تا ۱.۵ میلیون رأس دام باید خارج شود.
رئیس شورای تأمین کنندگان دام گفت: علی رغم حجم انبوه دام، بخشی باید خرید تضمینی و صادر شود که 

متأسفانه هر ۲ موضوع کند بوده و خرید حمایتی شرایط خاص دارد.
طبق گفته فعالان و تولیدکنندگان دام، با وجود آزادسازی صادرات، عوارض صادراتی برای هر کیلوگرم دام 
ســنگین ۱۶ هزار و ۵۰۰ تومان اســت. با این وجود امکان رقابت در بازارهای جهانی وجود ندارد. همچنین 

پیچیدگی شیوه نامه صادرات موجب شده عملاً کاری در حوزه صادرات دام سبک انجام نشود.

قيمت هر کيلوگرم دام زنده به 7۰ هزار تومان رسيد

شاخص کل بورس تهران روزگذشته )دوشنبه، ۲8 شهریورماه( با چهار هزار و 
9۵ واحد کاهش، در ارتفاع یک  میلیون و 3۷3 هزار واحدی ایستاد.

به گزارش خبرنگار ایرنا، شاخص هم وزن با یک هزار و ۶98 واحد کاهش به 4۰۰ 
هزار و ۲۱۲ واحد و شاخص قیمت با یک هزار و ۱۵ واحد افت به ۲39 هزار و 384 

واحد رسید.  شاخص بازار اول، سه هزار و 38۶ واحد و شاخص بازار دوم، هفت هزار و 8۱ واحد کاهش را 
ثبت کرد.  روز گذشته در معاملات بورس تهران، بیش از چهار میلیارد و ۱۷۲ میلیون سهم، حق تقدم و 

اوراق بهادار به ارزش ۲8 هزار و 4۲۷ میلیارد ریال معامله شد.
همچنین کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران )حکشتی( با ۲۰۶ واحد، بانک ملت )وبملت( با 9۰ واحد، 
تامین سرمایه امین )امین( با 43 واحد و سپنتا )فپنتا( با 4۲ واحد تاثیر مثبت بر شاخص بورس همراه 
شدند.  در مقابل صنایع پتروشیمی خلیج فارس )فارس( با ۲۶۰ واحد، معدنی و صنعتی گل گهر )کگل( 
با ۲۱۲ واحد، بانک پاسارگاد )وپاسار( با ۱۷4 واحد، ایران خودرو )خودرو( با ۱۶8 واحد، فولاد خوزستان 
)فخوز( با ۱4۶ واحد، ذوب آهن اصفهان )ذوب( با ۱4۲ واحد و فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( با ۱4۰ واحد 

تاثیر منفی بر شاخص بورس داشتند.

افت ادامه دار شاخص بورس

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی، کاهش 4۵ درصدی 
تولید را تکذیب کرد و گفت: تولید گوشــت مرغ در مردادماه امسال 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود ۲۷ درصد کاهش یافته است.
»حبیب اسدالله نژاد« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا ادعای 

برخی مبنی بر کاهش 4۵ درصدی تولید گوشت مرغ از ابتدای سال تاکنون را تکذیب کرد و افزود: 
طبق آمارهای موجود در شهریور ماه نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۱ درصد کاهش را نشان 

می دهد، البته به همان نسبت مصرف هم کاهش یافته است.
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی اضافه کرد: درماه های اخیر طبق گزارش های 
موجود، مصرف گوشت مرغ نیز کاهش یافته که عدم توان خرید مردم در کاهش تولید اثرگذار 

است.
وی با بیان اینکه کاهش 4۵ درصدی گوشت مرغ در مقایسه با فروردین ماه سال ۱4۰۰ کذب 
است، ادامه داد: به نظر می رسد در شهریورماه نزدیک به 9۰ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام شود 

و تولید به میزان گذشته بازگردد.

کاهش 27درصدی توليد گوشت مرغ

دام
مرغداریبورس

کاغذ اقتصادی
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هنرستانی ها می توانند در جلسه 
امتحان کتاب ببرند

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: در هنرستان ها 
اعلام کردیم دانش آموزان می توانند در جلسه امتحان کتاب ببرند چون 
مهم این است که بتوانند از دانش برای حل مسأله و مهارت استفاده کنند.

به گزارش خبرنگار آموزش و پرورش خبرگزاری فارس، محمدمهدی 
کاظمی معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش طی نشستی 
با عوامل برنامه نوجوانانه »ساعت صفر« پیرامون برنامه ها و اقدامات 
آموزش و پرورش در راستای مهارت آموزی دانش آموزان در مدارس 

گفت وگو کرد.
وی در این نشست، گفت: در عرصه آموزشی باید برای یادگیری پایدار 
زمینه سازی کنیم؛ آیا همه چیز برای آماده سازی برای ورود به دانشگاه 
است؟ یعنی همان بخش نیمه تخصصی فقط علمی؛ نه طبیعتا این طور 
نیست. بخش عمده مشاغل ما در بازار کار است. در جامعه خودمان بین 
۶ تا ۱۲ هزار شغل فعال وجود دارد و همه اینها در سطوح مختلف فردی، 

مهارت مختص به خود را می طلبد. 
 معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: سطح عمده 
این مشاغل، تکنسین و کمک تکنسین است یعنی دیپلم و فوق دیپلم 
را در بر می گیرد ولی لازمه اصلی، مهارت است. به عبارت دیگر با دیپلم 
صرف، این موضوع محقق نخواهد شــد. اکنون آموزش و پرورش چه 
وظیفه ای دارد؟ طبیعتا آموزش و پرورش باید بستری را برای این موضوع 
فراهم کند. در حال حاضر برای هدایت تحصیلی از دوره ابتدایی هیچ 
گامی برنداشته ایم یعنی حرفش را زده ایم ولی بیشتر در دوره متوسطه 

به آن پرداختیم.
وی اضافه کرد: در پایه ششم ابتدایی یک درس با عنوان کار و فناوری 
گذاشــته ایم ولی قطعا بحث محوریت هدایت تحصیلی و شناسایی 
استعدادهای دانش آموزان می تواند از پایه چهارم اتفاق بیفتد تا نهایتا در 
پایه تحصیلی نهم، یک هدایت تحصیلی مناسب و مطلوب صورت بگیرد.

همه دوربين های محل تردد مهسا 
امينی از لحظه تذکر بررسی شود

رئیس قوه قضائیه با اشــاره به فوت مهســا امینــی گفت: با 
دادستان تهران صحبت کردم که این موضوع از نقطه تذکر به 
این خانم بررسی شود و همه دوربین های عمومی و خصوصی 
مکان های مورد تردد مرحومه بررســی شود. حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای در نشســت شورای عالی قضائی 
ضمن ابراز همدردی با خانواده مرحومه مهســا امینی گفت: 
در روزهای اخیر این دخترخانم ۲۲ ساله به رحمت خدا رفت 
که البته چگونگی فوت وی در دست بررسی است و همدردی 

بسیار فراگیر و دلسوزانه ای با خانواده این مرحومه شد
وی گفت: مردم، مســئولین، قــوه قضائیه، قــوه مجریه، قوه 
مقننه و ســایر دســتگاه ها با این خانواده همدردی کردند و 
البته پیگیری این پرونده ادامه دارد. محســنی اژه ای افزود: 
وظیفه قوه قضائیه و برخی از مســئولین دیگر این اســت که 
موضوع را به صورت جدی پیگیری کنیم که چه اتفاقاتی رخ 

داده و این خانم فوت کرده است.
وی ادامه داد: از لحظــه اطلاع از وقوع فوت ایــن خانم قوه 
قضائیه با جدیت در کار پیگیری مســئله اســت و تاکید شده 

ابعاد پرونده با دقت و موشکافانه بررسی شود.
ضمن اینکه پزشــکی قانونــی هم در حال پیگیری اســت و 
همه اقدامات اولیه از جمله نمونه بــرداری از پیکر این خانم 
و ارســال به آزمایشــگاه انجام شــده که باید منتظر نتیجه 

آزمایشات باشیم.
رئیس قــوه قضائیه تاکید کــرد: با دادســتان تهران صحبت 
کرده ام که موضوع از نقطه تذکر به این خانم و هدایت وی به 
محل دیگر به صورت ویژه بررســی کنــد و همه دوربین های 

عمومی و خصوصی مکان های مورد تردد بررسی شود.
آقای محســنی اژه ای افزود: به خانواده خانم امینی اطمینان 
می دهم که پرونده با ســرعت و دقت پیگیری شــود و نتیجه 
تحقیقات براســاس حق و موازین اعلام خواهد شــد ضمن 

اینکه هیچ ملاحظه ای هم در این خصوص نخواهیم داشت.

بازرس سـازمان نظـام روان شناسـی با اشـاره 
بـه اینکـه ایـن سـازمان 4۰ هـزار عضـو دارد، 
گفـت: متأسـفانه فقـط 8 هـزار روانشـناس و 

مشـاور، مجـوز فعالیـت دارنـد.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر، ناصـر قراملکـی، 
در نشسـت خبـری کـه بـه موضـوع تخلفات و 
عملکـرد سـازمان نظـام روان شناسـی برگزار 
شد، افزود: ۱8 سـال اسـت که مجمع سازمان 
نظـام روان شناسـی برگـزار نشـده و طـی این 
مـدت مکاتبـات و تذکـرات زیادی داده شـده 
اما متأسـفانه اتفـاق خاصـی رخ نداده اسـت.

وی ادامـه داد: بالاتریـن رکـن نظـام روان 
شناسـی مجمع عمومی اسـت که شـامل همه 
اعضـای کانـون اسـت و طبـق قانون هر سـاله 
بایـد اجـرا شـود و گـزارش سـالانه نیـز ارائـه 
گـردد امـا متأسـفانه همـکاران مـا ۱8 سـال 
اسـت کـه ایـن مجمـع را برگـزار نکـرده اند.

بـازرس سـازمان نظام روان شناسـی بـا تأکید 
بـر اینکـه از سـال 9۵ عضـو هیئـت بازرسـان 
شـدیم، گفت: واجـب بـودن برگـزاری مجمع 
مـا متأسـفانه از شـورای  را بیـان کردیـم ا
مرکـزی همـکاری ندیدیم و بـه همیـن دلیل 
موضوع به مجلس و سـازمان بازرسـی کشیده 
شـد و موفـق شـدیم بعـد از ۱8 سـال، سـال 
گذشـته ایـن مجمـع را برگـزار کنیـم و قـرار 
شـد حداکثـر تـا تیرمـاه سـال بعـد گـزارش 
حسابرسـی آمـاده شـود و حداکثر تا شـهریور 
ماه مجمـع عمومی برگزار شـود که متأسـفانه 

نشـد.
بـه گفتـه وی، اگـر هـم اکنـون نیـز شـروع به 
مکاتبـه کنیـم در خوشـبینانه تریـن حالـت 
مجمـع در مهـر و آبـان برگـزار می شـود و 
بنابرایـن به عنـوان بـازرس بـرای بنـده جای 
سـوال اسـت کـه همـکاران مـا در شـورای 
مرکـزی چـرا بـه قانونـی کـه ادعـا می کننـد 
خودشـان نوشـته انـد و بـرای بهبـود اوضـاع 
بـوده، عمـل نکـرده و نمی خواهنـد شـفاف 
محور باشـند. این مـوارد باعـث تضییع حقوق 
بیشـتر شـود و نارضایتی ها نیز افزایـش بیابد.
بازرس سـازمان نظـام روان شناسـی با اشـاره 
بـه اینکـه مـا قـدرت اجرایـی نداریـم، اظهـار 
داشـت: متأسـفانه شـورای مرکـزی نظـام 
روان شناسـی بـه وظیفـه خـود عمـل نکـرده 
و در مـواردی ورود پیـدا کـرده کـه صلاحیت 
نداشـته اسـت و همچنیـن بعضـاً مصوباتـی 
عملیاتـی شـده که خـلاف قانـون بوده اسـت.

ز نظـر قانونـی روان شناسـان  وی گفـت: ا
حداقـل بایـد دارای کارشناسـی ارشـد معتبر 
از دانشـگاه علوم پزشـکی یـا وزارت بهداشـت 

باشـند امـا متأسـفانه شـورای مرکـزی ایـن 
موضـوع را رعایـت نمی کنـد کـه البته بـه نظر 
می رسـد بیشـتر بـرای مـردم عـادی باشـد تا 
دوسـتان خودشـان. یکـی دیگـر از وظایـف 
شـورای مرکـزی ایـن بـود کـه صلاحیت ها را 
مشـخص کنـد امـا می بینیم کـه در مـواردی 
وجـود دارد کـه غیر روان شناسـان نیـز پروانه 
می گیرنـد و بیـش از 9۰ درصـد مشـکلات 
سـازمان نظام روان شناسـی از بـی خاصیتی، 
ناکارآمدی و سـو مدیریـت شـورای مرکزی و 

مسـئولان وقـت آن اسـت.
وی با تأکیـد بر اینکـه در حال حاضر سـازمان 
روان شناسـی 4۰ هـزار عضـو دارد، اظهـار 
داشـت: متأسـفانه بـرای 8 هـزار نفـر مجـوز 

صـادر شـده اسـت.
بـازرس سـازمان نظـام روان شناسـی تأکیـد 
کـرد: طبـق قانـون فقـط بـه روان شناسـان و 
مشـاوران مـورد تأییـد پروانـه می دهنـد کـه 
حداقـل کارشناسـی ارشـد داشـته باشـند اما 
متأسـفانه بعـد از گزارش هایـی کـه بـه مـا 
رسـیده نشـان می دهـد که غیـر روانشناسـان 
نـه فعالیـت دریافـت  و مشـاوران نیـز پروا

نـد. کرده ا
قراملکـی بـا تأکیـد بـر اینکـه 3۲ هـزار عضـو 
باقیمانـده از یـک روز تـا ۱۲ سـال در نوبـت 
دریافت مجـوز به سـر می برنـد، تصریـح کرد: 
برای برخـی افـراد خاص سـریعاً پروانـه صادر 
می شـود. بنابراین مشـکل زمانی بـرای صدور 
پروانـه وجـود نـدارد و فقـط شـرط و شـروط 
برای افرادی اسـت کـه دور هسـتند و بـه آنها 

ظلـم می شـود.
بـه گفتـه وی، حداکثر دو سـال زمـان می برد 
تـا تعـداد پشـت نوبتی هـا بـه صفـر برسـد که 
اصـلًا کار سـختی نیسـت و با یـک سـاز و کار 

مشـخصی می تـوان بـه نتیجه رسـید.
قراملکـی تأکیـد کـرد: برخـی از افـرادی کـه 
مجـوز ندارنـد ناچـار بـه فعالیـت تحـت نظـر 
روان شناسـان دیگـر و یا بـه عنـوان کارورزی 
هسـتند و ناچار هسـتند که تخلـف کنند. چرا 

که از رشـته و تخصص خـود بایـد امرارمعاش 
کننـد.

وی به اقدامات هیأت بازرسـان سـازمان نظام 
روانشناسـی بـرای انتشـار گـزارش تخلفـات 
این سـازمان بـه نهادهـای نظارتی اشـاره کرد 
و گفـت: علیرغـم گزارش هـای ما بـه نهادهای 
نـدازی  فـراد سـنگ ا نظارتـی، متأسـفانه ا

می کننـد و لابـی معضـل اصلـی مـا اسـت.
ایـن بـازرس سـازمان ادامـه داد: در مسـاله 
تخلفات سـازمان نظام روانشناسـی و مشـاوره 

نیز از طریـق لابی و دادن امتیازات، گزارشـات 
بازرسـان را خنثـی می کننـد. ما ایـن تخلفات 
را بـه نهادهـای نظارتی گـزارش دادیـم و تنها 
می تـوان گفـت سـازمان بازرسـی کل کشـور 
به طـور جدی بـا مـا در حـال همراهی اسـت.

قرا ملکی بـا اشـاره به اینکه ۲ سـال اسـت که 
انتخابات شـورای مرکزی و بازرسـی و۷ سـال 
اسـت انتخابات اسـتان ها و ۲۰ سـال انتخابات 
شـورای اسـتان تهـران برگـزار نشـده اسـت 

در خصـوص درآمـد سـازمان گفـت: تـا ایـن 
لحظـه هیـچ مسـتندی که نشـان دهـد چقدر 
سـازمان در آمـد دارد از سـوی سـازمان به ما 
گفته نشـده امـا آنچه رصـد کردیم این اسـت 
کـه ورودی و خروجی هـای سـازمان باهـم 

نـد. ا نمی خو
ز بازرسـان  جـواد خلعتبـری یکـی دیگـر ا
سـازمان نظام روانشناسـی نیز در این نشسـت 
گفت: گلایـه ما این اسـت که هرچقـدر تلاش 
کردیـم بـاز مجمـع عمومی پـس از ۱8 سـال 
به شـیوه خاصـی برگـزار شـد. گفته می شـود 
بازرسـان بایـد در همـه جلسـات باشـند امـا 

دعـوت نیز مهندسـی شـده اسـت.
وی افـزود: بازرسـان می تواننـد تخلفـات را 
نحـلال  نـد ا گـزارش کننـد و حتـی می توا
شـورای مرکـزی را در مجمـع عمومـی اعـلام 
کننـد بـه همیـن دلیـل تـلاش آنهـا حـذف 

بازرسـان اسـت.
وی ادامـه داد: مشـکل اصلی سـازمان ما عدم 
مطالبـه روانشناسـان کشـور اسـت و شـورای 
مرکـزی کـه کارآمـدی نداشـته باشـد رئیس 

سـازمان هـر کاری دلـش بخواهـد می کنـد.
این بازرس سـازمان نظام روانشناسـی تاکید 
کـرد: برگـزاری کارگاه هـای روانشناسـی 
واجب اسـت و بـه نظـرم خـود سـازمان باید 
برگـزار کنـد امـا اگـر اعضـای سـازمان کـه 
در  عضـو کمیسـیون ها هسـتند شـرکت 
کارگاه هـا را منـوط بـه صـدور پروانـه بدانند 

تخلـف اسـت.

هیات وزیران آیین نامه اجرایی مربوط به تخصیص 
زمین و مسکن را پس از تولد فرزند سوم تصویب 
کرد. به گزارش ایســنا، اواخر سال گذشته بود که 
وزارت راه و شهرســازی در راستای قانون حمایت 
از خانواده و جوانی جمعیت اعــلام  کرد دولت به 
خانوارهایی که فرزند سوم و بیشتر آنها پس از تصویب 
این قانون به دنیا بیاید زمیــن ۲۰۰ متری دولتی 
واگذار می کند. آیین نامه این طرح به سال جاری 
موکول شد که  روز گذشته ســخنگوی دولت از 
تصویب آیین نامه اجرایی تخصیص زمین و مسکن 
به خانوارها پس از تولد فرزند سوم و بیشتر از سوی 
هیات وزیران خبــر داد. جزئیات این آیین نامه که 
در پایگاه اطلاع رسانی دولت منتشر شده به شرح 

زیر است:
در اجرای تکلیف مقرر در تبصره )3( ماده )4( قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و با هدف ایجاد 
مشوق برای فرزندآوری و تعدد فرزندان در خانواده 
در جهت سیاست های کلی جمعیت و خانواده مبنی 
بر جلوگیری از پیــری جمعیت و حفظ جمعیت 

جوان، هیئت وزیران آیین نامه اجرایی تبصره ماده 
قانونی یاد شــده درخصوص تخصیــص زمین و 
مسکن به خانوار پس از تولد فرزند سوم و بیشتر را 

به تصویب رساند.
به موجب آیین نامه مذکــور، خانوارها در صورتی 
مشمول اســتفاده از امکانات دولتی موضوع این 
آیین نامه هستند که فرزند سوم یا بیشتر آن خانوار 
پس از تصویب قانون حمایــت از خانواده و جوانی 
جمعیت، متولد و دارای سابقه سکونت در شهر مورد 
تقاضا براساس دستورالعمل وزارت راه و شهرسازی 
موضوع ماده )۱( آیین نامه اجرایی قانون ساماندهی 

و حمایت از تولید و عرضه مسکن باشد.
همچنین این آیین نامه مشمول خانوارهایی می گردد 
که نرخ باروری شهرستان محل زادگاه پدر یا فرزند، 
براساس سرشماری نفوس و مسکن و با اعلام مرکز 

آمار ایران، بالای ۲.۵ نباشد.
بر اساس آیین نامه یاد شده، وزارت راه و شهرسازی 
)به نمایندگی از دولت( مکلف است به منظور تأمین 
مسکن خانوارها پس از تولد فرزند سوم و بیشتر، 

یک قطعه زمین حداکثر به مســاحت ۲۰۰ متر 
مربع منطبق با ضوابط حدنصاب تفکیک بر اساس 
طرح های هادی روستایی یا طرح های جامع شهری 
مصوب یا واحد مسکونی برای ساکنین در روستاها 
یا شهرهای کمتر از ۵۰۰ هزار نفر جمعیت به صورت 
مشترک و بالمناصفه به پدر و مادر در شهر و روستای 
محل سکونت فقط برای یک بار و براساس هزینه 
آماده ســازی زمین در زمان واگــذاری به صورت 
فروش اقساطی با ۲ سال تنفس و 8 سال تقسیط 

بدون اعمال تخفیف واگذار کند.
برای ساکنین شهرهای بالای ۵۰۰ هزار نفر جمعیت، 
زمین یا واحد مسکونی با شرایط مقرر در آیین نامه 
بسته به اعلام ظرفیت توسط دولت مبنی بر وجود 
زمین یا واحد مســکونی در شهرک های اطراف یا 
شهرهای جدید یا شهرهای مجاور یا زادگاه پدر و 
مادر مشروط به اینکه بالاتر از ۵۰۰ هزار نفر نباشد، 
به انتخاب پدر و در صورت فوت پدر، به انتخاب مادر 

اختصاص می یابد.
همچنین زمین یا واحد مسکونی موضوع این آیین 

نامه به صورت مشترک و بالمناصفه به پدر و مادر 
واگذار می گردد و سند مالکیت حداکثر یک ماه پس 
از پرداخت آخرین قسط به نام ایشان منتقل می 
شود. در صورت فوت هر یک از پدر و مادر، مالکیت 
زمین یا واحد مسکونی بر اساس موازین قانونی ارث 

به ورثه متوفی تعلق می گیرد.
در صورتی که تعداد خانوار مشمول این آیین نامه 
در هر شهر و پروژه بیشتر از ظرفیت زمین یا واحد 
مسکونی قابل تأمین توسط دولت باشد، اولویت 
واگذاری با خانوارهای فاقد مالکیــت و دارای فرم 
)ج( سبز است. برای سایر متقاضیان در این شهرها و 
پروژه ها، بسته به ظرفیت اعلامی توسط وزارت راه و 
شهرسازی مبنی بر وجود زمین یا واحد مسکونی در 
سایر پروژه ها یا در شهرک های اطراف یا شهرهای 
جدید یا شهرهای مجاور یا شهر زادگاه پدر یا مادر 
مشــروط به اینکه بالاتر از ۵۰۰ هزار نفر جمعیت 
نباشد، به انتخاب پدر و در صورت فوت پدر به انتخاب 
مادر و در صورت فوت پدر و مادر به انتخاب ولی یا 

سرپرست قانونی، تأمین می شود.

۳۲ هزار روانشناس در نوبت دریافت مجوز

آیین نامه زمین ۲00 متری به تصویب رسید

سالانه 1۰۰۰ خانوار تحت حمایت 
کميته امداد کرمان خودکفا می شوند

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان گفت: میانگین سالانه حدود 
هزار خانوار تحت حمایت کمیته امداد خودکفا می شوند. 

وی با اشاره به اینکه سال گذشته ۱۵ هزار و 9۰۰ فرصت شغلی با 
اعتبار ۵۰۰ میلیارد تومان توسط کمیته امداد در استان ایجاد شده 
است بیان کرد: امسال به واسطه اعتمادی که دولت به کمیته امداد 
داشته تقریبا نیمی از اشــتغالی که در تعهد دولت بوده به کمیته 
امداد محول شده که این نشان از اعتماد و سلامت کار توسط این 

نهاد است. 
عسگری نژاد ادامه داد: در سال جاری ایجاد ۲۵ هزار و ۵۰ فرصت 
شغلی با اعتبار ۱۲۵۰ میلیارد تومان ار محل تسهیلات تبصره ۱۶ 

به کمیته امداد استان کرمان واگذار شده است. 
وی همچنین از اختصاص ۵ هزار سهمیه ایجاد طرح نیروگاه های 
خورشیدی به اســتان کرمان در قالب طرح برکت آفتاب خبر داد 
و افزود: با اجرای این تعداد طرح نیروگاه خورشیدی شاهد تحول 

عظیمی در بین خانواده های تحت حمایت خواهیم بود.
عســکری نژاد ادامه داد: با راه اندازی این نیــروگاه ها هر خانواده 
میانگین ماهیانه بین دو میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تا هفت میلیون 

تومان درآمد کسب خواهد کرد. 
مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با بیان اینکه این نهاد در عرصه 
های دیگر توانمندسازی مددجویان از جمله تامین مسکن خانواده 
های تحت حمایت نیز قدم های موثری برداشته است خاطر نشان 
کرد: طی دو ســه ســال اخیر حدود ۶ هزار مسکن مددجویی در 
استان احداث شده و یا در دســت احداث است که تاکنون 4 هزار 
واحد از این واحدهای مســکونی افتتاح شده است و مابقی نیز در 

حال ساخت هستند. 
وی از اختصاص 3۲۰۰ واحد مســکونی به کمیته امداد اســتان 

کرمان در سال جاری خبر داد.
وی تصریح کرد: این نهاد هر ساله در آســتانه بازگشایی مدارس 
رویداد ملی شــور عاطفه ها را به منظور حمایت از دانش یتیم و 
نیازمند در سراســر اســتان برگزار می کند که در این طرح ملی 

نیازمند مشارکت های خیران هستیم. 
مدیر کل کمیته امداد استان کرمان با تاکید بر اینکه تمام هدف ما 
این است که فرزندان یتیم تحت حمایت غیر از رنج بی پدری رنج 
دیگری نداشته باشند گفت: امیدواریم ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 
با استفاده از همه ظرفیت ها با مشارکت در این طرح ملی کمیته 

امداد استان را در حمایت از دانش آموزان نیازمند یاری کند.

یک مشاور تحصیلی با تأکید بر اینکه خانواده ها باید 
با شیوه آموزش نظارت غیرمستقیم بر کودکان و 
نوجوانان آشنا شوند، گفت: نظارت مستقیم در این 
سنین آسیب زاست. رعنا فرهادصفت در گفت وگو با ایسنا، درباره 
افُت تحصیلی کودکان و نوجوانان در دوران کرونا، بیان کرد: بین 
افُت تحصیلی دو طیف کودکان و نوجوانان تفاوت هایی وجود دارد 
و باید هر یک به صورت جداگانه بررسی شود.  وی با اشاره به اینکه 
در دوران کرونا کودکان دچار محیط درون فردی شده، به محیط 
خانواده وابسته شدند و قوه تخیل و تجسم آنها شکل نگرفت، افزود: 
گاهی مشاهده می کنیم بچه در مرحله پیش دبستانی نمی تواند یک 
داستان را تعریف کند و تصوری از قصه پردازی و دنیای پیرامون خود 
ندارد و این نشان می دهد دچار چالش شده و شعرهایی بسیار پایین تر 
از سن و سال خود می خواند. فرهادصفت با بیان اینکه در دوران کرونا 
خانواده ها زمان زیادی برای بچه ها نگذاشتند، مطرح کرد: در این 
مدت بیشتر خانواده ها دچار افسردگی شدند و این مسئله باعث شد 
بچه ها تحت تأثیر قرار گرفته و آنطور که باید رشد نکنند. وی با بیان 
اینکه یکی از مسائل مهم که بچه ها به علت ارتباط با فضای مجازی با 
آن مواجه شدند، آسیب های جنسی است، مطرح کرد: در حال حاضر 
این آسیب به زیر سن بلوغ و سنین 9 و ۱۰ سال رسیده است، آموزش 
جنسی در مدارس وجود ندارد و بچه ها علمی از این موضوع ندارند 
بنابراین دچار بلوغ زودرس شده اند و چالش هایی در فضای خانواده 
به وجود آمده همچنین تحقیقات نشان می دهد این مشکلات در 
پسرها بیشتر است. این مشاور تحصیلی در ادامه بر لزوم برگزاری 
کارگاه های آموزش در زمینه تربیتی بچه ها توسط مدارس تأکید 
کرد و یادآور شد: اگر این کارگاه ها ماهی یکبار برگزار و نکات ضروری 
به خانواده ها منتقل شود بسیاری از مشکلات رفع خواهد شد. وی با 
تأکید بر اینکه خانواده ها باید با شیوه آموزش نظارت غیرمستقیم بر 
کودکان و نوجوانان آشنا شوند، افزود: نظارت مستقیم در این سنین 
آسیب زاست؛ به عنوان نمونه در نوجوانان فاکتورهای پیچیده تری 
وجود دارد که خانواده ها با آنها آشنا نیستند بنابراین باید مواردی 
مثل مشکلات اضطرابی، افسردگی و خواب های پریشانی را برایشان 

توضیح دهیم تا بتوانند شرایط را مدیریت کنند.

سازمان تأمین اجتماعی، در ارتباط با کسر دو درصد از حقوق 
ماهیانه بازنشستگان و مستمری بگیران تأمین اجتماعی 
توضیحاتی را ارائه کرد.  به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاری 
تسنیم، کسر دو درصد از حقوق ماهیانه بازنشستگان و 
مستمری بگیران تأمین اجتماعی، برای استفاده آنان و افراد تحت 
تکفل ایشان از خدمات درمانی این سازمان، براساس ماده 89 قانون 
تأمین اجتماعی انجام می شود و قانون تأمین  اجتماعی به  منظور 
مساعدت به بازنشستگان، سرانه درمان را که در دوران اشتغال و 
برای شاغلان بیمه پرداز 9 درصد بوده، در دوران بازنشستگی به دو 
درصد تقلیل داده است. مجتبی طهماسبی آشتیانی، سرپرست 
اداره کل مستمری های سازمان تأمین اجتماعی در این مورد 
گفت: طبق ماده )89( قانون تأمین اجتماعی، افرادی که به موجب 
این قانون، بازنشسته یا ازکارافتاده شده یا می شوند، افراد بلافصل 
خانواده آنها و همچنین افرادی که مستمری بازماندگان دریافت 
می کنند، با پرداخت دو درصد از مستمری دریافتی از خدمات 
درمانی برخوردار خواهند شد و مابه التفاوت مبالغ پرداختی 
مستمری بگیران به موجب این قانون تا هزینه های واقعی درمان، از 
طرف سازمان تامین  اجتماعی پرداخت می شود. وی افزود: کسر 
این مبلغ همان گونه که گفته شد بابت استفاده بازنشستگان و 
افراد تحت تکفل آنان از خدمات درمانی تأمین اجتماعی است 
و ارتباطی به هزینه صدور دفترچه های کاغذی ندارد. برخی از 
بازنشستگان و مستمری بگیران با این تصور که کسر دو درصد 
سرانه درمان، تنها هزینه چاپ دفترچه های کاغذی است، در پی 
استقرار سامانه نسخه الکترونیک و حذف دفترچه های کاغذی 
درمان، تصور می کردند که کسر این مبلغ باید متوقف شود، 
درحالی که سرانه درمان ارتباطی به چاپ دفاتر فیزیکی درمان ندارد 
و براساس نص صریح قانون تأمین اجتماعی از حقوق بازنشستگان 
کسر و صرف هزینه های درمانی این عزیزان می شود. همچنین 
لازم به ذکر است به موجب بند 4 ماده ۱3 لایحه قانونی راجع به 
بیمه همگانی خدمات درمانی کشور مصوب 3/8/۱3۷3 مجلس 
شورای اسلامی، وصول حق بیمه درمان از صاحبان حرف و مشاغل 
آزاد در قالب سرانه درمان مصوب هیئت وزیران صورت می پذیرد. 
لذا درخصوص گروهی از مستمری بگیران که سوابق بیمه پردازی 
آنان در قالب حرف و مشاغل آزاد بوده است، در دوران بازنشستگی 
هزینه درمان آنان برمبنای سرانه درمان مصوب هیئت وزیران 

محاسبه و از مستمری پرداختی کسر می شود.

بلوغ زودرس، بزرگترین چالش 
دوران کرونا برای دانش آموزان

دليل کسر 2 درصد از حقوق 
ماهيانه بازنشستگان تأمين 

اجتماعی چيست؟

خبر

خبر

جواد خلعتبری یکی دیگر از بازرسان سازمان نظام روانشناســی نيز در این نشست گفت: گلایه ما 
این است که هرچقدر تلاش کردیم باز مجمع عمومی پس از 18 سال به شيوه خاصی برگزار شد. گفته 

می شود بازرسان باید در همه جلسات باشند اما دعوت نيز مهندسی شده است.
وی افزود: بازرســان می توانند تخلفات را گزارش کنند و حتی می تواند انحلال شورای مرکزی را در 

مجمع عمومی اعلام کنند به همين دليل تلاش آنها حذف بازرسان است.

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
از  فرعی   1۵ پلاک  خانه  یکباب  اینکه ششدانگ  به  نظر 
63۵1 اصلی واقع در اراضی شاهرخ آباد زرند بخش 13 
زمانی  احمد  آقای  تقاضای  مورد  مترمربع   336.0۵ بمساحت  کرمان 
حل  هیات   140160319008000381 شماره  رای  استناد  به  محمد  فرزند 
آگهی  و  گرفته  قرار  نامبرده  مالکیت  در  زرند  شهرستان  ثبت  اختلاف 
موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین  نامه قانون تعیین تکلیف منتشر 
و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته  است و نیاز به تحدید حدود 
بدینوسیله آگهی  لذا حسب درخواست مورخه 1401/06/۲۲ مالک  دارد 
تحدید حدود آن باستناد تبصره ۵ قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید 
حدود از ساعت 8 صبح روز شنبه مورخه 1401/07/۲3 در محل شروع و 
بعمل خواهد آمد لذا بدینوسیله به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه 
مذکور اخطار می گردد در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع ملک 
حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدیدی با معرفی 
آن  ارتفاقی  حقوق  و  حدود  بر  یا کسانی  چنانچه کس  و  انجام  مالک 
اعتراض داشته باشند طبق ماده ۲0 قانون ثبت حداکثر ظرف مدت 30 
روز پس  از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتباً به اداره 
تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال گردد ضمنا معترض بایستی به استناد 
ماده 86 آیین  نامه قانون ثبت حداکثر ظرف مدت یکماه پس  از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت دادخواست لازم جهت طرح دعوی به دادگستری 
ارائه نمایند بدیهی است پس  از مضی مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی 

مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار: سه شنبه مورخه 1401/06/29
حسين توحيدى نيا-رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: 1381429

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک خانه پلاک 90 فرعی 33- اصلی 
به مساحت 344/0۵ مترمربع واقع در اراضی اسبی 
جبالبارزجیرفت بخش 34 کرمان مورد تقاضای خانم زیبنده سعیدی 
گراغانی  به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت اسناد جیرفت 
نامبرده  1401/03/10در مالکیت  140160319014001031 مورخ  به شماره 
وضعیت  تکلیف  و  تعیین  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی  و  گرفته  قرار 
آیین   -  13 ماده  و  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته و 
7438مورخ  شماره  درخواست  حسب  لذا  دارد  حدود  تحدید  به  نیاز 
1401/06/14 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن به استناد تبصره 
ماده 13 قانون مزبور منتشر و عمليات تحدیدی آن از ساعت 8 صبح 
به عمل  روز دوشنبه مورخ1401/07/۲۵ در محل وقوع ملک شروع و 
خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین مجاور رقبه مذکور اعلام می گردد 
که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر ودر صورت 
و  انجام  مالک  معرفی  با  تحدیدی  عملیات  مجاورین  مراجعه  عدم 
چنانچه کسی از مجاورین برحدود و حقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته 
باشد بر طبق ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا به این اداره اعلام و ظرف 
و  نماید  تقدیم  قضایی  ذیصلاح  مراجع  به  دادخواست  روز   30 مدت 
گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید و پس از گذشت مهلت یاد 

شده هیچ گونه ادعامسموع نخواهد بود .

تاریخ انتشار :1401/06/29- روز:سه شنبه
جواد فاریابی .رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان جیرفت 
.م الف:311

آگهی تحدید حدود اختصاصی
فرعی   9816 پلاک  مغازه  یکباب  ششدانگ  چون 
از ۵74- اصلی به مساحت 48 متر مربع واقع در 
اراضی جیرفت بخش 4۵ کرمان مورد تقاضای خانم شوکت غزلباش 
شماره  به  جیرفت  ثبت  اختلاف  حل  محترم  هیات  رای  استناد  به 
140160319014000690 مورخ 1401/0۲/۲1هیات محترم حل اختلاف ثبت 
اسناد جیرفت به شماره 1401/03/۲4 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و 
اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر 
و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا 
حسب درخواست شماره 7۵0۲ مورخ  1401/06/1۵ مالک بدینوسیله آگهی 
تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات 
تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401/07/۲6  در محل 
وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک 
مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل 
وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با 
معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی 
آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی 
پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 
روز به این اداره اعلام و دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و 
گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده 

هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت
.م الف:313

آگهی تحدید حدود اختصاصی
از  فرعی  پلاک 34۲  خانه  یکباب  چون ششدانگ 
494 - اصلی به مساحت 686/0۵ متر مربع واقع 
در اراضی حسین آباد دهدارجیرفت بخش 4۵ کرمان مورد تقاضای 
آقای عباس پاداش به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت 
 1401/03/۲4 مورخ   140160319014001401 رای   شماره  به  جیرفت 
در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار 
نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 7۵03 
مورخ  1401/06/1۵ مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد 
تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 
8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401/07/۲6  در محل وقوع ملک شروع 
و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور 
اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر 
و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک 
انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض 
داشته باشد بر طبق ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از 
تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز 
به این اداره اعلام و دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و 
گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد 

شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت
م الف:314
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1322
5سه شنبه  29   شهریور ماه 1401

نگاهی متفاوت در حمایت از طرح واگذاری 
کتابخانه های »کانون«

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

اجرایی شدن طرح بلیت شناور، اتفاق مبارکی 
بود که حالا متاسفانه با بررســی زوایای آن 
مشخص شــده، به جز معدود پردیس های 
سینمایی، سینماداران، آن را رعایت نمی کنند.

به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، شناور کردن 
بلیت سینما، یکی از مطالبات جدی در مسیر 
صنعتی شدن سینمای ایران است. مطالبه ای 
که دغدغه مندان سینما، سال هاست در پی 
احقاق و اجرایی کردن آن هستند اما متاسفانه 
این ضرورت، تا قبل از شهریورماه امسال، در 

ایران عملیاتی نشد.
البته که شروع این طرح، در ابتدا با فیلم هناس 
و در سینماهای حوزه هنری بود. اتفاقی که 
مطابق با انتظارها ظاهر شد و توانست میزان 
مخاطبان این فیلم را تا 3۰ درصد افزایش دهد.

موفق بودن طرح آزمایشی این طرح سبب شد 
تا دلسوزان سینما، حالا امیدوارتر از هر زمان 
دیگری، نسبت به هموار شدن مسیر عملیاتی 
این طرح چشم به اجرای آن بدوزند. با اعلام 
شــورای صنفی نمایش در خروجی جلسه 
چند هفته قبل، این امیدواری پررنگ تر شد 
اما هنوز یک نگرانی وجود داشت و آن، پسوند 
»اختیاری« این طرح بود. پســوندی که به 
سینمادارها اجازه می داد تا به میل خودشان به 
این طرح بپیوندند و هیچ اجباری در این مسیر، 

متوجه آنها نبود.
حالا و پس از گذشت ۱۰ روز از اجرایی شدن 
این طرح، خبرنگار ســینمایی ایرنا متوجه 
شده تنها ۵ پردیس ملت، مگامال، معین مال، 
زندگی، تماشا و موزه سینما از این طرح تبعیت 
کرده و بالغ بر ۵۵ سینمای پایتخت، هیچ چراغ 
سبزی به طرح شناور بلیت نشان نداده و قیمت 
بلیت خود را در تمامی ســانس ها، به قیمت 

سقف می فروشند.
آن چه در این زمینه قابل تامل است آن که اولا 
چرا شــورای صنفی نمایش، انجام این طرح 
حیاتی و مهم را اختیاری کرد و ثانیا، سینمادار 
چگونه به این ضرورت پــی نبرده که منافع 
شناور شدن بلیت سینما، در وهله نخست، 

متوجه خود او خواهد بود.
اینکه چطور شورای صنفی نمایش به عنوان 
اصلی ترین قطب در زمینه اکران در کشور، 
همچنان در این زمینه توجیه نیســت، به 

پرسشی عجیب تبدیل شده است.

سلبریتی ها یا 
مجری ها گاه تعمدی 

حاشيه می سازند
یک کارشناس فرهنگ و رســانه با بیان 
اینکه جامعه نیاز به رژیم مناسب رسانه ای 
دارد، رسانه ها را مسئول تدوین و اصلاح 

این رژیم رسانه ای دانست.
محمد امامی کورنده ـ کارشناس فرهنگ و 
رسانه ـ با تشبیه فضای رسانه ای کنونی به 
رژیم غذایی نامناسب در افراد، توضیح داد: 
ما در فضای عادی زندگی مان مدت هاست 
دچار یک سوء تغذیه شده ایم. جوانان ما و 
خود ما درگیر غذاهایی با عنوان فست فود 
و غذاهــای حاضری شــده ایم. به دلایل 
مختلف رژیم غذایی ما تغییر کرده است 
و این رژیم غذایی فست فودی عواقبی هم 

دارد از جمله انواع و اقسام بیماری ها.
او در ادامه گفت وگو با ایســنا این شرایط 
را به فضای رســانه ای تعمیم داد و گفت: 
رژیم رســانه ای در جامعــه تغییر کرده 
است. رســانه ها و مخاطبان متاسفانه به 
جای پرداختن به متن، به دنبال فست نیوز 
و اخبار فیک هستند؛ اخباری که بیشتر 
به حاشــیه می پردازند نه به متن. وقتی 
رسانه ها و فضای رسانه ای رژیم رسانه ای 
را تغییر می دهنــد، مخاطبان ما هم نیاز 
خودشان از رســانه ها را به تدریج تغییر 
می دهند و به دنبال دیدن و پرداختن به 

همان حاشیه ها و فیک نیوز هستند.
امامی افزود: از عوض کردن رنگ شــال 
فلان مجری تــا عنوان کــردن جمله ی 
خاص توســط یک مجــری روی آنتن 
زنده و ســوتی و گاف خبری، همه شامل 
همین حواشی است؛ البته بخشی از این ها 
کاملا سهوی است و در فضای آنتن زنده 
صداوسیما و رسانه ها کاملا اجتناب ناپذیر 
اســت. برای خــود من پیش آمــده که 
کلمه ای را به اشــتباه روی آنتن گفتم و 
بعد درباره اش توضیح دادم و فکر می کنم 

برای همه باورپذیر بود.
این تحلیل گــر فضای مجــازی با بیان 
اینکه برخی حاشــیه ها به قصد، منتشر 
می شود، گفت: ما گزارش هایی داریم به 
عنوان گزارش هــای هدفمند و تجویزی. 
یعنی به صورت هدفمند از افراد سوالاتی 
پرســیده می شــود که جواب های آن ها 
می تواند دربردارنده اهداف ما برای ارائه 
آن گزارش باشد. گاهی ســلبریتی ها یا 
مجری ها از فضای رســانه استفاده کرده 
و گاهی به عمد حتی بــا در نظر گرفتن 
عواقــب موضــوع، مــواردی را مطرح 
می کنند. قصدشــان هم همین است که 

حاشیه سازی کنند. 

مدیر دفتر موسیقی و شعر و سرود سازمان صدا و سیما از برگزاری 
بزرگترین اجتماع موسیقی و شعر رسانه ملی طی آبان ماه سال جاری 

در شهر زیباکنار خبر داد.
علیرضا قزوه مدیر دفتر موسیقی و شعر و سرود سازمان صداوسیما در 
گفتگو با خبرنگار مهر ضمن اشاره به تازه ترین فعالیت های انجام گرفته 
در حوزه فعالیتی خود بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی های انجام گرفته 
طی روزهای چهارم، پنجم و ششم آبان ماه سال جاری بزرگترین اجتماع 
شعر و موسیقی کشور توسط دفتر موسیقی و شعر و سرود سازمان 
صداوسیما برگزار می شود. در این همایش ۲۰۰ شاعر از سراسر کشور به 
همراه تعدادی از هنرمندان موسیقی، مسئولان موسیقی صداوسیمای 
استان ها و ارکستر سمفونیک سازمان صداوسیما حضور ویژه ای خواهند 

داشت که طی روزهای آینده جزئیات بیشتری از آن اعلام می شود.
وی با اشاره به اینکه در این همایش رئیس رسانه ملی و سایر مدیران ارشد 
سازمان صداوسیما نیز حضور خواهند داشت، گفت: این اجتماع به اعتقاد 
من یکی از مهم ترین اتفاقات و رویدادهای ادبی، هنری و موسیقایی 
سال جاری خواهد بود که تا به امروز کمتر شاهد برگزاری آن بوده ایم. 
بر همین چارچوب بر اساس دعوتی که از مدیران استانی دفتر موسیقی 
و شعر و سرود سازمان صورت می گیرد، مهمانان مدعو در مجموعه 
زیبا کنار به اجرای برنامه های مختلف موسیقایی و ادبی و برگزاری 

نشست های تخصصی و پژوهشی می پردازند.
قزوه درباره دیگر فعالیت های دفتر موسیقی و سرود سازمان صدا و 
سیما هم توضیح داد: ارکستر سمفونیک صدا و سیما در طول ۱۲ ماه 
حدود ۱۲ اثر در حوزه دینی و ملی – میهنی اجرا کرده که در طول هر 
ماه حدود 8 جلسه تمرین دارند. در هر ماه یک اجرای ملی هم دارند بر 
همین اساس تلاش می کنیم در آینده ای نزدیک علاوه بر اجراهای ملی، 
اجراهای جهانی هم داشته باشیم چون ارکستر سمفونیک صدا و سیما 

از قابلیت خوبی برخوردار است و شاید پرکارترین ارکستر کشور باشد.

رسانه ملی بزرگ ترین همایش 
»شعر و موسيقی« را برگزار می کند

شناور شدن قيمت
 بليت سينما

با توجه به حضور های موفق بین المللی و کسب جوایز جهانی 
فیلم های سینمای ایران و البته مسیر رو به رشدی که در حال 
پیمودن آن است، حالا سینمای ایران را نیز می توان در دایره 
کشورهایی قرار داد که قانون »هر کشور یک فیلم« و در واقع 
انتخاب تنها یک گزینه برای جایزه اسکار، انتخاب و تصمیمی 

سخت خوانده شود.
ارزش و اعتبار جایزه اسکار آنقدر هست که آوازه اش بر کسی 
پوشیده نباشد، جایزه ای که اساسا بر مبنای شایستگی هنری 
و فنی یک فیلم به آن اهدا می شود. بهترین فیلم بین الملل که 
غیر انگلیسی زبان یا خارجی خوانده می شود، یکی از جدی ترین 
و جذاب ترین بخش های این جایزه سینمایی ست که از دوره 

بیست ونهم برگزاری آن به آکادمی اسکار اضافه شد.

مسير اسکار از کجا می گذرد؟

یک اسـتاد دانشـگاه اصفهـان بـا حمایـت از واگذاری 
کتابخانه هـای کانـون پـرورش فکـری بـه نهـاد 
کتابخانه هـای عمومـی معتقـد اسـت، کتابخانه هـای 
کانـون بایـد بـه یـک نهـاد کتابـداری واگـذار شـود.

احمـد شـعبانی  اسـتاد کتابـداری و اطلاع رسـانی 
دانشـگاه اصفهـان در گفت وگـو با ایسـنا دربـاره طرح 
واگـذاری کتابخانه های کانون پـرورش فکری کودکان 
و نوجوانـان بـه نهـاد کتابخانه هـای عمومـی کشـور، 
اظهار کرد: کانون پـرورش فکری کـودکان و نوجوانان 
یک  سـازمان با قدمت بیـش از ۵۰ سـال اسـت. اولین 
کتابخانه کانون نیز در پـارک لاله تهـران کارش را آغاز 
کـرد و تـا سـال ۱3۵9، یکـی دو سـال بعـد از انقـلاب 
اسـلامی کـه نهادهـا و سـازمان ها بـه دولـت جدیـد 
تحویل داده شـد، کانون حدود ۲۲۰ کتابخانه کودک و 
نوجوان داشـت. بخش عمده کارکنان این سـازمان نیز 
کتابدار بودند. در سـال  ۱349، پنج سال بعد از تاسیس 
کانون، کارهـای فرهنگی دیگری مانند سـینما و تئاتر 
و نمایـش در کانون پرورش فکری کـودکان و نوجوانان 
ظاهر شـد که بـا توفیق چشـمگیری هـم همـراه بود.

او سپس گفت: متاسـفانه بعد از انقلاب اسـلامی ایران، 
بـه علـت برخـی مداخـلات در سـازمان های دولتـی، 
کانون پرورش فکـری کودکان و نوجوانـان از آن مراتب 
اصلی خـود، یعنی حـوزه کتابخانه و کتابـداری منفک 
شـد و بـه صـورت بنـگاه انتشـاراتی و شـرکت دولتی 
درآمده و به تولید کتاب و اسـباب بازی مبادرت کرد. در 
حقیقت کانـون از یک سـازمان که قرار بـود جنبه های 
فرهنگی و ترویج مطالعه و خواندن و ایجاد رغبت برای 
کودک و نوجوان داشـته باشد، منفک شـده و به محلی 
کـه کتاب هایش را بـه جشـنواره ها گاه کم نام و نشـان 
بین المللی  بفرسـتد یا فیلم هـا و تئاتر هایش را ارسـال 

کند، تبدیل شـد.
ایـن اسـتاد دانشـگاه تأکیـد کـرد: بعـد از انقـلاب 
کتابـداران را از آن سـازمان جـدا کردنـد، به ویـژه از 
سـال ۱388 که جناب آقای محسـن چینی فروشـان، 
مدیـر عاملـی کانـون پـرورش فکـری را تـرک کـرد، 
این گله منـدی بـرای ما وجـود دارد. مـا بر ایـن تصویر 
هسـتیم که پسـت های کتابخانه ای به کتابداران تعلق 
دارد، در حالـی کـه کانـون، تحـت نظـارت آمـوزش و 
پرورش قرار دارد و در حقیقت آموزش و پرورش اسـت 
که بـه تأمین نیـرو و کارکن بـرای این  نهاد می پـردازد.

 او در ادامـه بیان کـرد: آموزش و پـرورش وظیفه اصلی 

خود را که سـاخت کتابخانه های آموزشـگاهی اسـت، 
به کنـار گذاشـته و برخـی از کارکنان خـود و نیروهای 
اضافـی را بـه کانـون پـرورش فکـری کـه بایـد محـل 
اشـتغال فارغ التحصیـلان کتابـداری و اطلاع رسـانی 
باشـد، اعزام می کند. ایـن پدیـده ای بوده کـه در طول 
چهل سـال بعد از انقلاب جریـان داشـته و الان چیزی 
بـه عنـوان کتابـدار در کانون پـرورش فکری کـودکان 
و نوجوانـان نداریـم. در حالـی کـه سـازمان متعلـق به 
رشـته کتابداری و کتابداران بوده اسـت. در حاشیه آن، 
تصویرگران، نویسندگان و ویراسـتاران کارهای خود را 
چاپ می کردند. این سـازمان از وظایف و اهـداف اولیه 
خود جدا شـده و ما تمایـل داریم کتابخانه هـای کانون 
ذیـل نظـر یـک سـازمان کـه کتابخانه هـای عمومـی 

کشـور را اداره می کنـد، برگردد.
شـعبانی درباره عنـوان »مربیـان کانـون« نیـز، اظهار 
کرد: آن ها اسـم کتابـدار را از مواد مصوب خـود، بیرون 
انداختند و چیز عجیـب و غربی به نام مربـی درآوردند 
در حالی کـه کتابخانه های کانـون، جایـگاه کتابداران 
بـود. مربی ها از کجا آمدنـد؟ اصلا مربی باشـند حداقل 
چنـد کتابـدار را اسـتخدام می کردنـد امـا ایـن کار را 
نکردنـد. آن هـا روی آوردنـد بـه افـرادی کـه از خـود 
آموزش و پرورش به کانون اعزام می شـد و نـام کتابدار 
را نفـی کردند و چیـز جدید به نـام مربی سـاختند. در 
کدام یـک از کشـورهای مترقـی جهان، یـک مربی در 
کتابخانه انجام وظیفـه می کند؟ وظیفه کتابدار اسـت 
کـه در کتابخانه باشـد. معتقـدم بخـش کتابخانه های 
کانـون بـه سـازمان کتابـداری کشـور واگـذار شـود و 
بخـش فرهنگـی و تولیـد آن ماننـد دانش نامـه جهان 
اسـلام و دایره المعـارف تشـیع بـه صورت مسـتقل در 
بیایـد و بـه تولید کتـاب بپـردازد و بـه نظرم مشـکلی 

ایجـاد نمی کنـد.
 او در پاسـخ بـه این کـه برخی معتقدنـد با جدا شـدن 
کتابخانه های کانون دیگر فعالیت هـای کانون از جمله 
فعالیت  انتشـارات آن جا را تحت شـعاع قـرار می دهد و 
به تعطیلی آن می انجامـد، اظهار کرد: کانـون که برای 
انتشـارات به وجـود نیامده اسـت؛ اگر مصاحبـه ای که 
علی میرزائی در »تاریخ شـفاهی کتابـداری ایران« که 
توسـط ابوالفضل نجـاری جمـع آوری شـده بخوانید، 
نوشـته شـده کانون برای سـاخت کتابخانه در مناطق 
فقیر و کم برخوردار ظاهر شـد. در حقیقـت کانون یک 
مبحث کمک آموزشـی بود بـرای بچه هایی کـه از فقر 

فرهنگـی و فقـر مادی رنـج می بردنـد و می خواسـتند 
به کتابخانـه رجوع کنند. این اسـتاد دانشـگاه سـپس 
گفـت: در کنـار کانـون، انتشـاراتی بـه وجـود آمد که 
آثار بسـیار ارزشـمندی از آقـای بهرام بیضایـی، صمد 
بهرنگـی و نیما یوشـیج چـاپ کـرد. کانـون با مـردان 
بسـیار بزرگ  مصور کار مـا مانند نورالدیـن زرین کلک، 
فرشـید مثقالـی و ... کار کرد کـه آثار بسـیار خوبی بود 
و من تأییـد می کنـم، بعـد از انقـلاب هـم باید تـداوم 
پیـدا می کـرد. مـا نیـاز داشـتیم کـه کتـاب  خـوب به 
دسـت بچه های کم برخـوردار برسـد اما بعـد از انقلاب 
انتشـارات کانون چه شـد؟ خودشـان مدعی هسـتند 
که چهار هـزار عنوان کتـاب چـاپ کرده اند. شـما این 
عنوان هـا را نـگاه کنیـد؛ آیـا عنوان های چاپ شـده در 
کانون از نظـر محتوا در حد برخی انتشـارات خصوصی 
موفق ما اسـت؟ آیا تصویرگـری که برای ایـن کتاب ها 
دارد ارائـه می شـود در حـد فـلان انتشـارات خـوب 

کتاب های کـودک ماسـت؟ ابدا نیسـت!
او تأکید کـرد: اگر بپذیریـم و بگوییم کانون انتشـارات 
متوسطی اسـت، این انتشاراتِ متوسـط رقیب ناشران 
خصوصی ما شـده اسـت؛ یعنـی کتاب هـا را بـا قیمت 
نـازل ارائـه می دهـد، قیمتـی کـه ناشـران خصوصـی 
نمی تواننـد بـا ایـن قیمت هـا کتـاب ارائـه کننـد، 

انتشـارات کانون از امکانـات دولتی اسـتفاده می کنند. 
بحـث اصلی ایـن اسـت وظیفـه دولـت چاپ کتـاب و 

سـاخت اسـباب بازی اسـت؟
احمـد شـعبانی در پاسـخ بـه ایـن  پرسـش کـه 
کتابخانه هـای کانـون کتابخانه هـای تخصصی کودک 
هسـتند و بـه نظـر می رسـد نهـاد کتابخانه ها سـابقه 
چندانـی در ایـن زمینه نداشـته باشـد، اظهار کـرد: ما 
نمی خواهیـم مدیریت خـرد را به عهـده بگیریم. طرح 
ما این اسـت که مدیریـت کلان کانـون به نهـاد واگذار 
شـود. عزیزان اسـتخدامی آموزش و پـرورش می توانند 
بـه کار خـود ادامـه بدهنـد. فعلا هیـچ تغییـری انجام 
نشـود، متعاقبـا این عزیـزان که مـدت خدمتـان تمام 
می شـود، به جای مربـی اعزامـی از آمـوزش و پرورش، 
فارغ التحصیـلان کتابداری و اطلاع رسـانی اسـتخدام 
شـوند. البتـه همـان مـواردی را کـه مربیـان، آموزش 
می دهند بـا دوره های آمـوزش کـه الان در کمیته علم  
دانش شناسـی وزارت علوم و تحقیقـات و فناوری تهیه 
کردیـم، می تواننـد فـرا بگیرنـد. بعـد از بازنشسـتگی 
مربیـان، کتابـداران جایگزین و بـه مدیریت خـرد وارد  
شـوند.  بخش فرهنگـی کانون هـم می تواند مسـتقل 
باشـد و بـه تولیـد کتـاب و انتشـارات مبـادرت کند و 

بودجـه اش را هـم از دولـت بگیرد.
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حسـین قورچیان معتقد اسـت که سـینمای 
ایران بـه خصوص عوامـل فنی خود را نسـبت 

به سـینمای جهان دسـت کـم می گیرد.
حسـین قورچیان صداگذار سـینما در گفتگو 
بـا خبرنـگار مهر بـا اشـاره بـه اینکـه در حوزه 
صداگـذاری معمـولاً فصـل کار بـه خصـوص 
در بخـش آثـار سـینمایی را می تـوان مهرماه 
دانسـت، بـا بیـان اینکه طـی سـال های اخیر 
اتفاق های خوبی برای سـینمای مسـتقل رخ 
داده اسـت، گفت: به دلیل شـیوع کرونا طی ۲ 
سال اخیر، گیشه سـینمای ایران با مشکلاتی 
مواجه شـد و در کنـار آن با افزایـش مخاطبان 
شـبکه نمایـش خانگی اسـتقبال از تماشـای 
فیلم هـا روی پـرده سـینما کاهش پیـدا کرد، 
همین مسـئله سـبب شـد تا تولید فیلم های 
گیشـه ای کمی با تغییراتـی همراه شـود و در 
کنار آن اسـتقبال از تولید فیلم های مسـتقل 
و سـینمایی افزایش پیـدا کرد. وی بیـان کرد: 
خوشـبختانه طی سـال های اخیـر، فیلم های 
هنری و فسـتیوالی مسـیر خـود را بـه خوبی 
طی کرده کـه البته ایـن را هم نبایـد فراموش 
کرد که این راه برای سـینمای مسـتقل کمی 
سـخت تر شـده اسـت. اگـر بخواهیـم نگاهی 
گـذرا بـه تولیـد فیلم هـای مسـتقل داشـته 
باشـیم، می بینیم که هزینه تولید این فیلم ها 
بسـیار افزایـش پیدا کـرده اسـت. امـا در کنار 
افزایـش قیمـت تولیـد، فیلم های مسـتقل و 
هنـری بـه خوبـی توانسـته اند پخـش کننده 

خارجـی بـرای خـود داشـته باشـند کـه این 
خود در امر بازگشت سرمایه بسـیار تأثیرگذار 
است، این در حالی اسـت که در گذشته تعداد 
کمـی از کارگردانـان ماننـد زنـده یـاد عباس 
کیارسـتمی می توانسـتند بـا پخـش کننـده 

خارجـی همکاری داشـته باشـند.
صداگـذار فیلم »بی مـادر« با اشـاره بـه اینکه 
امروز سـینمای ایران به خوبی در سراسـر دنیا 
دیـده می شـود، توضیـح داد: نکتـه جالب تـر 
ایـن اسـت کـه در گذشـته بیشـتر آثـاری از 
سـینمای ایران بـه جشـنواره های خارجی راه 
پیدا می کردند کـه به نوعـی ایرانیزه بـوده و یا 
فضای خاصـی از جغرافیای ایـران را به تصویر 
می کشـید، ایـن در حالـی اسـت کـه امـروز 
سـینمای مسـتقل ایـران پیـام و حرف هایی 
را بـه مخاطـب جهانـی منتقـل می کنـد که 
می توانـد در هـر کشـور و یا سـینمای دیگری 
نیز سـاخته شـود. وی ادامـه داد: فکر می کنم 
سینمای مسـتقل ایران به جایگاهی در سطح 
بین المللی رسـیده اسـت که اگر فیلمسـازان 
یک اثـر خـوب تولیـد کننـد، جـدا از موضوع 
آن بـه راحتـی می تواننـد در جشـنواره های 
بین المللی حضور داشـته باشـند و این نشـان 
می دهـد که امـروز به سـینمای ایـران نگاهی 
کامـلًا هنـری دارنـد و بایـد بـرای حضـور در 
سـطح بین المللـی فیلـم خـوب تولیـد کرد.  
صداگذار فیلم »تاریکی« تاکید کرد: استقبال 
از سـینمای مسـتقل هنـری چـه در حـوزه 

سـینمای بلند و چه در حوزه سـینمای کوتاه، 
سـبب شـده تا سـازندگان این فیلم ها بتوانند 
حمایت هـای مالـی را بـه صـورت بین المللی 
دریافـت کنند کـه خـود به دیـده شـدن این 
آثار در سـطح بین المللی کمـک می کند، این 
اتفـاق خوبی اسـت که در سـینمای مسـتقل 
ایران رخ داده و امیدوارم همچنان ادامه داشـته 
باشد. البته به شرطی که در ایران نیز سینمای 
مسـتقل مـورد حمایت قـرار گیـرد نـه اینکه 
آنقدر سـنگ بیا ندازنـد جلوی پای سـینماگر 
مسـتقل تـا در نهایـت ماننـد زنـده یـاد اصغر 

یوسـفی نژاد سـکته کند.
بخش فنی حرفه ای داوری نمی شود

قورچیان گفت: آخرین فیلم زنده یاد یوسـفی 
نـژاد درگیر ممیزی های بسـیار بـرای دریافت 
پروانه نمایش بود و با توجه به اینکه با سـرمایه 
شـخصی ایـن فیلـم سـاخته شـده بـود، این 
کارگردان به دلیل فشـاری که متحمل شـده 
بود، سـکته کرد این در حالی است که یوسفی 
نژاد مرد بسیار سـالم از لحاظ روحی و جسمی 
بـود. وی ادامـه داد: مـن هـم بـه عنـوان یـک 
صداگذار در جریان سـینما بـه خصوص تولید 
سینمای مستقل تمام تلاش خود را کرده ام تا 
همکاری و همراهی لازم را با فیلمسازان داشته 
باشـم و خوشـبختانه این همـکاری من باعث 
شـده تا امروز نزدیک بـه ۱3 جایزه بین المللی 
از جشـنواره های مختلف دریافت کنم که این 

خود اتفاق بسـیار مهمی اسـت.

ن با همکاری  یرا نان ا نجمن سینمای جوا ا
فیلیمو ۱۰ فیلم کوتاه »صراحی«، »جونده«، 
»مونولوگ«، »عروسی مسلم«، »تکلیف«، 
»هستی«،  »دریازدگی«،  »استخوان«، 
»سکوت« و »دوچرخه ها، پدرها، سیگارها« 

را به صورت اشتراکی به نمایش می گذارد.
نجمن  ا بط عمومی  روا ز  ا یرنا  ا به گزارش 
و  پخش  مور  ا ن،  یرا ا نان  جوا سینمای 
زه ترین همکاری خود  نجمن در تا توزیع ا
همکاری  با  فیلم،  پخش  پلتفرم های  با 
»فیلیمو« ۱۰ فیلم کوتاه که در دهه 9۰ در 
یران تهیه و تولید  نان ا نجمن سینمای جوا ا
شده است، به صورت اشتراکی در دسترس 

علاقه مندان فیلم کوتاه قرار داد.
تمام این ۱۰ فیلم کوتاه که در ژانر درام تولید 
شده اند، بالغ بر یک هفته است که به ترتیب 
روی این پلتفرم بارگذاری شده اند و هر روز 
برترین ها و  فیلم ها در بخش  ین  ا ز  ا یکی 
ر  محبوب ترین های صفحه اصلی فیلیمو قرا
دارد تا علاقه مندان به سینمای کوتاه راحت تر 

به این فیلم ها دسترسی داشته باشند.
نان  امور پخش و توزیع انجمن سینمای جوا
ا  ه ر ۲۰۰ فیلم کوتا لغ بر  یران تاکنون با ا
یران تولید  نان ا نجمن سینمای جوا که در ا

شده اند، به صورت اشتراکی و برخی فروشی 
در پلتفرم های هاشور، ودیو و تیوال اکران 
آنلاین کرده است و این ۱۰ فیلم کوتاه برای 
کران  ر است که در پلتفرم فیلیمو ا ولین با ا

آنلاین می شوند.

ین  ا به  اشتراکی  به صورت  آنلاین  کران  ا
ه با داشتن  معناست که مخاطبان فیلم کوتا
ین  نند ا حق اشتراک پلتفرم  فیلیمو می توا

فیلم ها را تماشا کنند.

»دوچرخه ها، پدرها، سیگارها« و ۹ فیلم دیگر 
اکران آنلاین می شوند

نگاه دنیا به سینمای ایران هنری است
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه پلاک 1۲7 فرعی از 1۲04 - اصلی 
بخش  جیرفت  اراضی  در  واقع  مربع  ۲۵4متر  مساحت  به 
هیات  رای  استناد  به  طراده  میرانی  ابراهیم  آقای  تقاضای  مورد  34 کرمان 
محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره رای  14016031901400۵1۲۲ مورخ 
1400/11/14هیات محترم حل اختلاف ثبت اسناد جیرفت در مالکیت نامبرده 
قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و 
در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب 
تحدید  آگهی  بدینوسیله  مالک   1401/06/19 مورخ   درخواست شماره 76۵۵ 
حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید ی آن 
از ساعت 8 صبح روز یک شنبه مورخ 1401/08/01  در محل وقوع ملک شروع 
و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار 
میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت 
و چنانچه  انجام  مالک  معرفی  با  تحدید ی  عملیات  مراجعه مجاورین  عدم 
کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق 
ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و دادخواست به 
نماید  ارائه  اداره  این  به  دادخواست  و گواهی  تقدیم  مراجع ذیصلاح قضایی 

وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:317

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 ۵49 از  فرعی   1464 پلاک  مغازه  یکباب  ششدانگ  چون 
اراضی  در  واقع  مربع  متر   4۵/07 مساحت  به  اصلی   -
رضا  آقای  تقاضای  مورد  بخش 4۵ کرمان  جیرفت  کلرود 
منظری نژاد به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره 
رای140160319014001837 هیات محترم حل اختلاف ثبت اسناد جیرفت مورخ 
1401/04/۲1 هیات محترم حل اختلاف ثبت اسناد جیرفت در مالکیت نامبرده 
قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد 
مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست 
شماره 7694 مورخ  1401/06/۲0 مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد 
تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز 
دوشنبه مورخ 1401/08/0۲  در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا 
به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این 
اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید 
ی با معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن 
اعتراض داشته باشد بر طبق ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام 
و دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره 

ارائه نماید وپس از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:320

آگهی تحدید حدود اختصاصی
از  فرعی   ۲ پلاک  وباغچه  خانه   یکباب  ششدانگ  چون 
1643 - اصلی به مساحت 1378 متر مربع واقع در اراضی 
کراء دلفارد جیرفت بخش 34 کرمان مورد تقاضای آقای 
غلامعباس بحرآسمانی ملائی به استناد رای هیات محترم حل اختلاف ثبت 
جیرفت به شماره رای  1401603190140008۲4 مورخ 1401/0۲/۲9 هیات محترم 
حل اختلاف ثبت اسناد جیرفت در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده 13- آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته 
ونیاز به تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 77۵9 مورخ  1401/06/۲1 
مالک بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور 
منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخ 1401/08/03  
در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک 
مجاور رقبه مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک 
حاضر و در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک 
انجام و چنانچه کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته 
باشد بر طبق ماده ۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس 
تحدیدی اعتراض خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و دادخواست 
به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس 

از گذشت مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه 
جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:322

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یکباب خانه بهداشت پلاک 38 فرعی از 60۲- 
اصلی به مساحت 39۲ متر مربع واقع در اراضی درب مزار شیخ 
بختیاردلفارد جیرفت بخش 34 کرمان مورد تقاضای دولت 
جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی دانشگاه علوم پزشکی جیرفت  به استناد رای 
هیات محترم حل اختلاف ثبت جیرفت به شماره رای  13996031901400۵۵۵8 
مورخ 1399/11/11 در مالکیت نامبرده قرار گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13- 
آیین نامه قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته ونیاز به 
تحدید حدود دارد لذا حسب درخواست شماره 7469 مورخ  1401/06/14 مالک 
بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن با ستناد تبصره ماده 13 قانون مزبور منتشر و 
عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز دو شنبه مورخ 1401/07/۲۵  در محل 
وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا به مالک یا مالکین املاک مجاور رقبه 
مزبور اخطار میگردد که در موعد مقرر در این اعلان به محل وقوع ملک حاضر و در 
صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدید ی با معرفی مالک انجام و چنانچه 
کسی از مجاورین بر حدود وحقوق ارتفاقی آن اعتراض داشته باشد بر طبق ماده 
۲0 قانون ثبت و ماده 86- اصلاحی پس از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض 
خود را کتبا ظرف مدت 30 روز به این اداره اعلام و دادخواست به مراجع ذیصلاح 
قضایی تقدیم و گواهی دادخواست به این اداره ارائه نماید وپس از گذشت مهلت 

یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1401/06/29- روز : سه شنبه 
 جواد فاریابی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جیرفت.م الف:312
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مربی ســابق تیم ملی ایران در گفــت و گویی 
تفصیلــی، دربــاره نقــاط ضعف لیــگ برتر و 

راه حل های لازم برای رفع آن ها صحبت کرد.
به گزارش کاغذ وطن به نقل ایســنا، صفاعلی 
کمالیان مربی ســابق تیم ملی بسکتبال ایران 
که همواره از جمله کارشناسان فنی این رشته 
به شــمار می رود، راجع به نقــاط ضعف، نحوه 
برنامه ریزی، دلایل عــدم پویایی لیگ ایران و... 
صحبت و نظرات کارشناسی ارائه کرد که در ادامه 

مشروح صحبت های او را می خوانید.
 فعاليت ها بر اساس یک فرآیند طراحی 

شده نيست
کمالیان در پاسخ به این سوال که چرا بسکتبال 
ایران برخلاف لیگ های خارجی از نظر ساخت 
بازیکن و مربی جدید پویا نیســت؟ توضیح داد: 
اول باید به این نکته اشــاره کنم که در کشور ما 
فعالیت های بســیاری برای تربیت بازیکنان و 
مربیان انجام می شود که با توجه به موانع موجود 
ارزشمند هســتند، اما به نظر من متاسفانه این 
فعالیت ها بر اســاس یک فرآیند طراحی شده 
انجام نمی شود. به این معنی که نقاط آغاز، پایان 

و چگونگی طی مسیر رشد مشخص نیستند.
اینکه دقیقا بــه بازیکنان ســنین مختلف چه 
آموزش داده شود؟  یا اینکه مراحل رشد مربیان 

چگونه باشند همچنان نامشخص است
 برنامه ریزی منسجم برای

 استعدادیابی نداریم
او دربــاره ضعــف در اســتعدادیابی نیز گفت: 
اگرچه در شرایط فعلی شاید به دلیل عدم ثبات 
سرمایه گذاری امکان طراحی، اجرای فرآیند و 
برنامه ریزی بلند مدت مقدور به نظر نرســد اما 
معتقدم؛ اولا، حتی روش برنامه ریزی شــده در 
باشگاه هایی که ظرف ســال های اخیر به طور 
گسترده و طولانی مدت در زمینه استعدادیابی و 
جذب مربیان بسکتبال بسیار فعال بوده اند هم با 
وجود همه تلاش های قابل تقدیر هنوز از انسجام 
کافی در این زمینه برخوردار نیستند. دوما، برای 
آن دسته که فعالیت کوتاه  مدت برای آنان یک 
فرض ثابت اســت همچنان برنامه ریزی بر این 
اساس به چشم نمی خورد. البته هر یک از دلایل 
فوق نباید بهانه ای برای توقف یا کندی تربیت و 

رشد نیروی انسانی مورد سوال شما باشند.
 ليگ ها محل اجرا و تجربه 

 اندوزی هستند
کارشناس بسکتبال ایران افزود: در مجموع اینکه 
دقیقا به بازیکنان سنین مختلف چه آموزش داده 
شود؟  یا اینکه مراحل رشد مربیان چگونه باشند 
همچنان نامشخص است. آنچه منظور من است 
عدم نمود فعالیت های پایه و فرآیند تربیت بازیکن 
و مربی در بالاترین سطح است، اگرچه حتما به 

طور موردی فعالیت های هدفمند در بخش هایی 
از بسکتبال کشور انجام می شــود. در مجموع 
مســابقات و لیگ ها محل اجرا و تجربه  اندوزی 

همراه آن هستند و آموزش مسیر دیگری دارد.
مربی سابق تیم ملی ایران، در پاسخ به این سوال 
که موضوع مطرح شــده چقدر در پایین آمدن 
تعداد تیم های با کیفیت لیــگ تاثیرگذار بوده 
است؟ اظهار کرد: نمی توانم به طور کمی عددی 
را مشــخص کنم، اما بطور قطع تمام موارد ذکر 

شده در سطوح مختلف تاثیرگذارند.
تصمیمات اولیه ممکن است قابل بازبینی باشند 
اما تصمیم  گیری هایی که بدون تداوم و به صورت 
اساســی هر ســال تغییر می کنند عدم ثبات و 

نگرانی دخالت منافع را تقویت می کند
 امکانات زیرساختی مناسبی

 در باشگاه ها نداریم
کمالیان همچنین در واکنش به این پرسش که 
از نظر زیرساختی چه اقداماتی برای رشد کیفی 
لیگ نیاز است؟ خاطرنشان کرد: زیر ساخت ها 
بخشی به باشگاه ها و بخشی به برگزار کنندگان 
برمی گردد که در هر دو نقاط ضعف وجود دارد. به 
طور مثال امکانات تمرینی باشگاه ها در تعداد قابل 
توجهی از آن ها مناسب نیست و این موضوع در 
امکانات برگزاری مسابقات هم به چشم می خورد. 
در بعضی استان ها به امکاناتی بسیار مناسب تر که 
پاسخگوی اشتیاق علاقمندان به تیم های شهر یا 

استان باشد نیاز است.
سياستگذاری فدراسيون

 و باشگاه ها نيازمند ارتقا است
او در پاسخ به این سوال که فدراسیون چه نقشی 
می تواند ایفا کند و آیا اشــتباهی داشته است؟ 

توضیح داد: بخشــی از موارد اشکال قابل رفع از 
جانب فدراسیون اســت، اما بخشی نیز به سایر 
عوامل درگیر بازمی گردد. فدراسیون در زمینه 
سیاســتگذاری و استانداردسازی، برنامه ریزی، 
تربیت نیروی انســانی و اشاعه ورزش بسکتبال 
و همینطور درآمدزایی، هنوز قابلیت های فعال 
نشــده  بســیاری در اختیار دارد. باشگاه ها هم 
علیرغم محدودیت حوزه عملکرد خود نسبت به 
فدراسیون، همچنان امکان ارتقاء در زمینه های 

مختلف را دارا هستند.
 تعيين ساختار با ثبات وظيفه

 اوليه ليگ است
کمالیان افزود: در مرحلــه اول قانون مداری و 
تعیین ساختار با ثبات وظیفه اولیه لیگ است. 
تصمیمات اولیه ممکن است قابل بازبینی باشند 
اما تصمیم  گیری هایی که بدون تداوم و به صورت 
اساســی هر ســال تغییر می کنند عدم ثبات و 
نگرانی دخالت منافع را تقویت می کند. اگر امروزه 
در سراسر دنیا لیگ های موفقی هستند که البته 
شــرایط آن ها قطعا با ما متفاوت است، می توان 
حداقل از بخشــی از تجربیات آنان الگوبرداری 

کرد.
 ليگ برتر یک محصول

 مشترک بين اجزا است
کارشناس بســکتبال ایران درباره راه حل های 
لازم برای آوردن بخــش خصوصی به لیگ برتر 
نیز گفت: در حال حاضر اگرچه به نظر می رسد 
که برگزار کنندگان و البته باشگاه ها در محصولی 
شــریک هســتند که خریدار آن تماشاچیان، 
حامیان مالی، رسانه ها و غیره هستند که همگی 
به نوعی وقت، توجه، سرمایه و مایملک ارزشمند 

خود را صرف آن می کنند، اما در واقع همگی این 
اجزاء با توجه به آورده خــود به نوعی جزو دایره 
شرکاء محسوب شده و اگر این محصول به خوبی 
ارائه نشــود تمامی آن ها دچار زیان می گردند و 
ترجیح می دهند که سرمایه خود )اعم از مالی، 
وقت، توجه و ...( را در محل دیگری صرف کنند. 

 برخی مشکلات فراتر
 از فدراسيون است

این کارشناس بســکتبال ایران در پاسخ به این 
ســوال که مســئولان و عوامل مربوط در بعد 
کشوری چه تاثیراتی دارند؟ اظهار کرد: بعضی 
از مشــکلات فراتر از اختیارات فدراسیون های 
ورزشــی هســتند. مثلا در محدوده فعالیت و 
عملکرد باشگاه ها، چگونگی درآمدزایی، اعطای 
مشــوق های اقتصادی به واحدهای بازرگانی، 
صنعتی و تجــاری جهــت ســرمایه گذاری، 
همچنــان مکانیزم های ســنتی بــرای جذب 
همین بخش ها موجودند که اگرچه هزینه های 
غیرقابل محاســبه ای از نظر وقت و برنامه ریزی 
را می طلبند، اما به نظر اجتناب  ناپذیر می رسند. 

تکليف باشگاه داری ها مشخص شود
او ادامه داد: یکی از مواردی که کمک بســیاری 
به ورزش کشور می کند تعیین تکلیف وضعیت 
باشگاه داری است که هم از جنبه قانون گذاری 
و هم از نظر مکانیزم های اجرایی نیازمند توجه 
جدی اســت. این موارد مشروط به این است که 

هدف ارتقاء ورزش به روش صحیح باشد.
نیاز به آسیب شناسی موانع فرهنگی در بسکتبال 
مدتی است که احســاس می شود، اما متاسفانه 
توجه صرفا به برد و فرافکنی هنگام باخت فرهنگ 

بسکتبال را تحت الشعاع قرار داده است.

رفتن نکونام به تيم ملی زیر و بم لیگ برتر بسکتبال از نگاه کارشناسی
اشتباه است

بازیکن سابق تیم فوتبال فولاد خوزستان معتقد است که حضور 
جواد نکونام در تیم ملی به عنوان دستیار کی روش اشتباه است.

به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسنا افشین حاجی پور اظهار کرد:  
به اعتقاد من حضور او در تیم ملی به ضرر باشگاه فولاد است. به هر 
حال تیم فولاد ثمره فعالیت چندین ســاله جواد نکونام است و به 

نظرم رفتن نکونام به تیم ملی اشتباه است.
وی ادامه داد: من فکر می کنم هدف مسئولان فدراسیون در اصرار 
به حضور جواد نکونام در تیم ملی این است که در آینده او سرمربی 
تیم ملی شود و از الان نظرشان روی جواد نکونام است. آن ها مربی 
می خواهند مثل آقای کی روش که با یک برنامه درازمدت جا پای 
این مربی بگذارد و ایرانی هم باشد که در حال حاضر تنها گزینه شان 

جواد نکونام است.
وی تاکید کرد: در جدایی جواد نکونام از باشگاه فولاد، تنها فولاد 
ضرر خواهد کرد زیرا نکونام در آینده سرمربی تیم ملی خواهد شد 
و این می تواند برای او یک برد باشــد اما در این میان باشگاه فولاد 
که در این فصل برای رســیدن به موفقیت هزینه های بسیاری را 

متحمل شده است، متضرر خواهد شد.
بازیکن سابق تیم فوتبال فولاد خوزســتان در خصوص بازگشت 
کی روش به تیم ملی ایران گفت: من موافق حضور آقای کی روش 
هستم زیرا او یک شــخصیت خاص دارد و به اعتقاد من تیم ملی 
فعلی هم حاصل زحمات آقای کی روش بوده است. ضمن این که 
باید از زحمات آقای اســکوچیچ قدردانی کرد اما به نظر من یک 
مربی خوب باید مدیریت قوی داشته باشد که این موضوع در مورد 
اسکوچیچ صدق نمی کند و شــرایط به صورتی پیش رفت که کار 
در تیم ملی به دوگانگی کشیده شــد. این روند اصلا برای تیم ملی 
ایران خوب نبود و به موقع آقای کی روش که خاطرات خوبی با او 

داریم، فراخوانده شد.
وی ادامه داد: مطمئنا انتظار کار شــاقی از تیم ملی ایران در گروه 
سختی که قرار گرفته است، نداریم اما مطمئنم با آمدن کی روش 
حریف ساده ای برای تیم های ملی آمریکا و انگلیس نخواهیم بود. 
شــک نکنید کی روش مثل همان گذشته اش برای تیم ملی ایران 
مفید خواهد بود. به نظرم آمدن کی روش بــه نفع تیم ملی ایران 
اســت و معتقدم با حضور او شــخصیت مجددا به تیم ملی ایران 

برگشته است.
حاجی پور خاطرنشان کرد: کار ســختی در جام جهانی داریم اما 
حریف ســاده ای برای تیم های گروهمان نخواهیم بــود و کار را 
برای آن ها مشکل می کنیم. همان طور که در جام جهانی گذشته 
تیم های ملی اســپانیا و پرتغال را به دردســر انداختیم. بازیکنان 
تیم ملی و مسئولان فدراســیون فوتبال نیز همه جوره او را قبول 
دارند و از او حساب می برند و شک نکنید با حضور کی روش تیم ملی 

ایران، تیم دیگری خواهد شد.

بازیکــن تیم فوتبــال مس کرمــان پیرامون 
مصدومیتــش از ناحیه بینی، اظهار داشــت: 
بینی ام در بازی نساجی صدمه دید و در دیدار 
مقابل ذوب آهن دوباره دچاره ضربه دیدگی شد. خوشبختانه 
بینی ام را جا انداختم. البته به دلیل این مصدومیت کمی زیر 
چشمانم سیاه شده اما طبق نظر پزشکان مشکلی برای تنفس 
در حین بازی ایجاد نمی شــود. قصد ندارم که بینی خود را 

عمل کنم. 
کاظمیان درباره آخرین وضعیت تیم مــس کرمان، عنوان 
کرد: صبح و بعد از ظهر مشغول تمرین هستیم و قصد داریم 
از وقفه پیش آمده در لیگ برتر بــرای آمادگی و هماهنگی 

بیشتر بهره ببریم. 
وی  درباره تقابل با فولاد خوزستان در هفته هفتم لیگ برتر، 
تصریح کرد: این بازی سخت است و شرایط خاص خودش را 
دارد. اما به هر حال تیم ما قبلًا نشان داده در هر بازی با انگیزه 
ظاهر می شود و اهداف خودش را دنبال می کند. امیدواریم 
بتوانیم برنامه های کادرفنی را به خوبی در زمین پیاده کنیم.

اسامی نهایی بازیکنان تیم ملی فوتسال جهت 
حضور در جام ملت های آســیا در حالی اعلام 
شد که میانگین ســنی این تیم نشان می دهد 
صحبت های وحید شمســایی در مورد جوانگرایی تنها شعار 
بوده است. به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایرنا، وحید شمسایی 
اسامی بازیکنان تیم ملی فوتسال کشورمان را جهت حضور در 
مسابقات جام ملت های آسیا اعلام کرد. این اسامی را در حالی 
از سوی سرمربی تیم ملی اعلام شد که وی پس از سید محمد 
ناظم الشریعه با شعار جوانگرایی و تغییر نسل به تیم ملی آمد و بر 
این موضوع نیز تاکید زیادی داشت.   بر همین اساس با نگاهی به 
اسامی اعلام شده از سوی شمسایی و نگاهی به اسامی بازیکنان 
در دوره قبل جام ملت های آسیا به سادگی ادعای سرمربی تیم 
ملی در خصوص جوانگرایی رد خواهد شد چرا که میانگین سنی 
دوره قبل ۶4/۲۷ و میانگین سنی حال حاضر ۷۱/۲۷ است.  این 
در حالی است که در دوره قبل مسن ترین بازیکنان تیم ناظم 
الشریعه 3 بازیکن 3۰ ساله بودند اما در این دوره ۲ بازیکن بالای 

3۰ سال )33،34( و 3 بازیکن 3۰ سال در لیست وجود دارد. 
از طرف دیگر سرمربی حال حاضر تیم ملی از سوختن و ساختن 
صحبت کرده است که در یک بررســی کوتاه متوجه خواهیم 
شد تمامی بازیکنان بجز محمدحسین بازیار، قبلا در دوره های 
مختلف به تیم ملی دعوت شده بودند. هر چند بازیار نیز توسط 
علی صانعی کشــف و در تورنمنت دوســتانه فوتسال جوانان 
تایلند به کار گرفته شده بود.  با توجه به صحبت های زیاد درباره 
جوانگرایی، کمترین توقع این بود که شمسایی از بازیکنانی امثال 
بهروز عظیمی، مهدی دهقان نژاد، مسعود یوسف، علی اکرمی و ... 
نیز استفاده کند که چنین نشد.  انتظار می رود شمسایی سرمربی 
تیم ملی که در زمان بازی افتخارات زیادی را کسب کرده است 
کمی هوشمندانه تر سخن بگوید و بجای شعار جوانگرایی و تغییر 

نسل تمرکز خود را بر مسائل فنی تیم بگذارد.

کاظميان: بازی با فولاد 
ساده نيست

ميانگين سنی بالا حاصل کار 
شمسایی در تيم ملی فوتسال؛ 

جوانگرایی فقط شعار بود

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - عدد منفی، جواب سر بالا - نام 
 - دوچرخه۲  پدال   - سابق كاشمر 
شهید  نخستین  كربلا،  آزاده  آزاده، 
قوت  حاجت،  بقدر  خوراک   - كربلا 
حرف   - بزه3  گناه،   - لایموت 
تعجب، تعجب زنانه، گشوده - قدر 
در  شهری   - مرتبه  کار،  مرتبه،  و 
 - سوئد4  در  ای  دریاچه   - آلمان 
حس۵  بی   - خرمشاهی  از  اثری 
قلندر  خدای  دراویش،  خدای   -

مادر،  ورزش   - درختی  قورباغه   -
اندیشه،   - - گوارا6  زدنی  بهم  عدد 
همنشین برهمن - اسکنه - خیس 
نوشته،  سنگ  تخته،   - شدن7 
گیاه   - جوانمرد   - نوشتاری  تخته 
 - شاکی8  ساز  مولانا،  ساز  مرداب، 
عامل وراثت - نابودی - ناخوشی ، 
بیماری و امراض ، بیماری  - طاقچه 
پنچری  صدای   - فرنگی9  بام  بالا، 
 - حیدری  جمشید  فیلمهای  از   -
خشك  جوشیدن  از  پس  دوغی كه 
مصالح  از  ساروج کنونی،   - كنند10 

 - ازگیل11   - ساختمانی  مصرف  پر 
سو وارونه - مركز كشور چك - كر، 
 - ریاضی1۲  در  اعداد گنگ  ناشنوا، 
را  کاری  پذیرش  آمادگی   - خشن 
تنها13  همنشین  تنها،   - داشتن 
مفعول  علامت  مفعولی،  نشانه   -
فرمان   - پراکندگی   - واسطه  بی 
میل   - هنرپیشه  نقش  اتومبیل، 
فارسی   - طعام14  آرزوی  غذا،  به 
بخش   - كبك  نوعی  باستان، 
بیمارستان،  پزشكی  فوریتهای 
سنگین  سانی  گربه   - فوریت 
سخت   - انگلیسی  زرد   - وزن1۵ 

فارس استان  شهرهای  از   - دل 

عمودی
1 - كشتی كوچك - از رنگها - برادر 
 - سیمنون۲  ژرژ  اثر  است،  شغال 
دلبر و محبوب  - دور كردن - یك 
یار هم  دو  یازده،   - آفریدگار3  بار، 
 - پهلوان4   - بدبو  حیوان   - قد 
اخمو - شالوده و بنیاد، پایه و مبنا، 
حرف  هیتلری،  آسیاب،حرف  سنگ 
 - پشت   پهن  اسب   - ها۵  نازی 
الفبای خوراكی - آب دهان6 - ابزار 
آراستن موها، برس، استخوان کتف 
مشخصات  حاوی  فلزی  قطعه   -
شی   - جوان7  قرارگاه   - سربازان 
 - پروردگارا   - ذخیره   - وارونه 
سرخ،  خاک  سفالگری،  خاک 
تازه  که  زنی   - عتیق8  عهد  خاک 
و کجاوه که  هودج   - زایمان کرده 
 - محامل   کجاوه،  بندند،  شتر  بر 
فیلمی   - ندا  مورد   - حساسیت9 

وای درهم -  امیرخان10 -  بازی  با 
می  سرک  دیگران  کار  در  کسی که 
كج  برج   - شایسته  نا  کار  کشد، 
فرانسه11 - نیمتنه، یار شلوار - عید 
پسوند   - چربی  اثر   - ها  ویتنامی 

 - دره1۲  دهان  خمیازه،  شباهت، 
 - آتش13  مخفف   - سگ  بانگ 
آرواره،   - وارونه  شن   - بخشش 
میلادی،  دهم  ماه   - جانوردریایی 
از ماه های فرنگی14 - گریه كردن 

- پیکر، تن و بدن - ماله برزگران، 
دانه حنظل1۵ - بورس درهم - نیا 

سیارات سیر  خط   - جد   و 
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اصولگرایان ؛ تکاپو در دوره روحانی ، سکوت در دوره رئيسی

یک بام و دو هوا درباره دو تابعیتی ها 
خبرخبر

مدیرکل دفتر سیاســی وزارت کشور گفت: 
موضوع تاسیس حزب ایران قوی در جلسه 
کمیسیون ماده ۱۰ احزاب بررسی و در نهایت 
با اصل تاسیس این تشکل سیاسی مخالفت 

شد.
به گــزارش خبرنگار مهر، عبــدالله مرادی 
مدیر کل دفتر سیاســی وزارت کشور عصر 
)دوشنبه( در نشست خبری در مورد جزئیات 
کمیسیون ماده ۱۰ احزاب ضمن تسلیت ایام 
اربعین حسینی، گفت: امروز پنجمین جلسه 
کمیسیون ماده احزاب در سال جاری برگزار 
شد. دولت نســبت به احزاب و تشکل های 
سیاسی رویکرد تسهیل کنندگی دارد و تلاش 
می کنند فعالیت احزاب، تشکل ها و نخبگان 
سیاسی در فرآیندهای قانونی خود به سهولت 

انجام شود.
وی افزود: این تفکر دولت را در راستای نشاط 
سیاسی ارزیابی می کنیم و احزاب طبیعتاً باید 
بتوانند در فضای سیاسی ایده ها و طرح های 
خود را آزادانه بیان کنند و در کنار آن نسبت 
به مواضع و مسئولیت های خود نیز مسئولیت 

پذیر باشند.
مدیــر کل دفتر سیاســی وزارت کشــور 
خاطرنشان کرد: خانه احزاب محور این نشاط 
سیاسی است و دولت از ابتدای کار با تلاش 
خانه احزاب سعی در حمایت از احزاب داشت و 

از فعالیت ها احزاب استقبال می کند.
مرادی با بیان اینکه یکی از دستورات جلسه 
امروز به موضوع خانه احــزاب باز می گردد، 
اظهار داشت: طبق تبصره ۷ ماده ۱۰ قانون 
احزاب، کمیسیون باید دبیری را برای خود 
انتخاب می کرد که بنده با حفظ ســمت به 
عنوان دبیر کمیسیون ماده احزاب انتخاب 
شدم.  وی تاکید کرد: گزارش برگزاری مجمع 
عمومــی و انتخابات شــورای مرکزی خانه 
احزاب هم به کمیسیون ماده ۱۰ ارائه و مقرر 
شد کمیسیون طبق اساسنامه، بررسی ها و 
اقدامات خود را طبق قانون احزاب انجام دهد.

مدیر کل دفتر سیاسی وزارت کشور گفت: 
موضوع تاسیس حزب »ایران قوی« در جلسه 
بررسی شــد و در نهایت با اصل تاسیس این 
تشکل سیاسی مخالفت شد؛ در نتیجه هرگونه 
فعالیت سیاســی تحت این نام توسط افراد 
پیشنهاد دهنده این تشکل و دیگران تخلف 

محسوب خواهد شد.

برای حفظ آبروی 
پليس باید پرونده 

امينی تا انتها 
رسيدگی شود

یک وکیل دادگستری با اشاره به ماجرای 
درگذشت مهسا امینی ضمن اعلام آمادگی 
برای پذیرش پیگیری رونــد پرونده این 
موضوع تاکید کرد کــه برای حفظ آبروی 
پلیس باید پرونده امینی تا انتها رسیدگی و 
مشخص شود که چه اتفاقی در اداره پلیس 

افتاده است.
سیدمحمود علیزاده طباطبایی در گفت وگو 
با ایسنا درباره روند قانونی که خانواده مهسا 
امینی برای شــکایت از فوت دخترشان 
می توانند طی کنند، گفت: خانواده او باید 
از پلیس امنیت به سازمان قضایی نیروهای 
مســلح شــکایت کنند؛ زیــرا صلاحیت 
رسیدگی به این پرونده در سازمان قضایی 

نیروهای مسلح است.
وی افــزود: ابهامی در این پرونده اســت 
و آن این اســت کــه مهســا امینی، چه 
جرم آشــکاری مرتکب شــده که پلیس 
او را بازداشت کرده اســت؟ آیا به محض 
بازداشــت، پلیس مراتب را به دادســتان 
اعلام کرده  اســت؟ زیرا در جرایم آشکار، 
پلیس پس از بازداشت متهم باید مراتب را 
به دادستان اعلام کند و اجازه دادستان را 
بگیرد. ابهام دیگر این است که آیا او سابقه 
بیماری داشته اســت؟ زیرا بعضی مطرح 
می کنند که سابقه بیماری داشته و به مهسا 
امینی شوک وارد شده و منجر به سکته و 
فوت او شده اســت در صورتی که مادرش 
در مصاحبه ای اعلام کــرده که دخترش 
سابقه بیماری نداشته است. این قضایا باید 
روشن شــود. این حقوقدان تصریح کرد: 
باید مشخص شود که چه اتفاقی در اداره 
پلیس افتاده است؟ باید بازرسی و حفاظت 
اطلاعات نیروی انتظامی بررسی کنند آیا 
مامور نیروی انتظامی مرتکب جرم شده یا 
خیر؟ اظهار نظر در مورد این پرونده بدون 
بررسی دقیق کارشناسی امکان پذیر نیست 
زیرا هنوز گزارش پزشکی قانونی هم در این 

زمینه اعلام نشده است.
وی هم چنین خاطرنشــان کرد: در مورد 
این پرونده باید برای حفظ نیروی انتظامی 
و حفظ آبروی قــوه قضاییه بــه موضوع 
رسیدگی شود. از طرفی هم نباید اینگونه 
مســایل باعث تضعیف پلیس شود؛ زیرا 
پلیس باید اقتدار داشته باشد و اگر پلیس 
اقتدار نداشته باشــد نظم اجتماعی برهم 
می خورد و باید در چارچوب قانون به پرونده 
رسیدگی شود و اگر قانون ایراد دارد باید 

اصلاح شود.

عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای اسلامی گفت: وزیر پیشنهادی 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی از سوابق علمی و اجرایی خوبی برای کسب رای 
اعتماد در مجلس برخوردار است. پرویز اوسطی در گفت و گو با خبرنگار 
پارلمانی ایرنا درباره معرفی محمدهادی زاهدی وفا به مجلس شورای 
اسلامی به عنوان گزینه پیشنهادی دولت برای تصدی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، گفت: نمایندگان مجلس از عملکرد زاهدی وفا در 
دوره سرپرستی رضایت دارند و امیدوارم که مجلس با رای بالایی وی را به 
عنوان وزیر کار انتخاب کند و این وزارتخانه به ثبات برسد.  نماینده مردم 
قروه با بیان اینکه بخشی از مشکلات افزایش حقوق بازنشستگان در در 
دوره سرپرستی زاهدی وفا حل شده است، بیان داشت: وزیر پیشنهادی 
کار در دوران سرپرستی خود بر این وزارتخانه توانست مشکلات حوزه 
بازنشستگان را ساماندهی کند و در دوره وی آرامش بر این وزارتخانه 
حاکم بوده است و انتظار می رود در اجرای برنامه تحولی این وزارتخانه هم 
موفق عمل کند. عضو کمیسیون کشاورزی با تاکید بر اینکه زاهدی وفا 
بهترین گزینه برای تصدی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی است، اظهار 
داشت: زاهدی وفا با توجه به عملکرد از سوابق اجرایی لازم برای اداره این 
وزارتخانه برخوردار است و امیدوارم پس از رای اعتماد مجلس هم بتواند در 
حوزه کاری خود موفق عمل کند. به گزارش ایرنا، محمد هادی زاهدی وفا 
اقتصاددان ۵9 ساله، دارای دکترای اقتصاد از دانشگاه اتاوا در کانادا 
است. وی در سال های گذشته عضو هیات مدیره شرکت سرمایه گذاری 
تامین اجتماعی )شستا(،  رئیس هیات مدیره هلدینگ صنایع نوین، رییس 
هیات مدیره رایتل و عضو شورای عالی الگوی اسلامی – ایرانی پیشرفت  
نیز بوده است. در سوابق مدیریتی زاهدی وفا، معاون امور اقتصادی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی در دولت نهم، نماینده وزارت اقتصاد در شوراها و 
کمیسیون های تخصصی شورای عالی تحقیقات و فناوری )عتف(، شورای 
اقتصاد، کمیسیون اقتصادی دولت، شورای پول و اعتبار و  شورای عالی 

انرژی دیده می شود.

زاهدی وفا از سوابق علمی و اجرایی 
خوبی برای کسب رای اعتماد 

نمایندگان برخوردار است

مخالفت با تشکيل 
حزب»ایران قوی«

یک عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با تاکید بر لزوم ارائه هر 
چه سریعتر لایحه برنامه هفتم گفت: مجلس آمادگی دارد با تشکیل دو 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم و بودجه ۱4۰۲، همزمان این دو لایحه را 

مورد بررسی قرار دهد.
حسینعلی حاجی دلیگانی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به ابلاغ سیاست های 
کلی برنامه هفتم توسعه گفت: با توجه به ابلاغ سیاست های کلی برنامه 
هفتم توسعه، دولت باید هر چه زودتر لایحه برنامه هفتم را جهت بررسی و 

تصویب به مجلس ارائه کند .
وی ادامه داد: در صورتی که دولت بتواند تا پایان مهرماه لایحه برنامه هفتم را 
به مجلس ارائه کند،  مجلس نیز آمادگی دارد همزمان لایحه بودجه ۱4۰۲ و 

لایحه برنامه هفتم را در دو کمیسیون تلفیق مورد بررسی قرار دهد.

آمادگی مجلس برای بررسی همزمان 
لوایح برنامه هفتم و بودجه 1۴۰2

مجتبـی ذوالنـور، نماینده قـم در مجلـس در گفت و 
گو با روزنامـه اعتمـاد، گفته بـود: »وقتی آقـای اوباما 
در جریـان بحـث برجـام تصمیـم گرفـت، بـه آقایان 
حال بدهـد، بـه ۲۵۰۰ نفـر از ایرانیـان تابعیـت اعطا 
کرد و برخـی آقایـان و مسـئولان با یکدیگر مسـابقه 
گذاشـتند کـه فرزنـدان شـان جـزو ایـن ۲۵۰۰ نفر 
باشـند. امـروز اگر ایـن افـراد از امریـکا اخراج شـوند، 
مشخص می شـود چه کسـانی زد و بند دارند و منافع 
ملـی را بـه آب نبـات امریـکا می فروشـند.« اظهاراتی 
که بـا واکنـش سـخنگوی وزارت خارجه مواجه شـد 
و قاسـمی گفت: »هیچگونـه مذاکره ای از سـوی تیم 
مذاکره کننده هسـته ای در رابطه با اخذ ۲۵۰۰ مجوز 
اقامت میـان ایـران و آمریکا صـورت نگرفته اسـت.«

رسول سلیمی : در فاصله سـال های ۱393 تا ۱398، 
بخش زیادی از انرژی نماینـدگان مجالس نهم و دهم 
روی این مسـئله متمرکز شـد تا مدیران دوتابعیتی را 
شناسـایی و مدیرانـی را کـه دارای فرزند یا همسـری 
در حـال تحصیل در خارج از کشـور بودنـد، مجبور به 
بازگشـت به کشـور کرده یا آن ها را از مدیریت حذف 
کنند. دو طـرح نمایندگان که نخسـتین آن در سـال 
۱393 و دومی در سـال ۱398 کلیدخورد، مشـخصا 
به دنبال تسـویه برخی مدیران در دولـت روحانی بود 
. اما اصولگرایان به ویژه نمایندگان مجلس، با روی کار 
آمدن دولت رئیسـی و افشـای حضور مدیرانـی که در 
دولت رئیسی فرزندانشـان در خارج از کشور تحصیل 
مـی کننـد، یـا دارای شـرکت خصوصی هسـتند، در 
برابر این وضعیت سـکوت کردند. گویـی واقعا تفاوت 

دارد چه کسـی رئیس جمهور باشـد!
بر اسـاس آمـار نمایندگان مجلس شـورای اسـلامی، 
یک میلیـون  و ۲۰۰ هـزار نفـر ایرانـی دو تابعیتـی 
هسـتند. نمایندگانـی کـه طـرح تفحـص از مدیران 
دوتابعیتـی را کلیـد زده انـد، بـه تأکیـد می گوینـد با 
شهروندان ایرانی دوتابعیتی کاری ندارند و هدف شان 
مدیـران دوتابعیتی انـد تـا از سـفیر و وزیر و اسـتاندار 

شـدن آن هـا جلوگیری شـود.
دستور کار مجلس اصولگرا در دولت روحانی: 

شناسایی دوتابعيتی ها
نخسـتین بـار، »شـکرخدا موسـوی« نماینـده مردم 
اهـواز در مجلـس نهـم در 9 اسـفند سـال 93 از 
کلیـد خـوردن طـرح تحقیـق و تفحص از مسـئولان 
دوتابعیتـی بـا ۵۰ امضـا خبـر داده بـود. پـس از 
بازگشـایی مجلس دهـم در تیر مـاه 9۵ حسـینعلی 

حاجی دلیگانـی نماینـده شاهین شـهر از ارائـه 
درخواسـت بـرای تحقیـق و تفحـص از مسـئولان 
دوتابعیتی به هیات رئیسـه پارلمـان خبـر داد. 9 آذر 
سال 9۵ سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس دهم کـه در انتخابات مجلس یازدهم 
تایید صلاحیت نشـد، طـرح تفحـص از دوتابعیتی ها 
را رونمایـی کـرد. در این طرح دو پرسـش مهم مطرح 
شـده اسـت. چه کسـانی در گذشـته و حال در حوزه 
مدیـران ارشـد دارای تابعیـت و گرین کارت و همسـر 
و فرزنـدان کـدام یـک از مسـئولان دارای تابعیت دو 

گانه هسـتند؟
این طرح برای بررسـی بیشـتر به کمیسـیون امنیت 
ملـی و سیاسـت خارجـی مجلس رفـت کـه اعضای 
کمیسـیون ایـن طـرح را رد کردنـد و آن را بـرای 
رأی گیـری به صحن علنی مجلـس ارجـاع دادند و در 
نهایت در جلسـه روز ۲۵ آبان سـال 9۵ قوه مقننه این 

طـرح را مصـوب کرد.
تحقيق و تفحص برای هدف قراردادن وزرا

۲۶ دی سـال 9۶ حسـینعلی حاجی دلیگانـی عضـو 
هیات از تکمیـل گزارش نهایـی خبـر داد و اعلام کرد 
ایـن گـزارش بـرای قرائـت در اختیـار هیات رئیسـه 
مجلـس قـرار گرفتـه اسـت. متـن کامـل گـزارش 
هیات تحقیق و تفحـص از دوتابعیتی هـا در تاریخ ۲3 
اردیبهشـت سـال 9۷ در رسـانه ها نیز منتشـر شـد و 
حسینعلی حاجی دلیگانی از ارسال اسـامی ۱۰۰ فرد 

دو تابعیتـی به دادسـتانی کل کشـور خبـر داد.
در گزارش تحقیـق و تفحص از مسـئولان دوتابعیتی  
و دارای »گرین کارت«، به فعالیـت اقتصادی فرزندان 
ظریـف و زنگنـه و برخـی از مشـاوران و دسـتیاران 
رئیس جمهـور اشـاره شـده بـود؛ موضوعـی کـه بـا 
واکنش سـخنگوی وزارت خارجه رو به رو شد و گفت: 
»به سـبب آشـنایی و همکاری نزدیک با دکتر ظریف 
با ضـرس قاطـع می گویـم کـه فرزنـدان وی در ایران 

زندگـی و کار می کننـد و تابعیـت خارجـی ندارند.«
در ادامـه کریمـی قدوسـی کـه خـود را محـور اصلی 
بررسـی مدیـران دوتابعیتـی در دولـت روحانـی 
مـی دانسـت، مدعـی شـد »مـا بـه طـرح بررسـی 
دوتابعیتی هـا در نظـام اجرایـی و همسـر و فرزنـدان 
آن هـا رأی دادیـم و آن را تصویـب کردیـم. مـا هیأت 
تحقیق و تفحـص تشـکیل دادیـم«، او بعد از انتشـار 
گـزارش تحقیـق و تفحـص دوتابعیتی ها گفـت »بر 
اسـاس اطلاعاتـی کـه در رونـد تحقیـق و تفحص به 

دسـت مـا رسـید، همسـر، فرزنـدان و حتـی عروس 
برخـی از وزرای فعلـی و دولـت یازدهـم یـا تابعیـت 
بیگانـه داشـته و یـا گریـن کارت دارنـد. حتـی گفته 
می شـود کـه فرزنـدان و همسـر یـک وزیر فعلـی در 
خارج از کشـور اقامت دارنـد.« همان زمـان ابوالفضل 
حسـن بیگی عضو کمیسـیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شـورای اسـلامی با اشـاره بـه حضور 
دو تابعیتی هـا در مجلس شـورای اسـلامی گفته بود 
نمایندگانی که دو تابعیتی هستند باید تابعیت خود را 
پس بگیرند و یا از مجلس خارج شـوند. ایـن در حالی 
اسـت مرتضی آقا تهرانی عضو جبهه پایداری و رئیس 
فعلی کمیسـیون فرهنگـی مجلس، زمانـی گفته بود 
در جریان زندگی در کشـور امریکا، مدتی گرین کارت 

ورود بـه امریکا را داشـته اسـت.
دروغی که افشا شد؛ به دنبال تابعيت هایی

 که اوباما داده بود!
اظهار نظـر مخالفـان دولت برای به کرسـی نشـاندن 
اسـتدلال ها در دوتابعیتی بودن وزرای دولت روحانی 
ادامه یافـت. همان زمـان کمـال دهقانـی فیروآبادی 
نایب رئیس کمیسـیون امنیت ملی گفته بـود »افراد 
بـا تابعیت دوگانـه تحمیلـی را ایرانـی می دانیـم چرا 
کـه خانـواده آن هـا بـه کشـوری رفته انـد و فـرد آن 

جا متولد شـده و ناخواسـته تابعیـت گرفته کـه قابل 
اغمـاض اسـت کـه ایـن اغمـاض دربـاره دوتابعیتی 
هـای اکتسـابی نیسـت.« او در ادامه تاکید کـرده بود 
»تابعیـت فرزنـدان ارتباطـی به والدیـن آن هـا ندارد 
البتـه در گزارشـی کـه در کمیسـیون نیـز ارائه شـد 
افرادی هسـتند که تابعیت تحمیلی داشـته و تابعیت 
اکتسـابی میان آن ها ندیدیم فقط صرفا ممکن است 
برخـی فرزندان مسـئولان، تابعیت اکتسـابی داشـته 
باشـند کـه ارتباطـی بـه والدیـن نـدارد.« »مجتبـی 
ذوالنور« نماینده قم در مجلس شـورای اسـلامی نیز 
در گفـت و گو بـا روزنامـه اعتمـاد، گفته بـود: »وقتی 
آقای اوبامـا در جریان بحث برجام تصمیـم گرفت، به 
آقایان حـال بدهد، بـه ۲۵۰۰ نفـر از ایرانیـان تابعیت 
اعطـا کـرد و برخـی آقایـان و مسـئولان بـا یکدیگـر 
مسـابقه گذاشـتند که فرزندان شـان جزو این ۲۵۰۰ 
نفر باشـند. امروز اگر این افـراد از امریکا اخراج شـوند، 
مشخص می شـود چه کسـانی زد و بند دارند و منافع 

ملـی را بـه آب نبـات امریکا می فروشـند.«
اظهاراتـی کـه با واکنـش قاسـمی سـخنگوی وزارت 
خارجـه مواجـه شـد و گفـت: »هیچگونـه مذاکره ای 
از سـوی تیـم مذاکـره کننـده هسـته ای در رابطـه با 
اخذ ۲۵۰۰ مجـوز اقامت میان ایـران و آمریکا صورت 

نگرفته اسـت.«
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آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين 
نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

موضوع  دوم  هيات   14016031901۲001۲44 شماره  راي  برابر 
ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون 
ملك  ثبت  حوزه  ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد 
رحيم  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان 
 1303۵ شناسنامه  شماره  به  علي  فرزند  آبادي  نصرت  رفعتي 
به  ساختمان  بر  مشتمل  باغ  قطعه  يك  در  سیرجان  از  صادره 
بلوار  در  واقع  اصلي   194 پلاك  مترمربع   ۵004/90 مساحت 
مالك  از  36 کرمان خريداري  آباد بخش  یحیی  اراضی  شاهد 
به  است.لذا  گردیده  محرز  پیرا  بستان  حسن  آقاي  رسمي 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهي 
مالكيت  به صدور سند  مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
انتشار  تاريخ  از  توانند  مي  باشند  داشته  اعتراضي  متقاضي 
اداره  اين  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهي  اولين 
تاريخ  از  ماه  يك  مدت  ظرف  رسيد،  اخذ  از  پس  و  تسليم 
تقديم  قضايي  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسليم 
عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  نمايند.بديهي 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/6/14
تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/6/29 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1374947

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد واملاک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319014001۵47-1401/03/31- هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای محمود آشناب  فرزند محمد بشماره شناسنامه 31 
صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغچه به مساحت 
784 متر مربع پلاک - فرعی از۵1۵- اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک - فرعی از ۵1۵ -اصلی قطعه دو واقع در اراضی حسین آباد 
زیرکی جیرفت بخش 4۵ کرمان خریداری از مالک رسمی آقای محمد 
آشناب محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف: ۲93

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/1۵ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/۲9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 140160319014000۵18-1401/0۲/1۲- هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای فرهاد نخعی بهرامی فرزند نجف 
به شماره شناسنامه 0 کد ملی 30۲01۵4۲43 صادره از جیرفت در 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 181 متر مربع پلاک - فرعی 
از ۵81-  از پلاک - فرعی  از۵81- اصلی مفروز و مجزی شده 
آباد جیرفت بخش 4۵  اراضی حسین  واقع در  اصلی قطعه دو 
کرمان خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم سیدیان محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
مقررات سند  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 300

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/1۵ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/۲9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و امالک حوزه 

ثبت ملک جیرفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 14016031901400۲۲90-1401/0۵/1۵- هیات دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید جلال حسینی فرزند سید 
علی به شماره شناسنامه 94 صادره از جیرفت در ششدانگ یک 
باب خانه و باغچه به مساحت ۲68۲ متر مربع پلاک - فرعی از 
497- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 497 -اصلی 
قطعه دو واقع در اراضی الله آباد هروی جیرفت بخش 4۵ کرمان 
خریداری از مالک رسمی آقای نادر هروی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد 

./م الف: 304

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/1۵ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/۲9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و املاک حوزه 

ثبت ملک شهر عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره 140160319091001133 -1401/۵/18 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای محمد نخعی فرزند درشت به شماره شناسنامه ۲83 
صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و باغ به مساحت 
946۲ متر مربع پلاک- فرعی از308- اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک 308 - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد- 
گمرکان روستای رود مدان بخش 34 کرمان  خریداری از 
مالک رسمی آقای محمود شیرانی محرز گردیده است.لذا 
به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/1۵
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/۲9

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک 

حوزه ثبت ملک جیرفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
فاقد سند رسمی  واراضی وساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
هیات   -1400/07/۲8-140060319014003089 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه 
فرزان پور فرزند علی به شماره شناسنامه 64 صادره از جیرفت 
در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 440 متر مربع پلاک - 
فرعی از 46۵- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 

46۵ -اصلی قطعه دو واقع در اراضی آبگرم اسماعیلیه جیرفت 
آقای علی جلالی  از مالک رسمی  بخش 4۵ کرمان خریداری 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
را  خود  اعتراض  دوماه  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
قضایی  مراجع  به  را  اعتراض،دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از 
و  انقضای مدت مذکور  بدیهی است در صورت   . نمایند  تقدیم 
خواهد  صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم 

شد ./م الف: ۲94

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک 

حوزه ثبت ملک جیرفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
فاقد سند رسمی  واراضی وساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
هیات   -1401/04/۲1-140160319014001836 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای ولی 
از  صادره   ۲4۵ شناسنامه  بشماره  جلال  فرزند  افشارزاده   الله 
بم در ششدانگ یک باب خانه و باغچه به مساحت ۵70 متر 
از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی  از۵74-  فرعی   - پلاک  مربع 

باب  اراضی  در  واقع   ۵ قطعه  -اصلی   ۵74 از  فرعی   1 پلاک 
سواران ساردوئیه جیرفت بخش 34 کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای سید عباس فاطمی محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 308
  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک 

حوزه ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319014001797-1401/04/18- هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای عنایت اله مجازفرزند رمضان بشماره شناسنامه ۲46 
صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه و زمین به مساحت 8۵0 
متر مربع پلاک - فرعی از1۲01- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 

3 فرعی از 1۲01 -اصلی قطعه 6 واقع در اراضی پشت خان دلفارد 
جیرفت بخش 34 کرمان خریداری از مالک رسمی آقای شرافت 
مجاز محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد ./م الف: 306

 جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک 

حوزه ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319014001۵49-1401/04/01- هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک جیرفت  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم نرگس شبرنگ زاده فرزند محمد بشماره شناسنامه 
به  باب خانه   در ششدانگ یک  از جیرفت  30۲049۵466 صادره 
مساحت 1۵0 متر مربع پلاک - فرعی از۵81- اصلی مفروز و مجزی 

شده از پلاک - فرعی از ۵81-اصلی قطعه دو واقع در اراضی حسین 
آباد جیرفت بخش 4۵ کرمان خریداری از مالک رسمی آقای ابراهیم 
سیدیان محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی 
اعتراض طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 309

  جواد فاریابی- رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 
کرمان اداره ثبت اسناد و امالک 

حوزه ثبت ملک جیرفت
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
-14016031901400۵866 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   -1401/1۲/19
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
تصرفات  جیرفت   ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه درینی  فرزند امین 
ششدانگ  در  جیرفت  از  صادره   ۵7 شناسنامه  بشماره  الله 
 - پلاک  مربع  متر   40۵/۲3 مساحت  به  خانه   باب  یک 
فرعی از9- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک - فرعی از 9 
-اصلی قطعه یک واقع در اراضی جنگل آباد جیرفت بخش 
4۵ کرمان خریداری از مالک رسمی آقای یدالله پرتون محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود 
خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف: 301

  جواد فاریابی  - رئیس ثبت اسناد املاک
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/15
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/29
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ما را دنبال کنيد

روزنامه اقتصادی استان کرمان

فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان از 
کشف 93 قلم شیء تاریخی از طریق فضای مجازی طی سه ماه گذشته در این استان خبر داد.

سرهنگ سیدعلی حسینی اظهار کرد: »به دنبال کشف این اشیا که قدمت آنها به دوره های 
مختلف تاریخی همچون پیش از تاریخ، اسلامی و معاصر بر می گردد 3 نفر دستگیر و برای سیر 

مراحل قانونی به مقامات قضایی تحویل داده شدند.«
فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان با اشاره 
به اینکه هرگونه خرید و فروش اشیای تاریخی در فضای مجازی ممنوع است افزود: »یگان 
حفاظت میراث فرهنگی با هوشیاری کامل و به صورت شبانه روزی سایت ها و صفحه هایی که 
قصد این گونه تخلفات را داشته باشند را رصد کرده و با  مشاهده هر نوع فعالیتی، سایت مورد 

نظر فیلتر و با خاطیان برخورد قانونی خواهد شد.«
او همچنین از دستگیری ۲ نفر به اتهام حمل فلزیاب در جاده سیریز – زرند خبر داد و گفت: 

»حمل فلزیاب بدون مجوز از اداره کل میراث فرهنگی نیز یک نوع تخلف محسوب می شود.«
حسینی خاطرنشان کرد: »طی سه ماه گذشته ۶ قلم شی تاریخی از طریق فرهنگ سازی و 

جلب مشارکت های اجتماعی به دست آمده است که دارای قدمت بالایی هستند.«

خبر

خبرخبر

خبر
خبر

اینفوگرافیک

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان بردسیر 
گفت: برای اولین مرتبه کشاورز منطقه 
حسین آباد بهرامجرد، اقدام به کشت بذر 
کاهو کرد که نتیجه آن مطلوب است. 
حیدرآبادی  گفت: برای اولین مرتبه 
کشاورز منطقه حسین آباد بهرامجرد، 
اقدام به کشت بذر کاهو کرد و نتیجه آن 

مطلوب است. 
او افزود: این کشاورز در سطحی برابر 
نیم هکتار در فروردین ماه امسال این 
محصول را کاشته که بذر مصرفی به 
میزان یک و نیم کیلوگرم با تغذیه ۲۰۰ 
کیلوگرم کود اوره  برای رشد این گیاه 

استفاده شده است. 
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان بردسیر 
بیان کرد: دوره آبیاری برای بذر کاهو، 
هر ۱۰ روز یکبار است و در شهریور ماه 
به میزان ۵۰ کیلوگرم بذر کاهو در مزرعه 

فوق الذکر برداشت شد.
در  امیدواریم  گفت:  حیدرآبادی 
سال های آینده با همکاری و راهنمایی 
کارشناسان مسئول پهنه و نیز اقدام 
نیم  بتوا منطقه  برداران  بهره  عملی 
چنین  کشت  زیر  سطح  افزایش 
محصولاتی با راندمان بالاتر و تولید بذر 

بهتری را شاهد باشیم.

ماموران یگان حفاظت محیط زیست پارک ملی 
خبر، موفق به دستگیری 3 متخلف زنده گیری 

بلدرچین در مناطق آزاد پارک ملی خبر شدند.
علیرضا تاج پور، رئیس اداره پارک ملی خبر 
گفت: ماموران یگان حفاظت محیط زیست پارک 
ملی خَبر، حین گشت زنی در منطقه آزاد پارک 
ملی خَبر موفق شدند، 3 نفر متخلف زنده گیری 

پرندگان وحشی بلدرچین را دستگیر کنند.
او افزود: از این افراد، ۵ قطعه بلدرچین زنده، 

تعدادی تله و چند رشته تور زنده گیری حیات 
وحش کشف و ضبط و پرونده تخلف به منظور 

سیر مراحل قانونی به مرجع قضایی ارجاع شد.
تاج پور گفت:براساس ماده ۱۰ قانون شکار و 
صید )اصلاحی سال های ۷۵ و 9۷(، هر کس 
اقدام به شکار و صید جانوران و حشی عادی 
بدو ن پرو انه کند، به جزای نقدی از 3 میلیون تا 
۱۵ میلیون ریال یا حبس از یک تا ۶ ماه محکوم 

می شود.

معاون سازمان جهاد کشاورزی سیرجان گفت: 
پیش بینی می شود امسال از 4۲ هزار و ۱۱۵ 
هکتار باغات بارور پسته در سیرجان، ۲ هزار 

و۵۰۰ تن محصول برداشت شود.
محمود آبادی گفت: شهرستان سیرجان با 
بیش از 43 هزار هکتار باغات پسته، یکی از 
مهم ترین شهرستان های تولید پسته در استان 
کرمان است که از این سطح 4۲ هزار و ۱۱۵ 
هکتار بارور و ۱ هزار و 3۵8 هکتار آن غیر بارور 

هستند.
او افزود: عمده باغ های پسته در دهستان های 
حومه  و  گلستان  شهر،  خواجو  باد،  زیدآ
رقام پسته  رد و ا ر دا شهرستان سیرجان قرا
تولیدی این شهرستان، شامل: فندقی، کله 

قوچی، اکبری و احمد آقایی است. معاون 
سازمان و مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
سیرجان بیان کرد: متوسط برداشت پسته 
در هر هکتار از باغات هزار و ۲۰۰ کیلوگرم 
است که امسال به دلیل وقوع سرمازدگی در 
ز  فروردین و اردیبهشت ماه درصد زیادی ا

باغات شهرستان دچار سرمازدگی شدند.
او تصریح کرد: پیش بینی می شود، امسال از 4۲ 
هزار و ۱۱۵ هکتار باغات بارور در شهرستان 
۵۰۰ تن محصول پسته  ر و سیرجان، ۲ هزا

برداشت شود.
به گفته محمود آبادی برداشت برای کال چین 
از نیمه مرداد ماه و برداشت میوه رسیده از ۱۰ 

شهریور ماه آغاز شده است.

ه به تلاش مضاعف مجموعه  ر شا ستان کرمان با ا نتظامی ا نده ا فرما
بعین گفت: به رغم تلاش گسترده  ر موریت ا جرای ما نتظامی در ا ا
یادی استکبار برای به حاشیه کشاندن این رویداد عظیم  دشمنان و ا
یفای نقش  لشهدا و ا یات خاصه حضرت سیدا یه عنا نی و در سا جها
نتظامی یک بار دیگر در عرصه برقراری نظم و امنیت این  همرزمان ا

آئین افتخار آفرینی کردیم.
ستان  نتظامی ا ه مشترک ا ئین صبحگا آ لرضا ناظری در ر عبدا سردا
اظهار کرد: مجموعه انتظامی کشور طی سال جاری و در این ایام اخیر 
یک بار دیگر در عرصه برقراری نظم و امنیت آئین پیاده روی اربعین 

افتخار آفرینی کرد.
او در ادامه با اشاره به در پیش بودن هفته دفاع مقدس و همچنین هفته 
ولین  نتظامی جای بسی افتخار است که ا برای مجموعه ا فراجا افزود:
رمری بودند که خیلی  ندا ا ز مجموعه ژ شهدای عرصه دفاع مقدس ا
ز میهن عزیزمان شربت شهادت  ولین سنگرهای دفاع ا مظلومانه در ا
نوشیدند و هم رزمان دیگرمان از مجموعه های شهربانی، ژاندارمری و 
نقلاب نیز بلافاصله، گروه گروه به مناطق جنگی اعزام شدند  کمیته ا
و هم دلاورانه از کیان وطن دفاع کردند و هم در انجام ماموریت های 
منیت شهرها و روستاهای مرزی خوش  اصلی خود در حوزه نظم و ا

درخشیدند.
نتظامی در عرصه دفاع مقدس نقش  د: مجموعه ا مه دا دا ناظری ا
، مدیران، فرماندهان و  بسیار عظیمی داشته و لازم است همه روسا
پیشکسوتان امروز و دیروز که اهل قلم نیز هستند این مفاهیم را برای 

نسل جوان به خوبی تبیین و تشریح کنند.
موریت  جرای ما نتظامی در ا ره به تلاش مضاعف مجموعه ا شا و با ا ا
یادی استکبار برای  ربعین گفت: به رغم تلاش گسترده دشمنان و ا ا
به حاشیه کشاندن این رویداد عظیم جهانی و در سایه عنایات خاصه 
نتظامی  یفای نقش همرزمان ا لسلام و ا لشهدا علیهم ا حضرت سیدا
یک بار دیگر در عرصه برقراری نظم و امنیت این آئین افتخار آفرینی 

کردیم.
جا  فرا هفته  بودن  پیش  در  به  ه  ر شا ا با  ستان  ا نتظامی  ا نده  فرما
ر  قشا نده همه ا رز ین مناسبت ا ید تلاش کنیم طی ا : با تصریح کرد
مردمی و مسئولان سایر نهادها با اهداف پلیس در حوزه نظم و امنیت 
ز موضوعات  همراه شوند و همگان به خوبی احساس کنند که خیلی ا
ساری و جاری سطح جامعه بدون حضور و ورود پلیس امکان تحقق 
نخواهند یافت. ناظری در پایان با تاکید بر تلاش جهت انجام بهترین 
برنامه ها در هفته فراجا یادآور شد: طی این مناسبت با ارتقاء عملکردها 
در حوزه های مختلف و البته با بازنمایی و انعکاس عملکردمان به آحاد 
مردم تلاش می کنیم از مشارکت و هم افزایی حداکثری عموم مردم 
برخوردار باشیم و امیدواریم با محوریت معاونت فرهنگی و اجتماعی، 

سرمایه اجتماعی پلیس را ارتقا بخشیم.

معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهردار کرمان با بیان اینکه 
ء و مجموعۀ  ر شهدا فیکی گلزا ندهی ترا ما طراحی طرح سا
ه سال گذشته آغاز شده و  ز دی ما ئم)عج(« ا »پردیسان قا
ین طرح به تصویب  ر شد تا در نهایت ا چندین جلسه برگزا
ین طرح،  ساس ا : برا فزود ستان رسید، ا فیک ا ی ترا شورا
ء و »پردیسان  ز معابر و دسترسی های گلزار شهدا تعدادی ا

قائم)عج(« باید تعریض شود.
نیکویی ادامه داد: با اجرای این طرح، بعضی از معابر یک طرفه 
حداث می شود،  بر جدیدی ا می شوند، در برخی نقاط، معا
رکینگ جدید  دی پا بعضی نقاط پارک ممنوع شده و تعدا
دثه خیز اصلاح  نی و حا ا در نظر گرفته می شود و نقاط بحر

خواهد شد.
معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهردار کرمان بیان کرد: 
ندهی به گونه ای باشد که دسترسی ها به  ما ریم سا سعی دا

قبور، گلزار شهداء و خیابان های اطراف، قطع نشود.
ر  فیکی گلزا ینکه اجرای طرح ساماندهی ترا نیکویی با بیان ا
ئم)عج(« ظرف یک هفتۀ  ء و مجموعۀ »پردیسان قا شهدا
ین طرح تا  ریم اجرای ا فزود: سعی دا آینده آغاز می شود، ا
نی،  لگرد شهادت سپهبد شهید حاج قاسم سلیما ز سا پیش ا

به پایان برسد.
و با اشاره به ترافیک سنگین این محدوده در روزهای آخر  ا
هفته و مناسبت های ویژه، گفت: این طرح با استفاده از نظرات 
ور تهیه شده که مشکلات  فیک و مشا کارشناسان خبرۀ ترا
ترافیکی گلزار شهداء و مجموعۀ »پردیسان قائم)عج(« را در 
ایام مختلف از جمله روزهای آخر هفته و مناسبت های مختلف 

و سالگرد شهادت سردار سلیمانی، بررسی کرده اند.
نیکویی بیان کرد: با توجه به مدل سازی هایی که انجام شده، 
ر سنگین  ین طرح، مشکل با ی ا جرا پیش بینی می کنیم با ا
یام و  لبته در ا یانی هفته رفع شود؛ ا فیک در روزهای پا ترا
ر دل ها که  لگرد شهادت سردا مناسبت های خاص مثل سا
عِمال شود، مشکلاتی  محدودیت های ترافیکی ویژه ای باید ا
وجود خواهد داشت، اما تا حد زیادی مشکلات ترافیکی این 

منطقه برطرف می شود.
معاون حمل ونقل و امور زیربنایی شهردار کرمان یادآور شد: 
ء و مجموعۀ  ر شهدا فیکی گلزا ز شروع اجرای طرح ترا قبل ا
یی در محل نصب می شود و  «، بنرها ئم)عج( »پردیسان قا
همۀ تغییرات اطلاع رسانی خواهد شد تا شهروندان با مشکل 

مواجه نشوند.

برداشت بذر کاهو برای 
اولين بار در بردسير

دستگيری متخلفان زنده گيری پرندگان وحشی در خَبر

برداشت 2۵۰۰ تن پسته در سيرجان

فرمانده انتظامی استان کرمان:

دشمن به دنبال به حاشيه کشاندن 
رویداد عظيم جهانی اربعين بود

معاون شهردار کرمان خبر داد

اجرای طرح ترافيکی گلزار شهداء و 
»پردیسان قائم)عج(« کرمان از اوایل مهرماه

خبر

سکینه خدیشی / مدیرکل بهزیستی کرمان با تاکید بر 
اینکه بهزیستی درگیر جناح بندی سیاسی نمی شود 
آسیب های  و  مشکلات  حل  در  بهزیستی  گفت: 
اجتماعی این استان نیاز به هم افزایی و استفاده از تمام 

ظرفیت های جامعه دارد.
علیرضا وحیدزاده در نشست معارفه رییس جدید 
بهزیستی شهرستان بم افزود: خط قرمز ما رهبری و 
الگوی عمل ما مکتب سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی 

است.
او با بیان اینکه احترام گذاشتن به مددجو از الگوهای 
غیرقابل انکار در سازمان بهزیستی است اظهار داشت: 
به همین منظور برای تقویت ارتباط مردم با بهزیستی، 
نشست های مداوم در مساجد و حاشیه  شهرها برگزار 

می شود.
مدیرکل بهزیستی استان کرمان تاکید کرد: سیستم 
جامعه ما مدیون افرادی است که به خاطر ارزش های 
این نظام جانشان را از دست داده اند تا درخت این نظام 
تنومندتر شود و این ارزش ها به سادگی به دست نیامده 

و هزینه های سنگینی بابت آن پرداخت شده است.
او با اشاره به اینکه بحث های اجتماعی دغدغه خاص و از 
اولویت های مقام معظم رهبری است اظهار داشت: یکی 
از ظرفیت های خوب بم حضور گروه های مردم نهاد بود 
که بعد از زلزله در این شهرستان مستقر و تشکیل شد 
و باید از ظرفیت آن ها و تشکل های ایجاد شده در سطح 

شهرستان استفاده شود.
وحیدزاده تصریح کرد: کار کردن بدون حضور تشکل ها 
سخت می شود و تا حد امکان باید از ظرفیت های 

اجتماعی استفاده شود.
او بیان کرد: نیروی انسانی تنها داشته ما در بهزیستی 
است که به آن نیاز داریم و اگر وارد درگیری با نیروی 
انسانی شویم باید هر روز انرژی مان را باید بابت 

موضوعی بگذاریم که اولویت سازمان نیست.
مدیرکل بهزیستی کرمان با اشاره به ارتقای اداره 
بهزیستی در بم گفت: این شهرستان ظرفیت هایی 
به لحاظ ترکیب نیروی انسانی و زیرساختی دارد و 
این تصمیم گیری در سطح استان گرفته نمی شود و 
مستندات و مکاتبات با ستاد کشوری انجام شده که 
مستندات ارائه شده در سطوح مختلف تصمیم گیری 
کشور قرار دارد و اگر تصمیمی اتخاذ شود که نیاز به 

اقدام باشد به ما ابلاغ خواهد شد. 
او همچنین با اشاره به فعالیت اورژانس اجتماعی بیان 
کرد: اورژانس اجتماعی یک فوریت است و تاکنون عملا 
اورژانس اجتماعی بم در سطح سه فعالیت می کرد، اما 
با جذب نیروهایی که اخیرا صورت گرفته این اورژانس 
تقویت یافته و همچنین با ارتقای تجهیزات به سطح ۲ 

ارتقا می یابد.
برای رصد آسیب های اجتماعی از دانشگاهیان استفاده 

می کنیم

سرپرست فرمانداری بم نیز گفت: این شهرستان در 
زلزله سال 8۲ بیشترین آسیب را دید و اگر در طول 
این سال ها جدی تر کار کرده بودیم معضلات کمتر 

شده بود.
محمد برزنگ بیان کرد: آسیب های اجتماعی باید رصد، 
پایش و بررسی شوند و به فکر چاره باشیم به همین 
منظور از تمام ظرفیت ها خصوصا دانشگاهیان استفاده 

خواهیم کرد.
او تاکید کرد: در شهرستان بم باید بیشتر از جاهای 
دیگر هزینه شود، زیرا با اینکه زلزله ویرانگر را پشت سر 
گذرانده و تا ۲ نسل بعد از آن هم از لحاظ روحی التیام 

پیدا نمی کنند.  
سرپرست فرمانداری بم اظهار داشت: این شهرستان 
در مسیر ترانزیت مواد مخدر قرار دارد و ما هم نمی 
توانیم موقعیت جغرافیایی بم را جابجا کنیم و مسئولان 
ما اگر بخواهند امنیت ایجاد کنند باید مرز را نگهدارند 
و این خاکریز را پشتیبانی کنند تا معضلات در جاهای 
دیگر سرریز نشود و ما در سطح شهرستان این آمادگی 

را داریم.
به گزارش کاغذوطن، در این آیین علیرضا اشرف زاده 
که بیش از ۱۲ سال به عنوان رییس بهزیستی بم در حال 
فعالیت بود جای خود را به محمد ابوذری داد، ابوذری 
قبل از این ریاست بهزیستی شهرستان نرماشیر را بر 

عهده داشت.

مدیرکل بهزیستی کرمان:    

رفع آسيب های اجتماعی   استان نيازمند هم افزایی است

طرح تفسير سوره حجرات در 
جيرفت برگزار شد

طرح  گفت:  کرمان  جنوب  مهدویت  تخصصی  کانون  مدیر 
شهرستان  در  نوجوان  و  جوانان  ویژه  حجرات  سوره  تفسیر 

جیرفت برگزار شد.
سوره  تفسیر  طرح  برگزاری  گفت:  سعیدی  الاسلام  حجت 
حجرات با هدف آموزش و آشنایی بیشتر نسل جدید با آداب 
سخن  چگونگی  شامل:  اسلامی،  زندگی  سبک  و  معاشرت 
گفتن، احترام عملی بزرگترها، ایمان واقعی، صلح و دوستی 
و دوری از مسخره کردن، غیبت، القاب زشت، عیوب و سوء 

ظن برگزار شد.
او افزود: بیش از ۵۰ نفر از جوانان و نوجوانان شرکت کننده در 
این دوره قرآنی با محوریت سوره مبارکه حجرات، آثار هنری 
تولیدی خود را در رشته های کاردستی، خطاطی، خوشنویسی، 

مقاله، شعر، داستان، نقاشی و طراحی به نمایش گذاشتند.
به گفته مدیر کانون تخصصی مهدویت جنوب کرمان در پایان 
آموزشی  محتوای  از  آزمونی  اسلامی،  اخلاق  آموزشی  دوره 
پایان دوره  برتر گواهینامه  نفرات  به  و  برگزار  سوره حجرات 

و جوایزی اهدا شد.

کشف 93 شیء تاریخی 
از طریق فضای مجازی در کرمان

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام 
لازم را به عمل آورند.

تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 1401/06/30 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت: تا ساعت 14:00 روز شنبه مورخ 1401/07/02

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 14:00 روز شنبه مورخ 1401/07/16
زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 روز یکشنبه مورخ 1401/07/17

نوع تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار: شامل ضمانت نامه بانكی و سایر موارد مطابق آیین نامه تضمین معاملات دولتی مصوب 22/ 1394/09 كه مدت اعتبار آن سه ماهه و این مدت حداكثر برای 
یك نوبت برابر مدت پیش بینی شده قابل تمدید می باشد

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان به نشاني: جيرفت – کیلومتر 
5 جاده کرمان_ابتدای شهرک صنعتی شماره 2 و تلفن : 03443317523

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس- 1456

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان شناسه آگهی: 137۶۶۰۵

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای 
 سری 1۹ / 1401

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 

آدرس "www.setadiran.ir" انجام خواهد شد.

نوبت اول

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای - سری 19 / 1401
شماره فراخوان)شماره 

مبلغ تضمين )ريال(فهرست بهامبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهمناقصه(

2001000282000045
) 20/الف/1401/46 (

 تامین قطعات و تعمیر و سرویس و نگهداری کلیه ماشین آلات
3,975,000,000مقطوع79،500،000،000راهداری حوزه استحفاظی

2001000282000046
2,245,000,000مقطوع44،900،000،000بازسازی و راه اندازی تعداد 4 دستگاه ماشین آلات راهداری) 21/الف/1401/46 (

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( - سری 19 / 1401
شماره فراخوان)شماره 

مبلغ تضمين )ريال(فهرست بهامبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهمناقصه(

2001000282000047
) 16/الف/1401/46 (

تجهیز و تعمیرات سرویسهای بهداشتی، خوابگاه رانندگان و دیگر 
 ابنیه، تاسیسات برقی و تاسیسات19،999،689،007ابنیه پایانه بار )تجدید2(

999,984,450مکانیکی سال 1401

2001000282000048
) 17/الف/1401/46 (

تکمیل عملیات احداث ساختمان و محوطه سازی و دیوار حصار 
40،438،101،153)ساختمان راهدارخانه مرکزی شهرستان قلعه گنج( )تجدید(

فهارس بهای ابنیه، تاسیسات برقی 
و تاسیسات مکانیکی سال 1401 

)بخشنامه سرجمع(
2,021,905,058

2001000282000049
) 18/الف/1401/46 (

احداث سوله آشیانه ماشین آلات  ساختمان راهدارخانه مرکزی 
فهارس بهای ابنیه و تاسیسات برقی 20،013،474،903شهرستان کهنوج )تجدید(

1,000,673,745سال 1401 )بخشنامه سرجمع(

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( - سری 19 / 1401
مبلغ تضمين )ريال(فهرست بهامبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهشماره مناقصه

2001000282000050
) 11/الف/1401/46 (

خرید و نصب و راه اندازی، آموزش، مستندسازی دوربين هاي 
مداربسته، تجهيزات مربوطه و اقلام مصرفی اماکن تحت پوشش 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب کرمان )تجدید(

3,250,000,000مقطوع65،000،000،000

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان

بحران کم آبی 

را جدی بگیریم


